
Milena Vidovič iz Ormoža 
tvori s svojo hčerko Ines, ki 
obiskuje srednjo šolo, eno-
starševsko družino. Na Car-
reri je začela delati leta 1989, 
po štiriletni prekinitvi zapo-
slitve pa se je tam ponovno 
zaposlila leta 2003. Ni ji bilo 
težko delati, saj je večino 
opravil poznala in je delala 
na različnih delovnih mestih, 
nazadnje na lepljenju ...

Podobna je tudi zgodba 
Ivanke Kolarič, ki je leta 
1999, potem ko je O Moda 
33 šla v stečaj, novo delo na-
šla v Carreri. Letos bi imela 
10 let delovne dobe pri tem 
delodajalcu. Od leta 2003 je 
zaposlena za nedoločen čas. 
Delala je na različnih oddel-
kih, kar je bilo pač potrebno. 

Zadnjih pet let so se ji začele 
pojavljati težave z vidom. Ne-
kaj minut za tem, ko je prišla 
z zadnjega zdravstvenega 
pregleda, so ji povedali, da je 
med odpuščenimi.
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Sistem obračunave enotne-
ga komunalnega prispevka, 
ki ga bo enkrat v prihodnosti 
moral plačati vsak graditelj 
kot osnovni pogoj za pridobi-
tev gradbenega dovoljenja, je 
svetniškemu zboru predsta-
vil Klemen Strmšnik s pod-
jetja OIKOS, ki sicer program 
in višino obračunave prispev-
ka pripravlja za skoraj vse 
naše občine. Prispevek bodo 
morali plačati vsi, ki se bodo 
lotil kakršnekoli gradnje, bo-
disi stanovanjske ali večsta-
novanjske hiše ali poslovnega 
objekta, prav tako pa tudi vsi 
tisti, ki se bodo odločali za 
dograditev ali nadgradnjo že 
obstoječih stavb, le da bo v 
tem primeru prispevek nižji 

kot sicer, odvisen od velikosti 
prizidka ali nadzidka.

Videmski svetniki so od za-
četka dokaj mirno poslušali 
osnovno razlago zakonodaje 
in kateri dejavniki vse vpliva-
jo na višino tega prispevka. 
Ko pa je Strmšnik postregel s 
prvimi konkretnimi ciframi, 
je završalo. Komunalni pri-
spevek v občini Videm naj bi 
namreč za parcelo v velikosti 
600 m2, na kateri bi stala hiša 
v velikosti 250 m2, znašal do-
brih 4600 evrov v središču 
občine, kjer imajo vso infra-

strukturo od vodovoda in 
kanalizacije do pločnikov in 
javne razsvetljave, ter samo 
500 evrov manj, torej dobrih 
4100 evrov, v Halozah, kjer 
imajo od vsega naštetega le 
vodovod, čeprav ponekod še 
v izgradnji. No, obstaja sicer 
majhna razlika v prispevku 
med naselji, kjer ni le kanali-
zacije (4180 evrov), in tistimi, 
ki nimajo ne javne razsvetlja-
ve in ne kanalizacije (4080 
evrov).
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Ptuj � Namesto snega ustvarjalne delavnice, šport in zabavne igre

Zimske počitnice brez snega
Čeprav so nekateri do zadnjega dvomili v demonsko moč korantov, je tem očitno uspelo glavnino zime 
prepoditi, tako da šolarji z mariborskega in ljubljanskega območja preživljajo počitnice brez snega.

Tednikov pogovor
Lojze Peterle 
� Čas je za tiho 
diplomacijo
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Po mestni občini
Ptuj � Mlada 
družina išče pot iz 
stiske
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Pa jih to očitno ne pri-
zadene ne vem kako, saj 
so se tudi tokrat znašli 
vsak po svoje. Tisti, ki jim 
finančne in druge mo-
žnosti to dopuščajo, so se 
odpravili na kakšno za-
sneženo smučišče, večji 
del pa jih je ostal doma in 
proste dneve preživljajo 
ob računalnikih, gleda-
nju televizije ali drugih 
prostočasnih aktivno-
stih.

Poseben program pa so 
v času počitnic pripravili v 
ptujskem Centru interesnih 
dejavnosti, kjer od pone-
deljka, 23., do vključno pet-
ka, 27. februarja, potekajo 
ustvarjalne delavnice in raz-
lične aktivnosti za mlade. Na 
pustni ponedeljek so obliko-
vali živalske maske, na pustni 
torek so imeli na programu 
pustno ličenje in skupinske 
zabavne igre, na pepelnično 
sredo so izdelovali nakit, v 
četrtek so imeli turnir v na-
miznem tenisu in družabnih 
igrah (na posnetku), danes 
pa bodo prosti čas preživljali 
ob igrah spodbujanja vseh 
petih čutov. Delavnice je vo-
dila prostovoljka iz Francije 
Aurelie Aguettaz ob pomoči 
mladih prostovoljk iz Ptuja 
Dore Lenart in Alena Krajn-
ca.

-OM

Po naših občinah
Ormož � Šumenjak 
in Luci sta se na 
sodišču poravnala

� Stran 4

Videm � Odlok, ki že razburja in bo še

Besnenje okoli 
komunalnega prispevka
Komunalni prispevek, ki ga zadnje mesece obdelujejo in predelujejo skoraj vse 
občine Spodnjega Podravja, razen redkih izjem, prav v nobenem občinskem sve-
tu ni bil deležen pohvale. Gre pač za še eno dajatev, ki bo vse graditelje pošteno 
udarila po žepu. Toda eno najhujših kritik je bilo slišati na minuli seji v Vidmu.

Ormož � Zgodba o Carreri

Po pravico na sodišče
V sredo dopoldne se je 46 odpuščenih delavk Carre-
re Optyla posvetovalo s svojo odvetnico Heleno Polič 
Kosi. Veliko se jih je odločilo, da bodo svoj prav poi-
skale na sodišču. Med njimi je tudi Majda Vidovič, ki 
pravi, da nima več kaj izgubiti, zato je odločena iti do 
konca. Kaj ji bo to prineslo, ne ve, želi pa izvedeti, kdo 
jo je uvrstil na seznam za odpuščanje.
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Nogomet � Kateri 
Zilić se bo veselil?

 � Stran 11
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nižje povprečne cene pa so 
bile zabeležene v Prekmurju, 
kjer so se čez lansko leto gi-
bale od 70.000 v začetku leta 
do 46.000 konec leta 2008. Z 
dokaj nizko povprečno ceno 
prodane hiše se je zaključilo 
leto 2008 tudi na območju 
Haloz, Slovenskih goric in 

Kozjanskega, povprečna cena 
konec leta je namreč znašala 
nekaj pod 88.000 evrov. Zani-
mivo je, da je cena hiš zrasla 
v okolici Maribora in Celja (z 
dobrih 100.000 na 148.000 
evrov konec leta), padla pa je 
v centrih obeh mest.

Sicer pa GURS še ugotavlja, 

da se je prepolovilo število 
poslov na področju poslovnih 
prostorov, cene pa so šle proti 
koncu lanskega leta malenko-
stno navzdol.

Precej slabše je bilo na trgu 
z lokali, tako trgovskimi kot 
gostinskimi in z drugimi sto-
ritvenimi dejavnostmi, kjer je 
bilo v Sloveniji v prvem trime-
sečju 2008 sklenjenih še 87 
pogodb, v zadnjem trimese-
čju pa le 21, cena na kvadratni 
meter pa je padla z dobrih 
1980 evrov/m2 na 1340 evrov/
m2 (z bistvenimi odstopanji 
navzgor v Ljubljani in navzdol 
v Prekmurju).

Pri prodaji in nakupih 
stavbnih zemljišč tako velike-
ga padca ni, cene so marsikje 
celo naraščale, število sklenje-
nih poslov pa je konstanto ne-
koliko upadalo. Tako je bilo v 
prvem trimesečju sklenjenih 
še 772 poslov na ravni države, 
v zadnjem trimesečju pa 553, 
pri čemer je bila povprečna 
cena m2 na začetku leta 80 
evrov, konec leta 73 evrov. 
Najvišja povprečna cena sicer 
spet velja za Ljubljano; konec 
leta se je celo dvignila na 389 
evrov za m2 zemljišča, cena 
zemljišč pa se je dvignila tudi 
na Obali s 174 na 200 evrov, 
medtem ko je drugje večino-
ma padala, najnižje cene par-
cel pa so bile zabeležene na 
območju Prekmurja, Haloz, 
Slovenskih goric in v Zasavju, 
kjer so se v povprečju gibale 
od 17 do 22 evrov na m2.

SM  
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Politična obmetavanja se nadaljujejo
Ne glede, da je letošnja zima kar mr-

zla, je v slovenski politiki vedno bolj vro-
če. To je bilo jasno že lani septembra, ko 
se nekateri politični akterji niso mogli 
sprijazniti s porazom. Začelo se je takoj 
po volitvah in v teh dneh smo že bili dele-
žni prve interpelacije proti ministrici za 

notranje zadeve, zapleta se tudi glede vprašanj s Hrvaško, 
zbirajo se podpisi za razpis referenduma, opozicija ne 
verjame ugotovitvam Računskega sodišča o zaključnem 
računu 2007 ... Skratka, politične zgodbe in politične igri-
ce se nadaljujejo.

Očitno si opozicijski politični veljaki želijo utrditi polo-
žaj pri volivcih in se tako pripravljajo na morebitne pred-
časne parlamentarne volitve, o katerih sanjajo v največji 
opozicijski stranki. Seveda pa je pomemben tudi 7. junij 
– volitve za evropski parlament.

Slovenskim politikom je uspelo naivnemu slovenskemu 
narodu vreči kost, da se več ne ukvarja z dejansko krizo. 
Če bi se ukvarjali z njo, bi ugotovili, da je bilo marsikaj 
narobe v preteklih štirih letih in da tudi v tem mandatu ni 
vse tako, kot bi moralo biti. Da vsakodnevno odpuščajo 
delavce, da je plačilna disciplina na psu, da nekateri delo-
dajalci izkoriščajo krizo in znižujejo že tako mizerne pla-
če ter tako zastrašujejo delavce, ki se tako in tako že bojijo 
za svoja delovna mesta itd. – vse to več nikogar ne zani-
ma. S temi problemi se ljudje v Sloveniji več ne ukvarjajo. 
To sploh ni pomembno, ampak je pomembno, kje naj bi 
potekala meja s Hrvaško v Piranskem zalivu, ali so izbri-
sani upravičeni do odškodnin. Skratka – ljudje govorijo o 
meji, izbrisanih itd. ter se sploh ne zavedajo, da iz dneva 
v dan živimo slabše. Ko pa se te debate poležejo, pa nam 
politiki vržejo novo kost ...

Skrajni čas bi bil, da bi se slovenski narod začel zave-
dati, da si ob glodanju kosti še vedno lačen. V tem trenut-
ku največ pridobivamo slovenski novinarji, saj je veliko 
boljše, če bo Branko Grims v tem mandatu “strokovnjak” 
za interpelacije, kot da ponovno poseže na področje me-
dijske zakonodaje.

Zmago Šalamun

Uvodnik

Opozicija in 
pozicija ponujata 
(pre)več različnih 
razlag v zvezi z re-
ferendumi. S tem 
samo še dodatno 
razrivata zadrego 

in politično (ne)sposobnost, ko gre za 
ravnanje s širšim volilnim telesom. 
Vsekakor referendum ne more (in ne 
sme) biti igračka za poljubne politič-
ne igre, predvsem pa ne zamena za 
neopravljeno (ali slabo) delo tistih, 
ki so jih ljudje izvolili za opravljanje 
državnih in drugih javnih funkcij. V 
takšnih razmerah se lahko referen-
dumsko odločanje, ki sicer velja za 
eno izmed najbolj demokratičnih 
oblik vladanja, kaj hitro spremeni v 
sredstvo manipuliranja in različnih 
zlorab.

Referendumsko opravljanje naj 
bi potekalo predvsem o tistih zade-
vah in vprašanjih, ki jih obstoječe 
politične strukture, ki so jim volivci 
zaupali odločanje v svojem imenu, 
iz različnih objektivnih razlogov niso 
sposobne razrešiti, ali ko ocenijo, da 
gre za tako pomembne opredelitve, 
pri katerih morajo neposredno sode-
lovati najširši možni krogi ljudi. Tako 
se je zdelo povsem logično in nujno, 
da so se, denimo, o samostojnosti 
Slovenije na plebiscitu odločali vsi 
prebivalci Slovenije. Razumljivi (in ko-

Sedem (ne)pomembnih dni

Strah in grožnje
ristni) so tudi tisti referendumi, ki mo-
rajo na še vedno demokratičen način 
odpraviti zagate zaradi polarizacij, ki 
jih z drugimi političnimi sredstvi pre-
prosto ni mogoče rešiti. Vendar pa 
pri nobenem od omenjenih (možnih) 
referendumov nista izključena vloga 
in odgovornost političnih subjektov. 
Vsak referendum je lahko le finale 
določenih političnih akcij in prepri-
čevanj, če zares obstaja odločenost 
in volja, da bi ljudje (predvsem na 
podlagi argumentov) vedeli, o čem 
odločajo.

Za dosedanjo prakso (pre)številnih 
slovenskih referendumov ravno ne 
moremo reči, da so jih karakterizirale 
prav te značilnosti. Na referendumih 
se je zapravljal velik denar in so se 
sprejemale takšne odločitve, ki bi jih 
povsem lahko sprejemali (in tudi mo-
ral sprejemati) v normalni proceduri v 
parlamentu ali na vladi. Politiki so z 
referendumi “pokrivali” in “prikrivali” 
svojo (ne)aktivnost in svoj strah ter 
nepripravljenost, da bi sprejemali od-
ločitve. Kar nekajkrat so bili referen-
dumi, ki so sicer z majhno udeležbo 
razvidno pokazali nezainteresiranost 
volivcev, zlorabljeni kot sredstvo priti-
ska in kot “demokratično pokritje” za 
ukrepe, ki niso bili najbolj demokra-
tični. Takšno skrivanje za referendu-
mi je še posebej nevarno, ko gre za 
urejanje mednacionalnih odnosov, 

vprašanj v zvezi s posameznimi spe-
cifičnimi skupinami in pojavi v družbi. 
Prav zaradi tega bi morali več govoriti 
o možnih zlorabah referendumov in 
tudi povsem konkretno opozarjati na-
nje. Vsekakor pa ni nikakršne potre-
be, da bi referendume kar tako idea-
lizirali, proglašali za nekaj popolnega 
in nedotakljivega. V demokratični Švi-
ci so morale tako ženske ravno zaradi 
nekritičnega poveličevanja pomena 
in “nedotakljivosti” referenduma več 
kot sto let čakati na pravico do voli-
tev, saj so jim konservativni moški to 
pravico na kar nekaj referendumih 
odrekli … Žal je v življenju marsikaj 
tako, da je treba tudi za dobre reši-
tve plavati proti toku. To pa pomeni, 
da morajo zaradi politika (predvsem 
vladajoči) sprejemati tudi odločitve, 
ki morda mnogim na prvi pogled niso 
všečne. Vsekakor pa se v takih prime-
rih ni mogoče skrivati za referendumi. 
Vsekakor bi bilo tragično, če bi začeli 
združevalne procese v Evropi prepu-
ščati različnim demagoško obarva-
nim referendumom ali če bi z razpi-
sovanjem referendumov hiteli, še 
preden se do posameznih aktualnih 
tem (in dilem) opredelijo prvenstveno 
poklicani, se pravi tisti, ki so za to iz-
voljeni in tudi (dobro) plačani.

Po svoje je lahko sedanja referen-
dumska panika v Sloveniji celo kori-
stna. Morda bodo tudi politiki – ena-
ko kot je pred njimi očitno že velika 
večina drugih ljudi – spregledali ves 
“blišč in bedo” referendumov. Vse-
kakor za nastali (neprijeten) položaj 
niso krivi zgolj različni “ekstremisti”, 
Podobnikova združba ali minorna 
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Slovenija � Nepremičninski trg v Sloveniji

Prodaja drastično pada, cene še ne tako
Da se v naši državi na nepremičninskem trgu dogaja vedno manj, kaže tudi zadnje poročilo Geodetske uprave Republike 
Slovenije (GURS) o številu transakcij, sklenjenih v zadnjem četrtletju lanskega leta. Sicer pa tudi primerjava med letoma 
2007 in 2008 kaže, da se je drastično zmanjšalo število transakcij tako na področju prodaje in nakupov stanovanj kot hiš s 
pripadajočim ozemljem in tudi vseh ostalih vrst nepremičnin. Leta 2008 je bilo tako prodanih za skoraj pol manj stanovanj 
kot leta 2007 in kar dve tretjini manj hiš kot leto poprej.

Konkretne številke pa pra-
vijo tako: v letu 2007 je bilo 
uradno sklenjenih kar 10.240 
kupoprodajnih pogodb za 
stanovanja in 4680 za eno- ali 
dvostanovanjske hiše. Leta 
2008 pa je bilo uradno evi-
dentiranih le 5228 transakcij 
na področju stanovanj, kar 
pomeni 46-odstotni padec 
glede na leto 2007 in le 1611 
transakcij s hišami, kar pa 
predstavlja kar 66 odstotkov 
manj kot leto poprej

Kvartalna analiza prome-
ta, ki jo redno opravljajo na 
GURS, je pokazal hud padec 
prometa z nepremičninami 
že v prvem četrtletju lanskega 
leta (glede na prvo četrtletje 
leta 2007 se je prodaja stano-
vanj zmanjšala za 29, hiš pa 
za kar 58 odstotkov), do kon-
ca tretjega četrtletja lanskega 
leta pa se je upad realizirane-
ga prometa s stanovanjskimi 
nepremičninami še nadalje-
val.

Zanimivo je, da je v zadnjih 
treh mesecih lanskega leta 
po podatkih GURS prišlo do 
zaustavitve tega negativnega 
trenda upadanja prometa z 
nepremičninami, seveda pa 
to ni moglo popraviti negativ-
nega trenda skozi osrednji del 

lanskega leta.

Stanovanja se 
prodajajo manj, a 
držijo ceno

Če si nekoliko podrobneje 
pogledamo analitične tabele 
s cenami stanovanj in števili 
sklenjenih poslov, ki so jih 
pripravili na GURS, podatki 
kažejo, da se je v Sloveniji v 
prvih treh mesecih lanske-
ga leta prodalo skupaj 1676 
stanovanj po povprečni ceni 
1871 EUR/m2, zadnje tri me-
sece pa je bilo prodanih 837 
stanovanj po povprečni ceni 
1826 EUR/m2. Cene stanovanj 
so bile seveda še vedno daleč 
najvišje v Ljubljani in na Oba-
li, kjer se še vedno gibljejo v 
povprečju nad 2800 EUR/
m2. V Ljubljani je sicer opaziti 
manjše padanje cen, medtem 
ko so se cene na Obali celo 
dvignile preko 3300 EUR/m2 
v drugem četrtletju lanskega 
leta, konec leta pa so v pov-
prečju še vedno presegale 
2900 EUR/m2. Najnižje cene 
stanovanja v povprečju so v 
Prekmurju in na Koroškem s 
Pohorjem, kjer se v povprečju 
gibljejo med 800 in 900 evri 
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Po podatkih Gursa se je v letu 2008 število sklenjenih kupopro-
dajnih pogodb za stanovanja skoraj prepolovilo, za dve tretjini je 
bilo manj prodanih hiš, cene na kvadratni meter pa so se v povpre-
čju znižale le za nekaj odstotkov.

(v Pomurju so se znižale, na 
Koroškem nekoliko dvignile), 
medtem ko za območje Slo-
venskih goric, Haloz in Koz-
janskega velja povprečna cena 
m2 stanovanja konec leta 1136 
EUR/m2, približno takšna je 
bila ob začetku lanskega leta, 
med letom pa celo višja, tja do 
1340 EUR/m2. Posebno veli-
kega nihanja cen tako ni bilo. 
Kot ugotavljajo na GURS, je 
povprečna cena kvadratnega 
metra stanovanja v zadnjem 
trimesečju lanskega leta si-
cer padla od 1 do 2 odstotka 
glede na cene sredi lanskega 
leta, je pa bila še vedno do 5 
odstotkov višja kot konec leta 
2007.

Prodaja hiš se je 
skoraj ustavila, cene 
zelo nizke

Glede prodaje hiš, tako 
eno- kot dvostanovanjskih in 
vrstnih, pa je bilo v začetku 
leta 2008 po zbranih podat-
kih v Sloveniji sklenjenih 539 
poslov, v zadnjem trimesečju 
lanskega leta pa le še 166. 
Povprečna cena za prodano 
hišo v državi je znašala do-
brih 135.000 evrov. Visoko 
nad državnim povprečjem 
so bile povprečne cene hiš 
v Ljubljani (343.000 evrov 
konec leta, med letom celo 
preko 400.000 evrov), naj-

Slovenska narodna stranka. Z refe-
rendumom (in strahovi) v zvezi z njim 
so se najprej oglasili najpomembnej-
ši akterji slovenske politike. Lahko bi 
celo dejali, da so sejali referendumski 
strah, ne da bi prav vedeli, kaj lahko 
iz tega nastane. Vsekakor ni bilo no-
bene potrebe za “opravičevanje” ura-
dne slovenske politike Hrvatom, da je 
vse, kar počenja v zvezi s slovensko-
hrvaškimi odnosi in sprejemanjem 
Hrvaške v Evropsko unijo in v Nato, 
zgolj nekakšna posledica strahu 
pred morebitnim referendumom. 
Slovenski politiki so torej hrvaškim 
politikom dopovedovali, da se bojijo 
lastnih volivcev. Po drugi strani pa je 
hrvaški premier Sanader to ironiziral, 
češ da Hrvaška verjame v razsodnost 
slovenskih volivcev. Zdaj je povsem 
odveč dokazovanje (in jadikovanje), 
da bo morebitni referendum škodil 
“kredibilnosti” in nasploh poziciji in 
ugledu Slovenije v Evropi in po sve-
tu. Pozicija in opozicija tako rekoč 
jočeta in molita proti referendumu o 
Hrvaški, ki sta ga pravzaprav s svo-
jimi (nedorečenimi) potezami sami 
zakuhali. Slovenija zaradi morebitne-
ga referenduma ne more in ne sme 
izgubiti ničesar, čeprav nas s tem 
doma na veliko strašijo. Referendum 
je – vsaj za zdaj – naša demokratič-
na pravica. Seveda pa je pomembno, 
da sami zase ugotovimo, zakaj je do 
idej o njem sploh prišlo in kakšno bi 
bilo odločanje na njem. To pa je pr-
vovrstna naloga in odgovornost naj-
pomembnejših političnih akterjev na 
oblasti in v opoziciji.

Jak Koprivc



nič, ljudje odhajajo, parcele so 
praktično brez vrednosti, zdaj 
pa naj bi še plačevali skoraj 
tako visok komunalni prispe-
vek kot npr. v Vidmu, Tržcu, 
kjer imajo na voljo vse?! Saj 
bo marsikje ta prispevek višji, 
kot je cena parcele! Ta cifra ne 
more biti enaka in pika!«

Na tej točki se je v vročo de-
bato vmešal župan Friderik 
Bračič z besedami, da na tak 
način ne bodo rešili ničesar in 
da naj se spomnijo, da lahko v 
odlok vnesejo člen o olajšavi, 
ker samega prispevka pač ne 
morejo poljubno spreminjati 
za eno ali drugo območje ob-
čine. Gostobesedno kritično 
debato so po precej prelitih 
ostrih besedah zaključili s skle-
pom, da hočejo do naslednje 
seje imeti na vpogled vse mo-
žne variantne izračune, potem 
se bodo pa že odločali naprej, 
kako in kaj bo s tem odlokom.

Občine trenutno 
kasirajo prispevke 
na črno!

Dejstvo je, da se z uvedbo 
komunalnega prispevka niti 
malo ne mudi, čeprav je do-
bro, da ga imajo občine pri-
pravljenega »v rezervi«. Zakon-
ski rok za uvedbo in veljavnost 
je bil namreč v zadnjih dveh 
letih že dvakrat prestavljen, 
tudi letos je vprašljivo, ali bo 
ta prispevek sploh zakonsko 
nujen. Namreč zadnja uradna 
razlaga pravi, da mora občina 
komunalni prispevek uvesti 
najkasneje v roku pol leta po 
sprejetju občinskega prostor-
skega načrta. Glede na neura-
dne informacije naj bi občine 
dobile potrditev svojih pro-
storskih načrtov enkrat proti 
koncu letošnjega leta (če bo 
vse po sreči, ni pa nujno), kar 
pomeni,da bi odlok o komu-
nalnem prispevku moral zače-
ti veljati nekje poleti 2010. Do 
takrat pa graditelji plačujejo 

prispevke posamično.
Nadvse zanimiv podatek, ki 

ga je še stresel Strmšnik, pa je, 
da niti en od teh prispevkov 
(za vodovod, kanalizacijo ipd.) 
nima zakonske podlage in da 
bi torej vsak investitor, ki bi 
se odločil tožiti Občino zaradi 
zahtevka po plačilu tovrstnega 
prispevka, tožbo zdaj tudi do-
bil. Torej Občine vsa ta plačila 
prispevkov trenutno kasirajo 
»na črno«!

Najceneje v 
Gorišnici in 
Podlehniku

Verjetno so se tega zavedali 
le v ptujski mestni občini ali 
pa so računali, da se zna hitro 
najti kakšen graditelj, ki bi to 
znal izkoristiti, zato je Ptuj tre-
nutno edina občina na našem 
območju z že uvedenim ko-
munalnim prispevkom, ob ka-
terem pa investitorje res lahko 
upravičeno boli glava, saj se ta 
prispevek za povprečno veliko 
enostanovanjsko hišo na pov-
prečno veliki parceli giblje od 
10.000 evrov navzgor.

Odlok o enotnem komunal-
nem prispevku so med drugim 
potrdili že v občini Dornava. V 
tej občini znaša najvišji prispe-
vek z vso vključeno infrastruk-
turno opremljenostjo (naselje 
Dornava in Mezgovci) za hišo 
velikosti 150 m2 na parceli 600 
m2 4690 evrov, v razpršenih 
naseljih brez kanalizacije 3500 
evrov, v naseljih brez kanaliza-
cije in pločnikov oz. razsvetlja-
ve pa 3376 evrov. Program je 
prav tako pripravilo podjetje 
Oikos. Olajšav niso priznali.

V Podlehniku je bil izračun 
enotnega prispevka v osnovi 
tako visok, da so se svetni-
ki soglasno takoj odločili za 
50-odstotno olajšavo, ki velja 
povsod in za vse, program pa 
je prav tako izdelalo podjetje 
Oikos. Po avtomatsko priznani 
olajšavi pa bo investitor zaseb-

ne hiše v velikosti 150 m2 na 
600 m2 veliki parceli plačal v 
centru Podlehnika, kjer je vsa 
infrastruktura, 3700 evrov, v 
naseljih izven centra Podleh-
nika, kjer je precejšnja infra-
strukturna podhranjenost, pa 
bo znesek prispevka za enako 
veliko zasebno hišo na enako 
veliki parceli znašal približno 
2600 evrov. Poleg tega so v 
odloku, ki sicer še ne velja, 
potrdili še dodatnih 25 odstot-
kov olajšave za vse družine s 
šolajočimi se otroki, tako da 
bo omenjeni prispevek še za 
četrtino nižji!

V občini Gorišnica pa so si 
svoj program za izračune nare-
dili kar sami (in s tem že nekaj 
prihranili). Sicer pa bo v tej 
občini komunalni prispevek 
za gradnjo 250 m2 velike stano-
vanjske hiše na 600 m2 veliki 
parceli v centru občine s kom-
pletno infrastrukturno opre-
mo (Gorišnica, Moškanjci) 
znašal približno 5500 evrov, v 
ostalih naseljih, kjer ni kanali-
zacije (Cunkovci, Tibolci itd.) 
pa 3300 evrov. Za 150 m2 veli-
ko hišo na enako veliki parceli 
(600 m2) pa bo ta prispevek 
od največ 3800 evrov v centru 
občine do 2200 v ostalih nase-
ljih brez kanalizacije. Ob tem 
so svetniki potrdili tudi 15-od-
stotno olajšavo za mlade druži-
ne (kriteriji za mlado družino 
so povzeti iz nacionalne var-
čevalne sheme) in za socialno 
ogroženi sloj prebivalstva.

Torej, če je nekomu vsee-
no, kje bo ali bi gradil, se mu 
bo najbolj splačalo v občinah 
Podlehnik in Gorišnica, razen 
če morda ne bodo v Vidmu 
vendarle »pogruntali« kakšne 
nižje cifre. Morda ne bi bilo 
slabo, če bi se pozanimali, 
kako so to »načarali« v Gorišni-
ci, sicer pa jim še vedno ostaja 
kot vzgled Podlehnik, kjer so 
si pač pomagali z velikimi olaj-
šavami.

SM

Sistem obračunave enotne-
ga komunalnega prispevka, 
ki ga bo enkrat v prihodnosti 
moral plačati vsak graditelj 
kot osnovni pogoj za pridobi-
tev gradbenega dovoljenja, je 
svetniškemu zboru predstavil 
Klemen Strmšnik s podjetja 
OIKOS, ki sicer program in 
višino obračunave prispevka 
pripravlja za skoraj vse naše 
občine. Prispevek bodo mo-
rali plačati vsi, ki se bodo lotil 
kakršnekoli gradnje, bodisi 
stanovanjske ali večstanovanj-
ske hiše ali poslovnega objek-
ta, prav tako pa tudi vsi tisti, ki 
se bodo odločali za dograditev 
ali nadgradnjo že obstoječih 
stavb, le da bo v tem primeru 
prispevek nižji kot sicer, od-
visen od velikosti prizidka ali 
nadzidka.

Videmski svetniki so od za-
četka dokaj mirno poslušali 
osnovno razlago zakonodaje 
in kateri dejavniki vse vpliva-
jo na višino tega prispevka. 
Ko pa je Strmšnik postregel s 
prvimi konkretnimi ciframi, 
je završalo. Komunalni pri-
spevek v občini Videm naj bi 
namreč za parcelo v velikosti 
600 m2, na kateri bi stala hiša v 
velikosti 250 m2, znašal dobrih 
4600 evrov v središču občine, 
kjer imajo vso infrastrukturo 
od vodovoda in kanalizacije 
do pločnikov in javne raz-
svetljave, ter samo 500 evrov 

manj, torej dobrih 4100 evrov, 
v Halozah, kjer imajo od vsega 
naštetega le vodovod, čeprav 
ponekod še v izgradnji. No, 
obstaja sicer majhna razlika v 
prispevku med naselji, kjer ni 
le kanalizacije (4180 evrov), 
in tistimi, ki nimajo ne javne 
razsvetljave in ne kanalizacije 
(4080 evrov).

Tako majhna razlika v plači-
lu prispevka je najprej dvignila 
na noge Franca Stopajnika: 
»Kako lahko sploh uporabljate 
enotno metodologijo za dve 
tako zelo razvojno in infra-
strukturno različno opremlje-
ni območji v naši občini?! Po-
leg tega so pri nas, v Halozah, 
krajani ogromno sami vlagali, 
tudi s samoprispevkom, že za 
vodovod in še marsikaj druge-
ga, kar v nižinskem delu niso! 
Zakaj ta vložek občanov pri 
nas ni odštet?! In kje so tu ka-
kšne olajšave, kot so jih spreje-
li po drugih občinah?!«

»Ta prispevek naj 
si obračunajo kar 
Ljubljančani, ki 
so vse dobili na 
pladnju!«

Strmšnik je poskušal s po-
mirjajočim tonom; da pač 
dveh metodologij že po zako-
nu ne morejo uporabljati, da 

so izračuni narejeni na osnovi 
pridobljenih podatkov s strani 
občine, da so vložki krajanov 
upoštevani, ampak pač enako-
merno porazdeljeni po občini, 
olajšave s korekcijskimi faktor-
ji pa so stvar odločitev občin-
skega sveta in si jih lahko v od-
loku določijo sami; tako višino 
kot kriterij, kdo je upravičen 
do olajšave oz. nižjega prispev-
ka: »Zavedati pa se morate, da 
boste vse primanjkljaje iz na-
slova olajšav krili iz svojega 
občinskega proračuna!«

Plačilo prispevka je razhudi-
lo tudi Franca Kirbiša starej-
šega: »Kako je zdaj to?! Najprej 
sem plačeval vsako soglasje in 
prispevek pri vsaki gradnji, 
vodovod smo tudi sami gra-
dili, zdaj pa, če bom hotel kaj 
dozidati, bom še enkrat pla-
čeval?! To ne more biti, tega 
odloka pa ne bom podprl! 
Take zadeve si vi obračunaj-
te in plačujte v Ljubljani, kjer 
ljudje niso s prstom mignili 
za nobeno cesto in vodovod, 
vse so dobili na pladnju, ne pa 
pri nas, kjer smo veliko javne 
infrastrukture zgradili s samo-
prispevkom!«

Ko je parcela 
vredna manj 
kot komunalni 
prispevek ...

Kritika višine prispevka pa 
se s tem še zdaleč ni končala; 
svoje je povedal tudi Boris 
Novak, češ da v Podlehniku 
lahko v prispevku obračunajo 
polno plačilo za vodovod, ker 
se je tam »do nezavesti« zakre-
ditirala občina, občani pa nič, 
v Vidmu pa ta princip ne more 
držati, nato pa sta prišla na vr-
sto dva glavna haloška glasno-
govornika, Janez Baniček in 
Brane Orlač: »Kako je lahko 
tako majhna razlika v prispev-
ku med nižinskim delom obči-
ne in našim, hribovitim, kjer 
še asfaltiranih cest nimamo, 
komaj dobivamo vodovod, da 
o čem drugem niti ne govori-
mo?! Pri nas se že itak ne gradi 

Spodnje Podravje, Videm � Odlok, ki že razburja in bo še

Besnenje okoli komunalnega prispevka
Komunalni prispevek, ki ga zadnje mesece obdelujejo in predelujejo skoraj vse občine Spodnjega Podravja, razen redkih izjem, prav v no-
benem občinskem svetu ni bil deležen pohvale. Gre pač za še eno dajatev, ki bo vse graditelje pošteno udarila po žepu. Toda eno najhujših 
kritik je bilo slišati na minuli seji v Vidmu.
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Foto: SM

Komunalni prispevek za enako veliko hišo na enako veliki parce-
li bo v občinah Spodnjega Podravja precej različen; trenutno je 
najcenejši v Gorišnici, s priznano 50-odstotno splošno olajšavo za 
vse pa so ga precej pocenili tudi v Podlehniku.

Foto: SM

Videmski svetniki, predvsem s haloškega konca, se s predlaganim izračunom komunalnega prispev-
ka nikakor niso strinjali; po njihovem mnenju je razlika med prispevkom za graditelje v nižinskem, 
infrastrukturno dobro opremljenem območju prenizka glede na podhranjeno infrastrukturo v halo-
škem delu.



Sicer pa je bila seja mirna, 
da se tako spokojne in hitre 
seje v zadnjih 15 letih ne spo-
mnim. Svetniki so potrdili 
ugotovitveni sklep, da je pre-
nehal mandat dr. Burgarju, 
in za svetnico potrdili Cilko 
Špindler. Med pobudami, pre-
dlogi in vprašanji svetnikov 
smo slišali kritike na račun 
proslave ob kulturnem pra-
zniku, ki je bila po mnenju 
Anice Pevec v neurejeni dvo-
rani, saj je bilo pred tem vse 
popoldne srečanje folklornih 
skupin, brez primerne deko-
racije, vseh 33 dobitnikov pa 
se je neosebno in brez kakr-
šnega koli pojasnila in orisa 
njihovega dela zvrstilo na 
odru. Edina svetla točka je bil 
nagovor dobitnice Ljube Fi-
šer. Z njo sta se strinjala tudi 
Bogomir Luci in Veronika 
Vrbnjak, ki sta poudarila, da 
imamo dovolj domačih izva-
jalcev, da ni nobene potrebe, 
da nam na tak dan proslavo 
delajo povabljeni izvajalci.

Muzej brez 
direktorja

Miroslav Tramšek je opo-
zoril, da je Muzej Ormož brez 
vodstva. Kot je župan v nada-
ljevanju pojasnil, so na občini 

menda res malček pozabili, 
da je direktorici potekel man-
dat, in niso objavili razpisa. 
Pojasnil je tudi, da muzej v 
novi organizacijski obliki še 
ni vpisan v sodni register, 
da pa menda tudi ni urejeno 
vprašanje financiranja. Sam 
naj bi novo ministrico en-
krat ustno in dvakrat pisno 
zaprosil za sestanek in ure-
ditev tega vprašanja, vendar 
neuspešno. Prejšnja garnitu-
ra na ministrstvu za kulturo 
je namreč obljubila, da bo 
financirala tri zaposlene v 
ormoškem muzeju. To bi bilo 
mogoče urediti z dopolnilno 
odločbo, ki pa je ni in ni. Sok 
je bil mnenja, da bi v tem pri-
meru direktor Arih moral za-
deve urejati odločneje.

Martina Hebarja je zani-
malo ali je res, da je občina 
dobila evropska sredstva 
za telefonijo. Mag. Karmen 
Štumberger je povedala, da je 
informacija točna in da so šti-
ri občine uspele na razpisu, 
ki prinaša 7,5 milijona evrov.

Stanko Podgorelec je opo-
zoril, da naj bi bilo od 130 
odpuščenih na Carreri kar 
106 z območja upravne eno-
te Ormož in da je podjetje, ki 
mu je občina delala usluge, 
odpuščalo predvsem zapo-

slene s tega območja. Opo-
zoril je tudi, da nam je skozi 
prste spolzela možnost imeti 
v Ormožu sežigalnico ter da 
se ne bi podobno zgodilo s 
sortirnico odpadkov in sme-
tiščem. Zahteval je tudi javno 
razpravo o tej temi, pa mu 
niso ugodili.

Zlatan Fafulić je opozo-
ril na to, da župan Alojz Sok 
svoje delo opravlja bolj ljubi-
teljsko, saj se je za polni de-
lovni čas zaposlil pri svojem 
prejšnjem delodajalcu Veteri-
narski upravi, kjer je bil zapo-
slen, preden je postal posla-
nec. Zato je menda bolj malo 
prisoten na občini, Fafulić pa 
je bil mnenja, da občina, kot 
je ormoška, potrebuje pro-
fesionalnega župana. Župan 
Sok je povedal, da je situacija 
težka, vendar se je po izteku 
mandata odpovedal črpanju 
poslanske plače in šel raje 
v službo. Za občane je dose-
gljiv v soboto.

Sprejeli enak 
proračun, kot so ga 
pred meseci zavrnili

Mira Edelbaher iz Konzor-
cija za namakanje Podravja 
je predstavila dokumentaci-
jo za namakalni sistem Or-

mož–Velika Nedelja, ki se bo 
razprostiral na površini 449 
hektarjev. Svetniki so predla-
gani dokument podprli.

Povsem brez razprave so 
svetniki sprejeli proračun za 
leto 2009. Stanko Podgorelec 
je želel obrazložiti glas, pa 
mu župan tega ni omogočil, 
in je zapustil dvorano. Bogo-
mir Luci je bil vztrajnejši in 
mu je uspelo. Povedal je, da 
bo proračun podprl, saj mu 
je župan obljubil, da bo v re-
balans vnesel obnovo ceste v 
Lačavesi. Ko je župan zanikal, 

da bi mu karkoli obljubil, je 
prav tako zapustil dvorano. O 
nekakšnih županovih oblju-
bah, da bo ob pripravljanju 
rebalansa prisluhnil željam 
opozicije, je govoril tudi Zla-
tan Fafulić, a je povedal, da 
proračuna ne bo podprl.

Na koncu je bil proračun 
brez zapletov sprejet. Prihod-
ki znašajo 13.414.829, odhod-
ki pa 15.607.656 evrov.

Podobno, skoraj brez bese-
de, so svetniki sprejeli Odlok 
o spremembah in dopolni-
tvah Odloka o lokacijskem 

načrtu središča mesta Or-
mož. Gre za obnovo grajske 
pristave, dvoletni projekt, s 
katerim naj bi rešili prostor-
ski problem glasbene šole in 
vrtca. Še večje presenečenje 
pa je bil skupni občinski pro-
gram varnosti občin Ormož, 
Središče ob Dravi in Sveti 
Tomaž. Občine so namreč 
pripravile podlago za delo-
vanje medobčinske redarske 
službe za tri občine in torej 
ne skupaj s Ptujem, kot je bilo 
predvideno sprva in tudi de-
ležno precejšnje kritike.

Svetniki so opravili še ime-
novanje dr. Slavka Gregureca 
za vršilca dolžnosti direktorja 
Javne razvojne agencije Obči-
ne Ormož. Zanimivo je, da v 
Ormožu le težko najdete di-
rektorja ali ravnatelja zavoda, 
ki nima pred imenom oznake 
vršilec dolžnosti oziroma je 
v preteklosti ni imel. Takšno 
neposrečeno in neprimerno 
kadrovanje ali kar nezanima-
nje ustanovitelja in organov 
zavodov je simptomatično za 
Ormož in gotovo ne pripo-
more k dobremu delovanju 
in pozitivni klimi v teh orga-
nizacijah.

Viki Klemenčič Ivanuša

Šlo je za glavno obravnavo 
v primeru ogrožanje varnosti 
po 135/1 členu KZ. Bogomir 
Luci je bil v vlogi obtoženca, 
Branko Šumenjak pa v vlogi 
tožnika. Razpravo je vodil so-
dnik Janko Keček, tožilec pa 
je bil Milan Birsa.

Kar takoj na začetku je 
sodnik Keček sprti stranki 
pozval, da se poskušata do-
govoriti. Obe stranki sta bili 
na načelni ravni sicer pripra-
vljeni na kompromis, vendar 
vsak daleč na svojem bregu, 
čeprav jima je sodnik položil 
na srce, da bo primer rešen 
tako ali drugače, sprta politi-
ka pa bosta morala še naprej 
živeli skupaj.

Najprej smo prisluhnili 
obtoženemu Bogomirju Luci-
ju, ki je povedal, da je bil 24. 
4. 2008 povabljen v oddajo 
na lokalni radio. Pogovor je 
tekel o možnem preimeno-
vanju Kerenčičevega trga, 
ki ga je predlagal Šumenjak. 
To je bilo za Lucija nespre-
jemljivo, saj je bilo s Keren-
čičem usmrčenih več prebi-
valcev Jastrebcev, oziroma 

poimenovanje, po Lucijevem 
mnenju, simbolizira trplje-
nje številnih nedolžnih ljudi 
med 2. svetovno vojno, tudi 
njegovih bližnjih sorodnikov. 
Branko Šumenjak naj v odda-
jo ne bi hotel priti, prav iz ra-
zloga, ker je bil tam Luci. Tri 
dni pred tem je bila izrečena 
sodba na ptujskem sodišču 
v enem drugem medseboj-
nem sporu in njun odnos je 
bil pod tem vtisom. Name-
sto njega je v oddajo prišel 
Boštjan Štefančič, Šumenjak 
pa naj bi v oddajo poklical 
po telefonu. Po oddaji sta šla 
Luci in Štefančič na pivo, v 
bifeju na OMV pa se jima je 
pridružil še Šumenjak, ki ga 
je slednji poklical. Kasneje se 
je pridružil še Franc Zemljič. 
Beseda je dala besedo in po 
pričevanju Lucija naj bi ga 
Šumenjak začel provocirati z 
zelo osebnimi stvarmi, v ka-
tere je vpletal tudi njegove 
ožje družinske člane. Luci je 
bil od tega sprovociran, po-
bral je cigarete in mobitel ter 
zahteval od Šumenjaka, naj 
vstane. Naprej pa se zgodbi 

bistveno razlikujeta. Po eni 
varianti naj bi Luci Šumenja-
ka zgrabil za vrat, po drugi pa 
naj mu ne bi naredil nič. Luci 

je celo rekel, da če bi položil 
roko nanj, ne bi imel odrgni-
ne 1 x 1 centimeter, ampak 
kaj večjega. V zdravniškem 

poročilu piše, da je možno, 
da je odrgnina nastala od pri-
jema od zadaj. Luci je proble-
matiziral besedico »možno«, 

ker je po njegovem mnenju 
potem možno tudi, da se je 
Šumenjak odrgnil pri britju.

Ko je Luci s pričanjem kon-
čal in se je v prostor vrnil 
Branko Šumenjak, je šlo vse 
zelo hitro. Njegovi plati zgod-
be nismo mogli prisluhniti, 
ker so po zaključku pričanja 
Bogomirja Lucija prizadeva-
nja sodnika Kečka obrodila 
sadove. Obe sprti strani je še 
enkrat pozval, naj premislita, 
ali ima vse skupaj kak smisel, 
in ju navdušil za pavšalno po-
ravnavo, v kateri je Bogomir 
Luci obžaloval, če je dotične-
ga dne karkoli protipravnega 
storil oškodovancu. Luci in 
Šumenjak pa sta eden dru-
gemu obljubila, da si bosta v 
bodoče šla s poti.

Sicer ste bralci s to porav-
navo ostali prikrajšani za šo-
kantno zgodbo, ampak tudi 
to, da ormoški politiki naj-
dejo pot do kompromisne 
rešitve pred sodiščem, zveni 
vsem poznavalcem ormoških 
razmer dovolj nenavadno.

Viki Klemenčič Ivanuša

Ormož � Ormoška politika na sodišču našla kompromis

Šumenjak in Luci sta se poravnala
Ormoški politiki imajo posebno afiniteto do tega, da svoje večje in manjše težave rešujejo na sodiščih. Najbolj znan primer sta Vili Trofenik 
in Alojz Sok, ki sta imela kdo ve koliko različnih priložnosti, da svoje težave predstavita sodišču. V zadnjem času sta se jima pridružila še 
Branko Šumenjak in Bogomir Luci, ki sta minuli teden na sodišču imel že svoj drugi spor.
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Pred glavno obravnavo še ni bilo videti, da bi lahko prišlo do kompromisne rešitve – Jerica Luci, 
Branko Šumenjak in Bogomir Luci.

Ormož � Sprejeli proračun, lokacijski načrt in redarsko službo

Tokrat presenečenje: šlo je kot po maslu
Ponedeljkova 22. redna seja ormoškega občinskega sveta je bila presenetljiva. Potem ko so na prejšnji seji predstavniki opozicije zavrnili vse po vr-
sti - od proračuna do spremembe lokacijskega načrta za center mesta, so tokrat predloge v isti obliki, brez sprememb, sprejeli. Kaj je botrovalo temu 
uvidu s strani opozicije, ni mogoče reči, saj vsi molčijo. Ulica pa zna povedati, da naj bi ta kooperativnost levice župana stala še enega podžupanskega 
mesta za LDS. Sicer pa bo čas zelo hitro pokazal, od kod nenadna sprememba.

Foto: vki

Po odstopu dr. Bojana Burgarja so svetniki potrdili mandat na-
slednjega kandidata na listi Nestrankarske enotne liste v volilni 
enoti 2. Nova svetnica je postala Cilka Špindler.



ti kolektivna obravnava, dru-
gič individualna.«

Kakšno pa je vaše stali-
šče do referenduma glede 
vstopa Hrvaške v Nato?

»Razloge za ta referendum 
je potrebno odpraviti. Upam, 
da bo do tega v teh dneh tudi 
prišlo. Referendum Sloveniji 
nič ne prinaša, lahko ji le ško-
duje. Naše nacionalne intere-
se lahko v zadostni meri uve-
ljavljamo drugje. Če ni preju-
dicev za mejo, ni potrebno 
vztrajati, če pa so, mora biti 
slovensko ravnanje enako kot 
v primeru EU, ker so meje po-
membne zadeve, ne glede na 
to, koliko kilometrov meja ali 
morja imamo.«

Kako pa vse to dogaja-
nje s sosednjo Hrvaško 
komentirajo evropski 
parlamentarci?

»V ta dogajanja sem bolj ali 
manj vključen ves čas. Vplival 
sem na vsebino prejšnjega 
poročila o napredku Hrvaške, 
pri katerem so vztrajali, da se 
sodišče oziroma arbitraža že 
zapiše. Vplival sem na to, da 
se to ni zapisalo tako, kot je 
želela Hrvaška. Ni smiselno, 
da evropski parlament tako 
natančno opredeljuje, kaj naj 
se naredi, predvsem pa to ne 
more biti zavezujoče stališče. 
Zavzemal sem se za to, da se 
zapiše udeležba tretje strani, 
to pa lahko pomeni medi-
acijo ali kaj drugega, lahko 
tudi sodno pot. Temu, da se 
zapiše Haag, sem nasprotoval 
zato, ker ni nikjer napisano, 
da je to najboljša rešitev. Pre-
teklo pa je že eno leto in pol, 
odkar sta se o tem dogovarja-
la Janša in Sanader na Bledu, 
pa ni bilo nobenega napred-
ka. Komisija se ni mogla ze-
diniti, kaj naj bo predmet 
poslov oziroma izhodišče za 
delo mednarodnega sodišča 

v Haagu. Hrvatje so zavrača-
li načelo pravičnosti, zato ni 
prišlo do dogovora. Media-
cijo pozdravljam, čeprav je 
tudi tu mogoče napredova-
ti le, če se bosta obe državi 
dogovorili, kaj naj mediacija 
dela. Upam, da bosta obe dr-
žavi to priložnost izkoristili 
in pokopali bojni sekiri. Ohli 
Rehn je zelo dobro povedal, 
ko je dejal, da je potrebno 
nehati retoriko, ki ne prina-
ša ničesar. To, kar je sprejel 
slovenski državni zbor, pa je 
le delna konkretizacija stanja 
25. 6. 1991. Ni dovolj reči, da 
ne gre za prejudikacijo meje, 
v bistvu bi bilo potrebno po-
vrniti stanje, kakršno je bilo 
25. 6. 1991. Sanaderja sem ob 
zadnjem pogovoru v Stras-
bourgu spomnil, da je 25. 6. 
1991 po Muri vozil slovenski 
brod. Kje pa je danes?«

Reakcije na dogajanje v 
slovenskem parlamentu 
so tako s strani Sanaderja 
kot s strani Mesića izre-
dno ostre.

»Želim prispevati k dru-
gačnemu razumevanju tega 
procesa. Z ostrimi reakcija-
mi ne bomo nikamor prišli 
ne na eni ne na drugi strani. 
Potreben je politični dialog, 
ki mora prinesti politične re-
šitve. Ni smiselno, da na Hr-
vaškem rišejo sredinsko črto 
po Piranskem zalivu ali še 
kaj drugega, pred javnostjo 
ni smiselno stvari reševati na 
takšen način. Delovati mora 
tiha diplomacija, zato sem 
vesel, da je prišlo do pogo-
vora pri Rehnu, da se bosta 
sestala Pahor in Sanader, vse 
to pa mora spremljati tiha 
diplomacija. V EU niso mogli 
verjeti, da se dva predsedni-
ka nista mogla po telefonu 
dobiti dva meseca, da ko je 
eden klical, drugi ni dvignil 
slušalke. Zagreb je morda 
tudi na podlagi napačnega 
svetovanja oziroma predpo-
stavk šel v lobiranje. Sanader 
je prinašal zmage iz različnih 
glavnih mest Evrope in vedno 
govoril, da so vsi partnerji za, 
ampak vsi skupaj moramo 
zmagati tudi v Ljubljani. Če je 
eden v svetu EU proti, zadeva 
ne gre naprej. Hrvaška mor-
da pozablja, da mora Sloveni-
ja še trikrat reči da. Potrebno 
je ustvariti ozračje, v katerem 
bomo eni in drugi prepriča-
ni, da smo odnose spravili 
na verodostojne osnove, kar 
pomeni, da morajo sprejeti 
dogovori držati, ker je samo 
na tej podlagi možno nekaj 
narediti. Upam, da bo šlo v 
tej smeri naprej. Kriza ne 
dela za nas, lahko se še radi-
kalizira. Končati je potrebno 
obtoževanje in iskati rešitve, 
po potrebi pa tudi izklopiti 
kamere.«

MG

Rdeča nit skozi vse sejemske 
dneve bo prikaz nizkoener-
getske gradnje, s poudarkom 
na varčevanju z energijo, obr-

tniki in podjetniki pa se bodo 
osredotočili na problematiko 
deficitarnih gradbenih pokli-
cev in jih obiskovalcem tudi 

predstavili. V pomurskem 
prostoru gre že za kronično 
pomanjkanje zidarjev, tesar-
jev, kleparjev, krovcev, sliko-

pleskarjev in lončarjev. Za 
učence osnovnih šol bi ute-
gnila biti zanimiva predstavi-
tev slovenskega gradbenega 
poklicnega, srednjega in uni-
verzitetnega izobraževanja, 
na skupnem razstavnem pro-
storu pa bo ob predstavitvah 
posameznih šol v sodelovanju 
dijakov nastajal skupni gradi-
teljski projekt. 

V torek, na dan otvoritve 
(ob 12. uri), bo osrednja po-
zornost namenjena arhitek-
tom in tistim, ki se ukvarjajo 
z nepremičninami, v sredo in 
četrtek pa bo dan energetikov 
in obnovljivih virov. Predza-
dnji sejemski dan (petek) bo 
posvečen izobraževanju v 
gradbeništvu in spoznavanju 
obrtnih poklicev tovrstne de-
javnosti, zadnji dan (sobota) 
pa bo v celoti namenjen grad-
beni mehanizaciji.

Sicer pa bodo vse dni sejma 
udeležencem na voljo brez-
plačna svetovanja s področja 
splošne gradnje.

Niko Šoštarič

Pustno dogajanje jemlje 
kot del slovenske tradicije, ve-
sel je, da se to na Ptuju dogaja 
s tako voljo in ljubeznijo ter 
podaja naprej. Ljudje, ki jih je 
srečal, so se čudili, kako to, da 
se Peterle ponoči sprehaja po 
Ptuju. Priznal je, da mu manj-
ka Slovenije, zato mu je po-
stanek na Ptuju še kako prav 
prišel. Vesel pa je bil tudi, da 
se je srečal z Bavarci, pa da so 
Ptuj v pustnem času ponovno 
obiskali Škoti. Prepričan je, 
da globalizacija dviguje ceno 
tradiciji. Norčavi čas ni obšel 
resnih tem, tako kot drugi 
Ptujčani smo bili radovedni, 
kakšni so njegovi pogledi na 
zadnja dogajanja v državi. Za-
nimalo nas je, kako gleda na 
najnovejše dogajanje v zvezi z 
izbrisanimi in v zvezi z odno-
si s sosednjo Hrvaško.

Gospod Peterle, kakšno 
je vaše stališče do izbrisa-
nih in najnovejšega doga-
janja v zvezi s tem proble-
mom, ki zaradi tega, ker 
še po sedemnajstih letih 
ni rešen, močno načenja 
ugled Slovenije?

»Glede izbrisanih imam že 
od vsega začetka isto stališče. 
Ravnali smo skladno s pra-
vili igre, ki so takrat veljala. 

Bili smo pod lupo Evrope, 
ki se je zelo zanimala, kako 
bo samostojna država urejala 
državljanstvo, odnos do dru-
gih. Dobili smo vse pozitivne 
ocene glede človekovih pra-
vic, ko smo vstopali v vse za 
novo državo pomembne or-
ganizacije, ker je to bil vedno 
kriterij. Izbrisani so se kot 
problem ugotovili kasneje. Še 
vedno me zelo zanima, zakaj 
je ustavno sodišče potrebova-
lo toliko časa, da je prišlo do 
nekega sklepa oziroma odlo-
čitve. Čudim se, zakaj niti Dr-
novškova in zatem tudi Ropo-
va vlada nista ničesar naredili 
oziroma ukrepali glede na 
odločitev ustavnega sodišča. 
Ne glede na to, ali se z odlo-
čitvijo ustavnega sodišča stri-
njam ali ne, gre vendarle za 
najvišjo sodno instanco v dr-
žavi, ki jo je potrebno spošto-
vati. Mislim, da smo ravnali 
korektno, večina ljudi je pri-
ložnost izkoristila in pridobi-
la državljanstvo ter vse, kar iz 
tega izhaja. Nekateri so takrat 
zapustili Slovenijo, nekateri 
so bili na drugi strani, neka-
teri so poslušali Miloševića in 
čakali, kaj bo. Nisem za kolek-
tivno obravnavo, temveč za 
to, da se vsak primer obrav-

nava posebej, naj se vsak pri-
mer pogleda, da se vidi, ali je 
se nekomu resnično zgodila 
krivica. Če se, jo je potrebno 
popraviti, glede tega imam 
jasno pravno stališče. Nisem 
pa za to, da bi se to dogajalo 
po liniji politike. Naj se doga-

ja po liniji prava od primera 
do primera, če je bila res kri-
va slovenska država. To je po-
trebno dati z dnevnega reda. 
Prava v nobenem primeru 
ne moremo tolmačiti različ-
no glede na barvo politične 
oblasti. Ne more enkrat velja-
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Ptuj � Pogovor z evropskim poslancem Lojzetom Peterletom

Čas je za tiho diplomacijo
Z evropskim poslancem Lojzetom Peterletom sva se na pustno soboto v hotelu Mitra srečala čisto po naključju. Povedal je, da se 
je po obisku Prekmurja odločil, da bo prenočil na Ptuju in se, če bo le mogoče, tudi pobliže seznanil z letošnjim pustnim dogaja-
njem, ki ga sicer pozna že iz prejšnjih let. Užival je v nočnem sprehodu po Ptuju, v srečanjih z maskami, posebej pa še s kurenti.
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Gornja Radgona � Pred sejmom MEGRA

Širitev obzorja v graditeljstvu
Prvi letošnji sejem se na sejemskem prizorišču v Gornji Radgoni, kot je že običaj, namenja gradbeništvu. 
V dneh od 31. marca do 4. aprila bodo na 22. mednarodnem sejmu gradbeništva in gradbenih materialov 
(MEGRA) predstavili najsodobnejša gradbena in komunalna mehanizacija, materiali in elementi za gradbe-
ništvo, izolacije, gradbena oprema in orodja, oprema za urejanje okolja, inštalacije, oprema za ogrevanje in 
hlajenje, stavbno pohištvo, notranja oprema ter gradbena zaključna dela in sanacije. Obeta se tudi bogat 
strokovni in spremljevalni sejemski program.

Foto: Črtomir Goznik

Lojze Peterle, evropski poslanec: »Vprašanje izbrisanih naj se obravnava po liniji prava, ne pa poli-
tično.«

Foto: Črtomir Goznik

Obrtniki in podjetniki se bodo na Megri osredotočili na problematiko deficitarnih poklicev.



»Letošnji obisk je še po-
sebej pomemben. Videti 
želimo, kako se posamič-
ni deli naše poslovne sku-
pine znajdejo v razmerah 
pričujoče krize in recesije. 
Zato sem se letos odločil, 
da bom ob vseh družbah 
obiskal tudi vse profitne 
centre znotraj teh družb, 
da bi dobili celovit vpo-
gled, kako se prilagajo 
danim razmeram, kje so 
problemi in kje lahko kot 
sistem pomagamo ter kje 
se bo glede na ugotovitve 
potrebno prilagoditi krizi 
oziroma spremenjenemu 
svetu. Obisk sem začel v 
Savi-GTI, družbi, v kateri 
izdelujejo gumeno-tehnič-
ne izdelke za avtomobil-
sko in drugo industrijo. 
Podjetje je dobavitelj av-
tomobilske industrije, po-
sledice krize so se pričele 
kazati že v lanskem okto-
bru, vrhunec so dosegle 
v letošnjem februarju, za 
naprej pa se že kažejo ne-
kateri znaki stabilizacije 
oziroma ponovne rasti.

Druga pomembna družba 
so Terme Ptuj, kjer smo v letu 
2007 zgradili enega od naj-
lepših hotelov v dejavnosti 
Turizem poslovnega sistema 
Sava. Tudi v Termah smo se 
zanimali, kako je s poslova-
njem, s stroški, kadri, kakšni 
so prilagoditveni ukrepi in 
kaj kažejo,« je na začetku 
pogovora povedal Janez Bo-
horič, predsednik Save, d. d., 
Kranj.

Na recesijo se ni nihče do-
bro pripravil, pravi Bohorič, 
ker je svet v nekem smislu 
pretresla in presenetila, po-
membna pa je hitra reakcija. 
»V PS Sava krizo sprejemamo 
realno, hkrati pa tudi kot iz-
ziv. Če se bomo v njej bolje 
znašli od svoje konkurence, 

lahko iz nje izidemo samo 
še močnejši. Kriza ni zadela 
samo nas, zadela je vse. Zdaj 
je pomembno, kako se bo 
kdo v njej znašel. Nesporno 
dejstvo je, da bo v tej krizi ne-
kaj mrtvih, nekaj jih bo kriza 
izbrisala prej, kot bi jih izločil 
trg, nekaj pa jih bo iz nje izšlo 
živih, zaradi izkušenj, skozi 
katere so bili prisiljeni iti, pa 
bodo hkrati tudi močnejši,« 
je prepričan Bohorič.

Sodelovanje s 
Ptujem je vzorno

»Sava s Ptujem sodeluje že 
dolgo. Direktor Save sem že 
od leta 1978, že takrat smo 
sodelovali s takratnim Agi-
som, s katerim smo skupaj 
organizirali gumarsko proi-
zvodnjo,« je o začetkih sode-
lovanja Ptuja in Save povedal 
Bohorič. Na Ptuj je Sava pre-
nesla veliko proizvodov, ki so 

jih prej delali v Kranju, zlasti 
še na področju stiskanih iz-
delkov, termoforjev, zračnic, 
danes pa na Ptuju delajo teh-
nološko izjemno zahtevne 
gumeno-tehnične izdelke 
vrhunske kakovosti za avto-
mobilsko industrijo. Ves ta 
razvoj od zelo preprostih do 
tehnološko visoko zahtevnih 
izdelkov pa je bil mogoč le za-
radi dobrega sodelovanja ter 
ob podpori blagovne znamke 
Sava, poudarja Bohorič.

Ko je na Ptuju usahnila 
proizvodnja zračnic, se je 
kranjska Sava obvezala, da bo 
v Ptuj pripeljala nove progra-
me. Janez Bohorič pravi, da 
obljubo uspešno uresničuje-
jo, da so celo pred dinamiko 
začrtanega plana. Če pa jim 
bo uspelo na področju gume-
no-tehničnih izdelkov za po-
trebe avtomobilske industrije 
pridobiti še kakšen program, 
če bo kdo v tej bitki z recesijo 

izgubil, obstaja možnost, da 
bodo načrtovano za ptujsko 
območje še presegli.

»Ko smo kupili Terme in 
postali njihov lastnik, smo se 
odločili tudi za to veliko in 
lepo investicijo, ker ima Ptuj 
vse pogoje za dobro poslova-
nje takšnega hotela in zaradi 
dobrega kadra, na katerega 
se lahko zanesemo in za ka-
terega vemo, da bo zmožen 
izpeljati uspešno zgodbo ter 
da se bodo vložena sredstva 
povrnila.«

Predsednik uprave Save Ja-
nez Bohorič tudi ob zadnjem 
obisku na Ptuju ni pozabil 
omeniti, da zelo dobro sode-
lujejo tudi z lokalno oblastjo. 
Ptujski župan dr. Štefan Če-
lan, ki je bil pred leti tudi sav-
čan, razume in pozna delo-
vanje Savinega sistema, tudi 
osebno se zelo dobro pozna-
ta. Sodelovanje je zelo odpr-
to, iskreno, vzorno in temelji 
na poštenih osnovah. To pa 
je izrednega pomena tudi pri 
investicijskih odločitvah.

Kar pa zadeva ukrepe slo-
venske vlade in pomoč go-
spodarstvu, Bohorič pravi, da 
se trudi podobno kot druge 
vlade v svetu, da bi skrajšala 
čas, v katerem bo kriza uni-
čevalno delovala na gospo-
darstvo in celotno družbeno 
dogajanje. Ocenjuje, da so 
ukrepi vlade za omilitev po-
sledic recesije, predvsem pa 
za reševanje likvidnostnih 
težav, pravi, čeprav bi se o 
nekaterih dalo razpravljati. 
Nikdar pa nobeni ukrepi, 
naj bodo še tako dobri, ne 
bodo vsem po volji. Ti, ki 
so že sprejeti, in tisti, ki še 
bodo, pa so pravi, je še pove-
dal predsednik uprave Save, 
d. d., Kranj Janez Bohorič, ko 
je 19. februarja obiskal Savini 
podjetji na Ptuju.

MG

Ptuj � Pogovor s predsednikom uprave Save, d. d., Kranj

Sava izpolnjuje obljube
Predsednik uprave Save, d. d., Kranj Janez Bohorič že po tradiciji najmanj enkrat letno obi-
šče vsa podjetja oziroma profitne centre poslovnega sistema. Za Ptuj si je vzel čas 19. fe-
bruarja, ko je obiskal Savo-GTI Ptuj, podjetje, ki izdeluje različne stiskane izdelke iz narav-
nega in sintetičnega kavčuka ter silikona, in Terme Ptuj.

petek � 27. februarja 20096 Od tod in tam

Foto: Črtomir Goznik

Janez Bohorič, predsednik uprave Save, d. d., Kranj: »Letos sem se odločil, da bom ob vseh družbah 
obiskal tudi vse profitne centre znotraj Savinih družb, ker želimo dobiti celovit vpogled, kako uspešno 
se posamezni deli sistema spopadajo s krizo, kje so problemi in kje lahko kot sistem pomagamo.«

Foto: Črtomir Goznik

Druga pomembna družba so Terme Ptuj, kjer so v letu 2007 zgradili enega najlepših hotelov v de-
javnosti Turizem.

Od tod in tam
Velika Nedelja � Aktivnosti RK

Krajevna organizacija Rdečega križa Velika Nedelja 
je v sredo, 18. februarja, v sodelovanju z Območnim 
združenjem Rdečega križa Ormož organizirala zdra-
vstvenovzgojno predavanje za svoje krajane. Ob tej 
priložnosti je Lidija Kšivanek Goršič, dr. med., spec., iz Zdra-
vstvenega doma Ormož (na fotografiji na levi) predavala 
o klimakteriju in menopavzi. Predavateljica je podrobneje 
razložila pomen estrogena in progesterona v ženskem te-
lesu, obdobja klimakterija in posledice hormonskih spre-
memb. Spregovorila je o zdravljenju težav v klimakteriju s 
hormonskim nadomestnim zdravljenjem in zdravljenjem 
s fitoestrogeni ter poudarila pomen zdravega življenjskega 
sloga od otroštva dalje.

Maja Botolin Vaupotič

Ljutomer � Višje cene v vrtcih
Ljutomerski občinski svet je na minuli seji povišal 

cene v vrtcih za deset odstotkov, ki so stopile v veljavo 
s 1. februarjem, kot se predvideva, pa bo do nove ko-
rekcije prišlo še pred jesenjo: prvega septembra naj 
bi se cene dvignile še za dodatnih najmanj 2,8 in naj-
več 10 odstotkov. Odbor za finance je predlagal, da se s 1. 
februarjem ekonomska cena za programe v vrtcih poviša 
za 5 odstotkov, s 1. septembrom pa naj se po pregledu za-
ključnih računov javnih zavodov pripravi analiza poslova-
nja in na podlagi tega realna ocena za dvig cen. In kakšna 
je nova cena dnevnega programa v ljutomerskih vrtcih ? 
Mesečni znesek za otroke, stare od 1 do 3 let, znaša 459,23 
evra, za program otrok od 3 do 6 let pa bo po novem potreb-
no odšteti 328,91 evra.

Ljutomer � Brezplačno parkiranje
Po celoviti prenovi ljutomerskega mestnega sredi-

šča na Glavnem trgu je lansko leto pričel veljati tudi 
odlok o ureditvi cestnega prometa. Med drugim je dolo-
čal polurno brezplačno parkiranje, s tem pa so vseskozi svo-
je nezadovoljstvo izkazovali lastniki lokalov, saj naj bi se 
jim bistveno zmanjšalo poslovanje. Na ljutomerski občin-
ski svet so naslovili prošnjo, da so v predprazničnih dneh 
decembra zapornice na Glavnem trgu vseskozi dvignjene 
in dovolijo neomejeno gibanje avtomobilov v mestnem 
središču. Svetniki prošnji niso ugodili, dogovorili pa so se 
o razpravi o spremembi odloka na naslednji seji, v najpo-
membnejši novosti, ki bi podaljšal čas brezplačnega parki-
ranja. Pripravljen je bil predlog, da se dovoljuje brezplačno 
parkiranje na Glavnem trgu v času 60 minut, in občinski 
svetniki so predlog izglasovali. Pred sprejemom sprememb 
je za parkiranje na trgu v času od 30 do 60 minut bilo po-
trebno odšteti en evro, za čas do dveh ur pa tri evre. Ena 
ura parkiranja bo odslej brezplačna, brez sprememb pa so 
preostale tarife. S spremembo odloka o cestnem prometu se 
je spremenila tudi določba, ki ureja parkiranje taksi vozil 
na zarisanem prostoru Ulice Nade Rajh v Ljutomeru. Do-
sedanji dve parkirni mesti se bosta glede na porast registri-
ranih zasebnih taksistov v občini Ljutomer ustrezno razši-
rili. O njegovem številu bo s sklepom odločal župan občine 
Ljutomer. V skladu z odlokom bodo zarisani novi parkirni 
prostori taksistov, hkrati pa bo potrebno spremeniti vhodni 
prometni znak za dostop na Glavni trg v Ljutomer.

Gornja Radgona � Priprave na sejem Lov
Na Pomurskem sejmu v Gornji Radgoni so v pol-

nem teku priprave na izvedbo bienalnega sejma lova, 
ribištva, turizma in aktivnosti v naravi. Sejem Lov bo 
od 17. do 19. aprila, ponujal pa bo opremo, pripomočke, 
oblačila in obutev za lov, ribolov, ribiški in lovni turizem, 
darilni program, orožje, strelivo, optiko, opremo za kinolo-
gijo in strokovno literaturo. Noviteta bo v predstavitvi opre-
me za rejo konj in podrobnejša seznanitev obiskovalcev 
s področjem konjeništva. Strokovne razstave in pestro se-
jemsko dogajanje bodo omogočili Lovska in Ribiška zveza 
Slovenije, Center za promocijo in pospeševanje športnega 
ribolova in ribiškega turizma, Kinološka zveza Sloveni-
je in lovski kinologi, Planinska zveza, Zavod za gozdove, 
Strelska zveza Slovenije, Slovenska zveza za sokolarstvo 
in zaščito ptic ujed, Radenska konjenica in mnogi drugi. 
Za uvrstitev sejemske novosti – predstavitev konjeništva – 
gre zasluga Radenski konjenici, ki bo prikazala nekatera 
klasična dela s pomočjo konjev (vleka hlodov), podkovanje 
konj in viteške igre, obiskovalcem sejma pa bo omogočila 
vožnjo s kočijami. Člani konjenice in prostovoljni udele-
ženci se bodo odpravili na pohod po bližnjih krajih in ga 
sklenili z družabnim srečanjem. Zadnji dan sejma (nede-
lja) bo izvedena prodaja – avkcija konj, potekala pa bodo 
tudi zanimiva tekmovanja v kuhanju lovskega golaža, ri-
bje čorbe in gobove juhe.

NŠ

Foto: Maja B. V.



mask. Med njimi je bilo videti 
stalne entografske pustne like, 
kot so orači, pokači in kurenti, 
pa luštne krtke iz Lancove vasi, 
kmečko gostijo iz Leskovca, 
klovne s Pobrežja, maškare iz 
Lepoglave, mitnico Tržec itd.

Zanimiva je bila skupina in-
dijancev iz Prepolj, ki na osre-
dnjem prizorišču zaplesala 
čisto poseben indijanski ples. 
Moderator je bil najprej prepri-
čan, da gre za ples za dež, a so 
mu hitro pojasnili, da očitno ne 
pozna indijanskih gibov; plesali 
so namreč za sonce, kar se lah-
ko prepozna po tem, da so se 
vrteli v drugo smer kot za dež, 
poleg tega pa Indijanke pri ple-
su za dež precej bolj dvigujejo 
noge zaradi suše kot pa pri ple-

su za sonce ...
Publiko je pošteno nasmejal 

tudi cirkulanski veliki Putin s 
plinsko krizo vred. Kljub temu 
da je v svojem spremstvu imel 
tudi plinokop, se je odločil, da 
plina tem krajem ne da! Morda 
so mu šle na živce številne pro-
šnje in občudovalci, ki so jih 
vztrajno odganjali njegovi tele-
sni stražarji in celo bujno raz-
košne plavolase Ukrajinke ga 
niso mogle omehčati (čeprav 
je bil njihov namen gotovo rav-
no obraten). Putin je namreč 
na mile prošnje gladko in zelo 
gromovito odrezal: »Njet plin 
za vas, njet! Putin se odljočil, 
da njet plin za Slovenija! Imate 
poljno drva tu, povsod okoli, 
kurite na drva, ljenobe ljena!« 

In je odbrzel naprej. Malo so 
poskušali pomagati dimnikarji 
s hrvaškega Ivanca, ki so ponu-
jali akcijske cene: čiščenje ene 
luknje za 50 evrov, čiščenje lu-
knje na trdo (gorivo) 100 evrov, 
če pa čiščenje traja zelo dolgo, 
je lahko zastonj ... Čisto možno 
je, da so dobili kar nekaj naroč-
nikov, saj so »čistili« še dolgo 
po povorki, sicer res v Lancovi 
vasi, kjer se je letošnji videmski 
fašenk s podelitvijo nagrad in 
pogostitvijo tudi hudo pozno 
zaključil. Za najbolj izvirno in 
najlepšo pustno skupino je ko-
misija v Vidmu izbrala Mitnico 
Tržec KTD Soviče-Dravci, druga 
je bila skupina Krti, tretji pa so 
bili klovni s Pobrežja.

SM

»Če ne veste, pa mislim, da 
že veste, ljudje so zelo ogor-
čeni zaradi nove lokacije poti. 
Pravijo, da to ne bo dobro in 
se sprašujejo, če ni to začetek 
konca videmske pustne povor-
ke, če ne gre vse skupaj po poti 
ukinitve občinskega praznika. 
Ljudje so jezni na nas, svetnike, 
mi pa s tem nismo imeli čisto 
nič, niti vedeli nismo, da bo zdaj 
nova trasa tekla med hmeljem, 
od Šturmovcev proti občinski 
stavbi,« je najprej povedal Boris 
Novak. Direktorica občinske 
uprave Darinka Ratajc pa je na 
to odgovorila: »Gre za to, da 
letos nikakor več nismo mogli 
dobiti soglasja od UE za zaprtje 
glavne, regionalne ceste, kar je 
za povorko potrebno. Že lani 
nas je policija opozorila, da ne 
smemo zapreti celotne ceste, 
da velja le polovična zapora, in 
da če se tega ne bomo držali, 
naslednje leto dovoljenja ne bo. 
In letos se je to uresničilo, zato 
povorke pač ne moremo spelja-

ti po običajni poti.«
Stanko Simonič je na takšno 

razlago pripomnil, da ni ravno 
čisto tako in da bi se na UE lah-
ko dobilo dovoljenje, toda zade-
va je bila že zaključena. Ratajče-
va je ob tem le še dodala, da ona 
kot odgovorna oseba ne bo več 
nosila odgovornosti in posledic, 
če se v času povorke komurkoli 
kaj zgodi, dovoljenje pa bi bilo 
dano le za zaprtje polovice ce-
ste, kar se ne bi upoštevalo.

Povorko že v 
Šturmovce

Dejstvo je, da je vsako leto vi-
demska pustna povorka res za-
prla del regionalne ceste, pa če 
je bilo dovoljenje za popolno ali 
le delno zaporo. Toda veliko lju-
di se ob tem sprašuje, ali bodo v 
Vidmu poslej prepovedali tudi 
kolone pogrebcev, ki prav tako 
za nekaj časa zapro celotno ce-
stišče, ko se kolona vije od cer-

kve do pokopališča. No, morda 
pa bodo raje preselili (tudi) 
pokopališče nekam v Šturmov-
ce in bo problem rešen ... Ali 
pa bodo morda našli rešitev v 
nadvozu od cerkve do znanega 
gostišča in nato usekali novo 
pot mimo bodočega doma upo-
kojencev, za sušilnico hmelja do 
sedanje lokacije pokopališča in 
potem to novo pot lahko upo-
rabili tudi za povorko. V obeh 
primerih bi tako rešili dve muhi 
na en mah.

Kakorkoli že, ponedeljkova 
povorka je v Vidmu čisto lepo 
potekala. Res je, da ob cesti v 
Šturmovcih, kjer je startala, ni 
bilo žive duše od obiskovalcev, 
se jih je pa zato kar lepo števi-
lo nagnetlo v samem središču 
dogajanja, ob gasilskem domu. 
Letošnji sprevod maškar je bil 
sicer kar precej okrnjen, saj se 
v šemah in šemicah niso po-
javili osnovnošolci, ki so raje 
počitnikovali, kljub temu pa se 
je v povorki zvrstilo okrog 600 
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Videm � Zakulisje in oder pustnega dogajanja

Kako so letos »fašenkovali« pred povorko in po njej
Letošnji videmski fašenk je že pred premierno uprizoritvijo doživel hudo kritiko; menda je novo traso povorke krepko popljuval že videmski narod, javno pa je bilo ne-
zadovoljstvo nad ukinitvijo tradicionalne poti skozi center občine po regionalni cesti povedano na seji občinskega sveta.
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»Kurite na drva, ljenobe ljena!«

Prizadevni člani kulturnega 
društva Bukovci so v sodelo-
vanju z domačimi gasilci in va-
škim odborom na pustni torek 
okoli poldneva zaskrbljeno gle-
dali v sivobelo nebo, iz katerega 
so se kar naenkrat kot za stavo 
vsule snežinke, zato so začetek 
povorke prestavili za eno uro. 
Ob zvonjenju okoli 100 koran-

tov je bilo vreme ob pričetku 
povorke že spet jasno. V povor-
ki se je tokrat predstavilo kar 
16 motoriziranih in maskiranih 
skupin, številni koranti in drugi 
etnografski pustni liki z doma-
čega okolja, njihove nastope pa 
sta hudomušno komentirala 
Patricija Bezjak in Marjan Ha-
meršak.

Po končani povorki so se vsi 
skupaj zbrali v novi večnamen-
ski dvorani v Bukovcih, kjer so 
razglasili odločitve komisije 
in prvouvrščenim skupinam 
izročili denarne nagrade, nato 
pa so dostojno pokopali pusta 
z domačo, a prav tako prijetno 
pustno zabavo.

-OM

Foto: M. Ozmec

Za najboljšo karnevalsko skupino je komisija organizatorjev 12. fašenka v Bukovcih proglasila sku-
pino Sončnice iz Spuhlje.

Bukovci � Fašenk v znamenju snežne plohe

Organizatorji so se potrudili
Čeprav so tradicionalni, letos že 12. fašenk v Bukovcih na pustni torek, 24. februar-
ja, morali zaradi snežnega meteža prestaviti za eno uro, je bil eden boljših doslej, 
tako po številu maskiranih in karnevalskih skupin kot po številu obiskovalcev.

Jasno je, da so bili glavni 
dornavski cigani, po katerih je 
občina znana že daleč naokoli. 
Koliko jih je bilo, je zelo težko 
določiti, vsekakor pa na dese-
tine. Najmlajši med njimi še ni 
štel celega leta, tako da za pri-
hodnost ciganije ni skrbi. Letos 
so si privoščili še mobilni »ringl-
špil« in nanj vabili publiko, da bi 
v času recesije zaslužili kakšen 
dodaten evro, tudi kakšnega 
otročka bi bili pripravljeni do-
bro prodati, ker menda nimajo 
čisto točno preštetih. Sicer pa 
so za svoje občudovalce sredi 
Dornave tudi odplesali kolo in 
zapeli, čeprav zaradi hrupa ni 
bilo takoj razumljivo, ali je bil 
njihov refren: »Rajko, Rajko, 
sunce ti je žarko« ali morda: 
»Marko, Marko, sunce ti je žar-
ko.« No, kakorkoli, zabavali so 
se vsaj tako kot publika, ki je 
lahko v dolgi koloni mask vide-
la tudi ruso rekorderko, saj je 
bila »nategnjena« na dobrih 10 
metrov, sta jo pa dva vodnika, 
eden na hoduljah, da je sploh 
lahko videl njen rep, kar dobro 
krotila.

V karavani pisanih šem je 
bilo videti še ogromno skupin 

oračev, pa pokačev in kopjašev, 
kurentov, plesale so tudi mažo-
retke, otroci iz OŠ so lezli po 
poti kot velikanska, prikupno 
zelena in zvijajoča se biba leze, 
pokazali so se tudi fašenki z Me-
žice in Dobove, videti je bilo že 
malo izmučene skupine sonč-
nic iz Spuhlje, karnevala Benet-
ke iz Stojncev, stojnske rudarje, 
UKC Borovci, pa Noetovo bar-
ko, recesijo Novi York itd.

Pot pisane karavane je bila 

kar dolga, vmes so žejne in lač-
ne maškare na več postojankah 
pogostili s sendviči in tekoči-
nami, povorka pa se je končala 
pred občinsko stavbo, kjer je 
sledil zadnji veliki finale.

Dokaz, da je bil letošnji 
dornavski fašenk pod organi-
zacijsko taktirko TED Lükari 
rekordno dobro zastopan, je 
podatek, da je v povorki nasto-
pilo okoli 1500 pustnih šem. 
Podelitev nagrad tako nikakor 
ni bila enostavna naloga, kot je 
povedala predsednica Lükarov 
Marija Belšak, in komisija si je 
do poznega večera belila glavo, 
kdo je najmaska. Na koncu je 
vendarle padla odločitev: na-
grado za prvo mesto je prejela 
skupina Karneval Benetke iz 
Stojncev, drugi so bili Indijci 
iz Bukovcev, tretje pa štorklje, 
prav tako iz Stojncev. Za četrto, 
peto in šesto mesto so bile na-
grade enakovredne, prejeli pa 
so jih Sončnice iz Spuhlje, UKC 
Borovci ter Vrtnarji Prvenci. Po-
sebno etnografsko nagrado je 
prejela skupina baba deda nosi 
iz Malega Okiča-Slatine.

SM

Dornava � Fašenski ponedeljek

Rusa in cigansko kolo
Tudi v Dornavi so letošnji fašenk začeli slaviti že minuto po polnoči 3. februarja, ko 
so tamkajšnji orači zaorali prvo brazdo. Višek fašenskih norčavosti pa je bil tradi-
cionalno minuli ponedeljek, ko se je skozi Mezgovce in Dornavo sprehodila dolga 
karavana pustnih šem iz domače in sosednjih občin.

Foto: SM

Brez ciganov seveda tudi letos ni šlo; tako so zaplesali kolo.

Foto: SM

V karavani preko 1500 pustnih šem je kopitljala tudi rusa rekor-
derka, ki je v dolžino merila dobrih 10 metrov.



Iz ormoške občinske upra-
ve so sporočili, da so zadnje 
obilne padavine in taljenje 
snega tudi v občini Ormož 
sprožili številne plazove in 
uničili nekatere makadamske 
ceste. Največja škoda naj bi 
nastala v krajevni skupnosti 
Ivanjkovci, kjer se je spro-
žilo kar nekaj plazov, ki so 
prizadeli predvsem cestno 
infrastrukturo. Narasla voda 
je odnesla most na javni poti 
v Lahoncih, na eni cesti pa je 
potrebna delna zapora, ker 
je nevarna. Nekaj hiš je bilo 
odrezanih od sveta, sedaj pa 
je situacija za silo urejena, 
tako da je zagotovljena pre-
voznost do prebivalcev, ki 
stanujejo ob poškodovanih 
cestah. Plazove si je ogledal 
tudi geomehanik in ugotovil, 
da bodo vsaj trije plazovi v KS 
Ivanjkovci zahtevali večje sa-
nacijske ukrepe.

Kot je povedal Miran 
Klinc z občinske uprave Or-
mož, je bilo v zadnjih dneh še 
nekaj prijav plazišč. Sam si je 
plazove ogledal v družbi ge-
omehanika. Številni plazovi 

bodo pri sanaciji zahtevali 
večje posege. Denarja v pro-
računski postavki za urejanje 
kmetijskih površin je malo, 
okrog 10.000 evrov, in bo na-
menjen predvsem pripravam 
podlag za bodočo sanacijo 
plazov, več je mogoče zagoto-
viti v okviru rebalansa. Denar 
pa običajno za take namene 
dodelijo tudi iz proračunske 

rezerve, vendar bo brez po-
moči države še vse premalo. 
O obsegu škode Klinc še ni 
želel govoriti, gotovo pa ne 
bo majhna. Povedal je tudi, 
da številni posamezniki z 
nespametnimi posegi v na-
ravo sami izzovejo proženje 
plazov - pogosto zato, ker s 
krčenjem podrasti na pobo-
čjih omogočijo erozijo tal in 

plazenje, drugi razlog pa je 
nepravilno ali nezadostno 
odvodnjavanje. Pogosto se 
ljudje odločajo graditi na le-
pih, a neprimernih ali celo 
nevarnih lokacijah. Posebna 
težava je še tam, kjer so tla gli-
nena. Glina se napije vode in 
ne vzdrži pritiska. Kot je po-
vedal Miran Klinc, bo občina 
s svojimi ukrepi pomagala le 
tistim prizadetim, ki plazenja 
niso zakrivili s svojim lahko-
miselnim ravnanjem.

Plaz pretrgal 
vinograd

Izmed tistih, ki so utrpeli 
znatno škodo, je tudi znana 
vinogradniška hiša Čurin-Pra-
potnik. Na 2 hektarja veliki 

parceli v Gomili je plaz do-
besedno pretrgal vinograd. 
Slavko Prapotnik pove, da so 
teren pravilno pripravili na 
obnovo, saj so ga pustili po-
čivati več let. Potem so ure-
dili odvodnjavanje meteorne 
vode. Problem je po njego-
vem mnenju nastal, ker so pri 
obnovi ceste, ki pelje mimo, 
opustili nekdanji jarek in na-
redili le muldo. Ta pa v nalivih 
ne zmore odvodnjavati večjih 
količin vode in voda z veliko 
hitrostjo leti mimo.

Prapotnikovi so bili ob tem 
dogodku šokirani. Z vinogra-
dništvom se desetletja profe-
sionalno ukvarjajo in obnovi-
li so številne vinograde, zato 
so bili prepričani, da se kaj 
takega ne more zgoditi. Slav-

ko Prapotnik pravi, da se v za-
dnjem času sprožajo plazovi 
na mestih,kjer jih ni bilo ni-
koli. Leta 2006 so imeli plaz v 
vinogradu pod hišo na Kogu. 
Gre za 20 let star vinograd, ki 
se je lepega dne posedel za 
dober meter in pol. Ker sami 
niso delali nobenih posegov, 
ocenjujejo, da bi lahko bil za 
plaz kriv star vodovod, ki po-
teka pod vinogradom. Ravno 
letos so končali sanacijo stare-
ga plazu, ko jih je doletel novi. 
»Osem ali deset let vlagaš, da 
bi na koncu nekaj imel od 
svojega dela in truda, ko pa bi 
trta morala začeti roditi, pa se 
ti zgodi to,« je prizadet Slavko 
Prapotnik, ki še ne ve, kako se 
bodo lotili sanacije plazu.

Viki Klemenčič Ivanuša

V Miklavžu pri Ormožu 
so zelo ponosni na svojega 
rojaka, škofa dr. Ivana Jožefa 
Tomažiča, o katerem so lahko 
v minulem tednu zvedeli še 
več podrobnosti, saj so v dvo-
rani gostili razstavo Nadško-
fijskega arhiva Maribor. Ob 
otvoritvi razstave je zbranim 
spregovoril ravnatelj nadško-

fijskega arhiva Jože Goličnik.
Ivan Tomažič se je rodil 1. 

avgusta 1876 v Miklavžu pri 
Ormožu kot peti sin Antona 
in Marije Tomažič. Kot je Ivan 
Tomažič sam zapisal v svojih 
spisih, so bili v družini zelo 
verni, še posebej mama je 
posredovala otrokom pristne 
krščanske vrednote. Vendar 

so živeli bolj v pomanjkanju 
kakor v obilici in tako sina 
niso nameravali šolati, ven-
dar po posredovanju dobro-
tnikov, še posebej kaplana 
Jožefa Mlaska, je po končani 
osnovni šoli v Miklavžu Ivan 
lahko obiskoval državno gim-
nazijo v Ljubljani. Vpisal se je 
na mariborsko bogoslovje in 

zelo kmalu, že z 22 leti, je bil 
posvečen v duhovnika. Šola-
nje je nadaljeval na teološki 
fakulteti v Innsbrucku. Zelo 
zgodaj sta mu umrla oba star-
ša. Kot je povedal kanonik 
Goličnik, je dr. Tomažič doži-
vel dve svetovni vojni, razpad 
mogočne avstro-ogrske mo-
narhije, rojstvo Jugoslavije, 
na svoji lastni koži je občutil 

nacizem in komunizem. Škof 
Tomažič si je prvi zelo inten-
zivno prizadeval za beatifi-
kacijo škofa Antona Martina 
Slomška. Leta 1928 je postal 
pomožni škof in generalni 
vikar, po smrti škofa Karlina 
leta 1933 pa je postal škof. S 
svojo modro pastirsko službo 
je odločilno vplival na ver-
sko, kulturno in politično ži-

vljenje v predhodnici sedanje 
mariborske metropolije, je 
poudaril kanonik Goličnik.

Razstavo je predstavila dr. 
Ilaria Montanar, ki je pove-
dala, da si je dr. Tomažič za 
svoje novomašniško in kasne-
je tudi škofovsko geslo izbral 
moto – Ne jaz, ampak Bog. 
Z živo vero in zaupanjem v 
Boga je Tomažič vodil škofijo 
v izredno težkih časih 2. sve-
tovne vojne, ko je bil ločen 
od vernikov in duhovnikov, 
saj je bilo kar 284 škofijskih 
in 81 redovnih duhovnikov 
pregnanih z njihovih župnij 
na Hrvaško in v Srbijo. Zna-
na je njegova odločitev, ko je 
leta 1941 predčasno posvetil 
duhovnike. To se je izkazalo 
za modro, saj so novi duhov-
niki lahko nekaj časa nemo-
teno delovali, ker še niso bili 
v evidenci gestapa. Po vojni 
ga je mučila bolezen, ki ga je 
prikovala na posteljo. Umrl 
je 1949. Zbrane je pozdravil 
tudi župan Alojz Sok, ki je 
poudaril pomen poznavanja 
preteklosti za poznavanje in 
razumevanje sedanjosti.

Ob razstavi nadškofijskega 
arhiva pa so domači filatelisti 
razstavili nekaj najlepših pri-
merkov iz svojih zbirk. Ob tej 
priložnosti so izdali tudi spo-
minsko znamko.

Viki Klemenčič Ivanuša
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Ormož � Padavine povzročile 32 plazov

Škoda še ni znana
Medtem ko so iz sosednjih občin poročali o številnih plazovih, se je zdelo, 
da na Ormoškem ni tako hudo, vendar se je te dni skupno število registri-
ranih plazov povzpelo na kar 32. Štirje med njimi ogrožajo stanovanjske 
oziroma gospodarske objekte, prizadeta je bila infrastruktura, velika ško-
da pa je tudi na kmetijskih zemljiščih.

Miklavž pri Ormožu � Razstava ob 60. obletnici smrti škofa Tomažiča

O življenju in delu škofa Tomažiča
V nedeljo so v dvorani pri Miklavžu odprli razstavo ob 60. obletnici smrti škofa dr. Ivana Jožefa Tomažiča. Prireditev sta skupaj omogočila Krajevna 
skupnost Miklavž in župnija Sv. Miklavž.

Foto: vki

Obnovljen vinograd bi moral začeti vračati vloženo delo in denar, 
sedaj pa bo treba razmišljati, kako se sploh lotiti sanacije.

Foto:vki

Tako je na območju KS Ivanjkovci odneslo cesto.

Foto: vki

Miklavževčani so si z zanimanjem ogledali razstavo o škofu dr. Ivanu Jožefu Tomažiču, ki je izhajal 
iz njihovega kraja.

Foto: vki

Razstavo je pripravila dr. Ilaria Montanar, ki si je življenje in delo 
dr. Tomažiča izbrala tudi za temo svoje doktorske disertacije, ki jo 
je zagovarjala na papeški univerzi Gregoriana v Rimu.



12. redna seja občine Destr-
nik, pred katero so že prejšnji 
teden po skorajda ustaljenem 
planu dela izpeljali neformalni 
sestanek, je ponovno prinesla 
kopico pomembnih odločitev. 
Kot kaže, so omenjena sreča-
nja, ki jih izpeljejo pred sejami, 
izredno konstruktivna in plo-
dna, saj večjih težav na seji tudi 
tokrat ni bilo.

Sprejet odločitve pa bodo 
vsekakor pomembne tako za 
občino kot njene prebivalce, 
ki se lahko v naslednjih letih 
nadejajo vsaj tako hitrega ra-
zvoja, kot so mu priča v zadnjih 
letih. Letošnje pogumne odlo-
čitve župana Franca Pukšiča in 
destrniških svetnikov se bodo 
namreč zagotovo v zgodovino 
občine vpisale z velikimi čr-
kami. Kljub zadolževanju, ki 
je zaradi zastavljenih načrtov 
neizbežno, so prepričani, da 
so se pravilno odločili.

Tako so rebalans proračuna 
za letošnje leto korenito spre-
menili. V letu 2009 namreč na-
meravajo odkupiti približno 
12 hektarjev zemljišč. Svetni-
kom je prvoten načrt zemljišč, 
ki naj bi se odkupila, že pred-

stavljen, njihova namembnost 
pa bo predvsem odvisna od 
kraja zemljišča in potrebne 
dokumentacije. Za večino pa 
je že določeno, čemu bodo na-
menjena. Največji del zemljišča 
namerava občina odkupiti v 
Janežovcih, na levi strani nepo-
sredno pred križiščem, ki vodi 
na destrniški breg. Tam naj bi 
namreč stala obrtno-poslovna 
cona, za katero je vodstvo ob-
čine prepričano, da bo prepo-
trebna in smela pridobitev.

»Prepričan sem, da je vla-
ganje v nakup zemljišč prava 
odločitev. Čeprav se bomo 
morali zadolževati, menim, 
da je pravi čas za to, saj bodo 
zaradi recesije nekatere stvari 
najbrž narejene ceneje, kot bi 
bile sicer,«je pojasnil Pukšič.

Slika in beseda 
prepričali svetnike

Izjemno slikovit prikaz na-

črtovanih nakupov, za katere 
že imajo ustne dogovore z la-
stniki, je svetnikom predstavil 
direktor občinske uprave De-
strnik Miran Čeh. Prikaz kaže, 
da bodo dejansko nakupovali 
po celi občini. Med drugim je 
načrtovan nakup zemljišča za 
cesto, ki bo peljala do Term v 

Ljudska univerza Ptuj je par-
tner v mednarodnem projektu 
Grundtvig, v katerem partnerji 
iz Evrope izdelujejo spletne 
strani, brošure in gradivo s po-
dročja ročnih izraznih spretno-
sti za posameznike s posebnimi 
potrebami. »Doslej je bilo to po-
dročje, na katerem nismo bili 
aktivni. Že pred časom pa smo 
se odločili, da stvari spreme-

nimo in začnemo delati tudi z 
ljudmi s posebnimi potrebami. 
Povezali smo se že z zavodom 
Hrastovec, ki je z nami potoval 
tudi na srečanje v Francijo,« je 
pojasnil koordinator izobraže-
vanja na Ljudski univerzi Ptuj 
mag. Petja Janžekovič.

Namen projekta, ki je febru-
arja potekal v francoskem me-
stu Limoges, je omogočiti soci-

alno vključenost in bolj polno 
življenje posameznikov s po-
sebnimi potrebami. Zraven ob-
veznega teoretičnega dela pa 
so udeleženci srečanja spozna-
li tudi veliko primerov dobre 
prakse, ki ljudem s posebnimi 
potrebami omogoča lepše in 
kvalitetnejše življenje. V sklo-
pu projekta Grundtvig, ki je 
letos potekal prvič, se je sreča-

nja v Limogesu udeležilo okrog 
30 partnerjev iz različnih držav 
Evrope, in sicer iz Francije, 
Nemčije, Portugalske, Madžar-
ske, Grčije, Cipra in Slovenije, 
vodilni partner pa je ustanova 
Retzhof iz Avstrije, kjer je lani 
potekalo prvo srečanje.

Naslednji gostitelj pa bo Slo-
venija. Ljudska univerza Ptuj in 
Zavod Hrastovec bosta namreč 
od 4. do 6. junija izpeljala tretje 
srečanje držav partneric pro-
jekta.

»Naše geslo je izobraževanje 
brez omejitev. To smo izposta-
vili tudi v Franciji in dejansko 
je to bilo kasneje sprejeto kot 
geslo vseh udeležencev,« je 
pojasnil Dušan Šilak iz Ljudske 
univerze Ptuj.

Mesec in pol pred izved-
bo srečanja v okviru projekta 
Grundvtig pa bo ptujska Ljud-
ska univerza izpeljala nekoliko 
drugačen študijski obisk na 
temo informacijskih komuni-
kacijskih tehnologij v šolah. 
Doslej imajo od 15 prostih 
mest zasedenih že kar 13, sode-
lovali pa bodo tudi s ptujsko Gi-
mnazijo. Konec aprila bo tako 
izpeljan štiridnevni študijski 
mednarodni obisk, katerega 
namen je izmenjava izkušenj 
ter tesnejše sodelovanje med 
partnerji, ki so aktivni na po-
dročju izobraževanja odraslih.

Dženana Bećirović
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Destrnik � Rebalans, kot ga še ni bilo

Letošnje leto se bo pisalo z velikimi črkami
Leto 2009 bo za občino Destrnik in njene prebivalce izjemna prelomnica. Ob kopici pomembnih projektov, ki jih imajo v načrtu, bodo za razliko od 
prejšnjih let začeli tudi odkupovati zemljišča. Čeprav se bodo zaradi tega morali zadolžiti za skoraj 900 tisoč evrov, pa so tako župan kot svetniki pre-
pričani, da je sprejeta odločitev pravilna.

Ptuj � Aktivnosti Ljudske univerze

Za izobraževanje brez meja
V zadnjih mesecih je na Ljudski univerzi Ptuj še posebej veliko aktivnosti. Ob pomembnem medna-
rodnem srečanju, ki so se ga v Franciji udeležili pred nekaj dnevi, bodo aprila tudi sami gostitelji 
pomembnega mednarodnega projekta.

Foto: arhiv Ljudske univerze

Udeleženci seminarja v Franciji

Foto: DB

Svetniki so rebalans sprejeli. 

Foto: DB

Svetnica Simona Hanželj je bila edina, ki je imela pomisleke v 
zvezi z dvigom ekonomske cene vrtca. 

Janežovcih, kot tudi za tamkaj-
šnje krožišče, nekaj zemljišč 
bo namenjenih za nadaljnja 
dela na kanalizaciji, v Zasadih 
je predvidena najverjetnejša 
gradnja bodisi stanovanjskega 
bodisi poslovnega objekta, v 
Janežovcih pa je v prihodnjih 
dveh letih predvidena tudi iz-
gradnja čistilne naprave. Želja 
občine je tudi nakup nekate-
rih zemljišč v samem centru 
Destrnika, a ker se z lastniki v 
neposredni bližini šole in ga-
silskega doma niso uspeli do-
govoriti, tam zaenkrat odkupa 
ne bo. »Če bodo predvideni 
prihodki pridobljeni, bo pro-
jekt odkupa v celoti izveden,« 
je še pojasnil Čeh.

Sicer pa bo prihodkovna 
stran proračuna občine Destr-
nik letos težka predvidoma ne-
kaj več kot 2,8 milijona evrov, 
odhodkovna pa 4,4 milijona 
evrov. Proračunski primanj-
kljaj bo znašal kar 1,6 milijona 
evrov, prenos sredstev iz lan-
skega leta pa 863 tisočakov, 
kar pomeni, da se bo občina 
zadolžila za 875 tisoč evrov. 
Kar 61 odstotkov odhodkov bo 
namenjenih investicijam, od 
tega največ varovanju okolja in 
vlaganju v cestno infrastruktu-
ro.

Za omenjeno korenito spre-
membo, ki je zapisana v reba-
lansu destrniškega proračuna, 
pa so svetniki pokazali veliko 
naklonjenosti. Na načrt na-
mreč ni bilo niti ene same ne-
gativne pripombe, rebalans pa 
je bil sprejet soglasno.

»Prej je bil problem odkupa 
zemljišč. Sedaj pa menim, da je 
skrajni čas, da začnemo delati 
tudi na tem, drugače bomo 
imeli probleme v regionalnem 
razvoju,« je prepričan svetnik 
Branko Zelenko.

»Še danes si očitam, da 
pred desetimi leti, ko smo 
bili skupaj z občino Trnovska 
vas, nismo delali na odkupih 
zemljišč, a kaj ko je bila šola 
skorajda brez oken in vrat. Če 
bi nam Gaber takrat dal oblju-
bljenih 60 milijonov in ne 13, 
kolikor smo jih dobili, bi bila 
danes slika povsem drugačna. 
Zato pa sem sedaj še toliko bolj 
prepričan, da te priložnosti 

ne smemo zamuditi,« je jasno 
povedal destrniški župan, ki je 
prepričan, da bo občina, če bo 
uspela pri realizaciji omenje-
nih odkupov, letos bogatejša 
za veliko novih projektov.

Cena vrtca bo višja
Rebalansu proračuna za le-

tošnje leto, ki so mu destrniški 
svetniki namenili največ časa, 
pa je sledila obravnava še ne-
katerih pomembnih točk. Med 
drugim so svetniki potrdili 
predlog spremembe ekonom-
ske cene vrtca. Na predlog 
ravnatelja JVIZ Destrnik-Trno-
vska vas Draga Skurjenega so 
svetniki z le enim glasom proti 
sprejeli triodstotno podraži-
tev ekonomske cene vrtca. Od 
marca naprej bo ta tako za mlaj-
šo skupino otrok višja za 12 
evrov in bo znašala 360 evrov. 
Za kombinirano skupino otrok 
je nova cena 344 evrov, za sta-
rejšo pa 307 evrov.

Kot sta pojasnila Pukšič in 
svetnik Branko Širec, vodja od-
bora za šolstvo, je ekonomska 
cena vrtca na Destrniku med 
najnižjimi v okoliških obči-
nah.

Navkljub temu pa je svetnica 
Simona Hanželj izrazila dvom 
o primernosti časa za podra-
žitve. »Osnovnošolcem smo 
zagotovili brezplačne malice. 
To bo staršem ob upoštevanju 
dejstev, da sta nas prizadela ne-
urje in recesija, vsekakor po-
magalo. Po drugi strani pa star-
še, ki imajo otroke v vrtcih, še 
bolj bremenimo s podražitvi-
jo. Zakaj so take razlike za isto 
stopnjo izobrazbe v šolstvu in 
javni upravi – plače naj bi bile 
velik razlog za podražitev vrtca 
– mi res ni jasno,« je pojasnila 
Hanželjeva. Z njeno trditvijo o 
enormnih razlikah v plačah so 
se strinjali tudi ostali prisotni, 
tako svetniki kot župan in ob-
činska uprava, a so kljub temu 
podražitev vrtca sprejeli.

Zelo hitro pa so potrdili 
tudi odlok o spremembah in 
dopolnitvah ustanovitve sku-
pne občinske uprave, ki ga je 
predstavila direktorica Alenka 
Korpar.

Dženana Bećirović



Že v petek, 20. februar-
ja, so postavili »fašensko 
dvorano«, v kateri so bile 
do vključno ponedeljka za-
bavne prireditve. V petek 
zvečer so za zabavo skrbe-
li Modrijani, Turbolive in 
Domen Kumer, na pustno 
soboto ob 16. uri so bili ude-
leženci fašenske zabave v 
družbi z ansamblom Bratje 
Gašperič in skupine Nova 
legija, na mastno nedeljo, 
22. februarja, so se veselili 
z ansamblom Igor in Zlati 
zvoki ter skupino Malibu, 
na pustni ponedeljek pa je 
bila pustna zabava še z an-
sambli Zupan, Alibi in Ska-
terji.

Osrednja pustna povorka je 
bila tudi tokrat na pustno so-
boto, 21. februarja, pričeli so jo 
nekaj po 13. uri po že ustalje-
nem programu pred gostiščem 
Ambiente v Zabovcih, od ko-
der so udeleženci krenili skozi 
Zabovce do občinske stavbe v 
Markovcih. Pri Kmečkem mli-
nu v Zabovcih je vsebino in 
potek povorke ter posameznih 
skupin komentiral Peter Vr-
tačnik, pred občinsko stavbo 
v Markovcih pa je posamezne 

skupine in maske predstavlja-
la osrednja fašenska voditelji-
ca Natalija Plohl. V družbi 
z županom Francem Kekcem 
so povorko spremljali številni 
gostje, med njimi poslanec v 
državnem zboru Branko Ma-
rinič. Poleg izvirnih etnograf-

skih likov je bilo letos še pose-
bej veliko korantov, po oceni 
organizatorjev prek 200, pa 
številne ruse, medvedi, piceki, 
vile, gamele in kopjaši. Med 
karnevalskimi skupinami pa so 
tudi letos sodelovale maskira-
ne skupine iz vrtca in domače 

osnovne šole, skupine posame-
znih vaških skupnosti in okoli-
ških krajev, pa tudi skupine od 
drugod: izredno veseli so bili 
prijateljske skupine korantom 
podobnih mask samughea z 
italijanske Sardinije, gostovali 
pa so tudi pusti iz Kostanjevice 
ter tradicionalne šelme iz Ka-
nala ob Soči.

Po končani povorki so se 
udeleženci zbrali v šotoru, kjer 
so osem najizvirnejših pustnih 
in karnevalskih skupin ter ma-
škar nagradili, vse skupaj pa 
popestrili z zabavo z živo glas-
bo. Komisija organizatorjev je 
posebno nagrado za najboljšo 
etnografsko skupino dodeli-
la skupini Cigani iz Dornave, 
med karnevalskimi skupinami 
pa je prvo mesto prisodila sku-
pini Noetova barka iz Stojncev, 
druge so bile Beneške maske iz 
Stojncev, tretje mesto so priso-
dili skupini Ježki iz Male vasi, 
četrto mesto skupini Štorklje iz 
Stojncev, peto mesto skupina 
Univerzitetni klinični center 
iz Borovcev, šeste so bile Sonč-
nice iz Spuhlje, sedma skupina 
Indijci iz Bukovcev, osma pa 
skupina Plinokop vaškega od-
bora Cirkulane.

M. Ozmec
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Markovci � Na 17. fašenku več kot 2000 maskiranih

Najboljši dornavski cigani
in Noetova barka iz Stojncev
Na 18. markovskem fašenku, ki so ga na pustno soboto, 21. februarja, organizirali člani domačega 
etnografskega društva Korant v sodelovanju z Občino in drugimi društvi, je letos sodelovalo več kot 
2000 pustnih šem, povorko skozi vasi pa si je ogledalo več tisoč obiskovalcev od blizu in daleč.

Foto: M. Ozmec

Posebej številni so bili letos kopjaši, najznačilnejši ženitovanjski lik s tega območja.

Od tod in tam
Hvaletinci � Zlata poroka
zakoncev Dodlek

Sredi februarja sta 50 let skupnega življenja 
proslavila Ana in Viktor Dodlek iz Hvaletincev. 
Zlato poroko sta obeležila v krogu družine in prijate-
ljev, civilno poroko pa je obnovil župan Franci Krepša. 
Ana in Viktor Dodlek sta se poročila pred natanko 50 
leti v Vodicah nad Ljubljano. Ana je še kot zelo mla-
do dekle šla s trebuhom za kruhom, ne vedoč, da ji bo 
ravno službovanje na kmetijskem posestvu v Vodicah 
prineslo moškega njenega življenja. Po letu dni službo-
vanja v Vodicah se je zgodilo usodno srečanje z Viktor-
jem Dodlekom, ki ji je zaznamovalo celo življenje. Ana 
in Viktor sta se leta 1959 poročila. Leto kasneje sta v 
Aninem rojstnem kraju v Hvaletincih kupila manjšo 
kmetijo. Ana je ostala doma, rodila tri hčere in svoj čas 
posvetila gospodinjskim opravilom in delu na kmetiji. 
Viktor se je zaposlil v Snagi Maribor in tako skrbel za 
svojo družino. Danes ju razveseljuje pet vnukov in ena 
vnukinja, posebej pa sta ponosna tudi na pravnuki-
njo. Tako kot pred 50 leti sta si Ana in Viktor ponovno 
obljubila večno ljubezen in spoštovanje.

Dženana Bećirović

Ptuj � Ptujčani so se znoreli v soboto

Že po tradiciji je sobotni ples v karnevalski 
dvorani vrhunec pustnega dogajanja za Ptujča-
ne. Plesalo je toliko mask, da če bi vse sodelovale v 
nedeljski povorki, bi ta imela zagotovo blizu pet tisoč 
udeležencev. Tudi letos se je za nagrade potegovalo več 
deset skupin. Za najboljšo skupino je bila proglašena 
skupina vikingov (na fotografiji), drugi so bili dalma-
tinčki, sledili so robini hudi, pucperle, pobegle are in 
merlinke.

MG

Ptuj � Pust je pritegnil številne znane ljudi

Enajstdnevno pustno dogajanje je pritegnilo v 
mesto ob Dravi številne znane ljudi. Pod masko si je 
ptujsko pustno dogajanje ogledal tudi glasbenik Darko 
Brlek (desno), Ptujčan, ki sicer živi v Ljubljani, kjer je 
direktor Festivala Ljubljana. Ob tem obisku smo slišali 
tudi razveseljivo novico, da bo izkušeni kulturni me-
nedžer aktivno sodeloval v projektu Evropske kulturne 
prestolnice 2012. K sodelovanju ga je povabil ptujski 
župan dr. Štefan Čelan. Dragocene pa bi bile njegove 
izkušnje tudi pri postavitvi ptujskega poletnega festi-
vala, ki smo mu v preteklosti že neštetokrat postavljali 
temelje, a jih vsakič znova podrli.
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Foto: Črtomir Goznik

Foto: Tone

Foto: Črtomir Goznik

Foto: M. Ozmec

Dobrodošlo je bilo tudi tradicionalno markovsko gostoljubje: nastopajoče je pred vsako hišo čakala 
obložena miza s pijačo.

Foto: M. Ozmec

Poseben vtis je na obiskovalce naredila izredno skrbno dodelana 
skupina Sončnice iz Spuhlje.

Foto: M. Ozmec

Tudi letos se je navdušenim obiskovalcem predstavila skupina ko-
rantom podobnih likov samoghea z italijanske Sardinije.



Kar 25 karnevalskih in 7 
etnoloških mask se je predsta-
vilo na torkovem karnevalu. 
Ponovno so bile zelo dobro 
zastopane otroške skupine, ki 
se jih je zbralo 11. Napoveda-
nih pa je bilo še precej več, a 

je sneženje, ki je trajalo skoraj 
tik do povorke, nekatere šole 
in vrtce odvrnilo od sodelo-
vanja. Vse sodelujoče otroške 
skupine so letos prejele lepo 
nagrado – 125 evrov, saj so 
razdelili nagradni fond med 

sodelujoče, ki niso dobili dru-
gih nagrad. So pa otroške ma-
ske posegle tudi po najvišjih 
nagradah. Buče iz OŠ Stanka 
Vraza so odnesle prvo mesto 
med karnevalskimi maskami, 
takoj za njimi so bili lanski 

zmagovalci – Center za starej-
še občane, ki so se letos ma-
skirali v račke, saj ob večjih 
nalivih v njihovem domu pla-
vajo ... Tretje mesto pa je komi-
sija pripisala Patriji iz Koračic. 
Med etnološkimi maskami so 
zmagali domači fantje z ruso 
velikanko, ki je merila kar 13 
metrov, drugi so bili lectovi 
srčki iz OŠ Ormož, tretji pa 
otroci, ki so prikazali mo-
žnosti razvoja turizma v naši 
občini. Nagrade so bile lepe 
– 500, 300 in 100 evrov. Izven 
konkurence so nastopili člani 
Pihalnega orkestra Glasbene 
šole Ormož z mažoretkami, ki 
so letos gradili novo glasbeno 
šolo. Seveda pa niso manjkali 
tudi prekrasni koranti, ki so 
do začetka povorke pregnali 
sneženje.

Po oceni predsednice ko-
misije Nevenke Korpič je bil 
letos eden boljših karnevalov, 
vendar v prav mrzlem vreme-
nu.

Viki Klemenčič Ivanuša
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Kot je povedal vodja skupi-
ne Sv. Florijana Peter Zma-
zek, so gostovanje 13 ptujskih 
korantov v Ljubljani sprejeli z 
velikim navdušenjem. Tako so 
svoj demonski ples najprej od-
plesali v velikem atriju novega 
Etnografskega muzeja, kjer jih 
je pozdravila direktorica tega 
muzeja Bojana Rogelj Ška-
far. Ob tej priložnosti so ji ko-
ranti izročili spominski robec 
ptujskega kurentovanja in spo-
minski DVD.

Potem so v skupini tekli 
mimo Slovenskega narodnega 
muzeja do Ministrstva za kul-

turo, kjer jih je v veliki avli z 
velikim navdušenjem sprejela 
kulturna ministrica Majda Šir-
ca Ravnikar, ki se je s celotno 
skupino ptujskih korantov tudi 
fotografirala. Svoj pohod so 
nadaljevali proti centru stare 
Ljubljane, med potjo pa so jih 
Ljubljančani sprejemali z nav-
dušenjem. Popoldne so nato 
zaplesali še starejšim občanom 
v Vižmarjah, lepo so jih spre-
jeli tudi, ko so zaplesali pred 
velikim Mercator centrom, 
nad njimi pa so bili navduše-
ni tudi ptujski rojaki, saj so se 
udeležili tudi tradicionalnega 

srečanja prijateljev Ptuja, ki je 
bilo tokrat v hotelu M. 

Nad gostovanjem korantov 
v slovenski prestolnici je bil 
navdušen tudi fotograf Dušan 
Jež, ki je lani postal tudi član 
skupine korantov Sv. Florijana. 
Dušan je velik ljubitelj Ptuja 
in njegovih znamenitosti, še 
posebej pa kurentovanja in 
karnevala v najstarejšem slo-
venskem mestu in koranta kot 
maske. O tem priča že nekaj 
samostojnih razstav na temo 
Koranti in ptujske maske. Lani 
je razstavo Koranti in ptujske 
maske pripravil v času pusta v 

hotelu Mitra, in sicer v okviru 
rednih prireditve ptujskega 
kurentovanja, podobno razsta-
vo je imel lani tudi v razstavi-
šču Etnografskega muzeja v 
Ljubljani ter v prostorih Časo-
pisne hiše Delo. Na dan obiska 
ptujskih korantov v Ljubljani 
pa je v petek, 20. februarja, v 
prostorih fotografskega studia 
Foto Šiška odprl samostojno 
razstavo o Korantih in ptujskih 
maskah, ki jo je tokrat posvetil 
70-letnici Petra Zmazka, vodje 
skupine korantov Sv. Florijana. 
O tej svoji razstavi je Dušan Jež 
povedal: »Maske me posebej 
privlačijo in tu je v ospredju 
lik koranta, ki je s svojim mito-
loškim likom in poslanstvom 
edinstven tudi v širšem sloven-
skem prostoru. Samo razstavo 
v fotografskem studiu Foto 
Šiška pa sem tokrat posvetil 
Petru Zmazku, kajti prav on 
goji tradicijo izvirnega oz. pra-
vega in vzdržljivega koranta, 
ki kljub sedmim križem še ve-
dno zdrži v popolni korantovi 
opravi in s kapo na glavo tudi 
po več ur in takšen, s popolno 
korantovo opravo, teka tudi 
na daljši razdaljah. Pred leti je 
pretekel v popolni korantovi 
opravi in z masko na glavi celo 
mali maraton, to je 21 kilome-
trov. Mislim, da je s tem najbolj 
prepričljiv in nevsiljen zgled 
generaciji mlajših korantov, da 
bi tudi oni gojili zdrav duh v 
zdravem telesu!«

M. Ozmec

Ljubljana � Ptujski kurenti obiskali prestolnico

Navdušili kulturno ministrico
Koranti ptujske skupine Svetega Florijana so v petek, 20. februarja, med obiskom v prestolnici svoj 
pomladni ples zaplesali tudi v Slovenskem etnografskem muzeju in na Prešernovem trgu, sprejela 
jih je ministrica za kulturo Majda Širca Ravnikar, udeležili so se srečanja prijateljev Ptuja, v galeriji 
Foto Šiška pa so zaplesali še na odprtju razstave fotografa Dušana Ježa.

Od tod in tam
Ptuj � 39. pustna povorka Vrtca Ptuj

Skupaj s ptujskim kurentovanjem, ki bo leta 2010 
staro 50 let, bo okroglo obletnico, 40-letnico, pra-
znovala tudi pustna povorka Vrtca Ptuj. Kljub slabe-
mu vremenu je na letošnji sodelovalo 370 maskiranih 
otrok v spremstvu vzgojiteljic in njihovih pomočnic. Le-
tos so se jim pridružili tudi najmlajši iz Vrtca Korena 
in učenci tamkajšnje osnovne šole. Prikupne male ma-
škare sta nagovorila princ karnevala ter ptujski župan 
dr. Štefan Čelan. Male maske so podobno kot lansko leto 
svoj pustni sprevod zaključile v karnevalski dvorani z 
glasbo, krofi in napitkom.

MG 

Ptuj � Pust se je poslovil

Na Mestnem trgu so na pustni torek že po tradi-
ciji pokopali pusta. Ptujski župan dr. Štefan Čelan je 
ponovno prevzel oblast. Deseti princ karnevala Vegan 
Turniški, pl. Thurn in Valsassina, bo po potrebi vselej 
vskočil, če bo župan potreboval pomoč. Enajst veselih in 
zabavnih pustnih dni se je zapisalo v ptujsko zgodovino 
z nekaterimi presežki. Ptujske pustne prireditve si je od 
14. do 24. februarja ogledalo skupaj 72 tisoč obiskoval-
cev, podatki za karnevalsko dvorano niso všteti. Ptujski 
župan pa se je ob ponovnem prevzemu oblasti še posebej 
zahvalil nekaterim, ki so zaslužni za uspeh ptujskih pu-
stnih prireditev: Klavdiji Petek kot vodji projekta, Mila-
nu Gabrovcu, vodji povork, Francu Vrežetu, mestnemu 
protokolistu, in povezovalki enajstdnevnega programa 
na Mestnem trgu Nadi Kotar. Zdaj so vse oči uprti v 50. 
prireditev, ki bo v vsem morala biti presežna.

MG

Ptuj � Urgentna novinarska konferenca

V Mestni hiši na Ptuju je 24. februarja potekala 
urgentna novinarska konferenca, ki so jo sklicali 
predstavniki občinske klinike. Direktor urgentne 
klinike dr. Pišta Hauptman, spec. med. Mutibarologije, 
je podal novico o sprejemu poškodovane bolnice (MO 
Ptuj) na urgenco. Čeprav ni v navadi, da bi se kot prvi 
mož občine spuščal v moralnost in etičnost takšnih na-
padov, je tokrat moral napadalcem, civilnim iniciati-
vam, sporočiti, da gre v tem primeru za kanibalizem, 
ki ga Evropa že dolgo več ne pozna. Priporočil jim je, da 
si za objekte svojih napadov v bodoče izberejo kakšne 
druge objekte. Dr. Konrad Koštrunovič (mag. Janko Ši-
rec), ki se je tiskovne konference udeležil kot predstav-
nik Fidesa, pa je na očitke, da je prejel modro kuverto, 
odgovoril, da opravlja težko in odgovorno delo, vendar 
je v kriznih razmerah težko preživeti z 10 tisoč evri 
mesečno, kolikor znaša zdravnikova plača. Po kratki 
tiskovni konferenci je sledil obisk pacientke v šok sobi, 
kjer so bile na voljo tekoče in druge zadeve. V Mestni hiši 
na Ptuju so tako pustovali že četrtič, a so prvič zbrali 
pogum tudi za tiskovno konferenco, ki je bila izjemno 
dobro obiskana.

MG
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Ormož � Dober obisk v hladnem vremenu

Eden boljših karnevalov
Pustovanje na Ormoškem se tradicionalno zaključi v torek s pustno povorko po Ormožu. Tradicija 
se je začela v šestdesetih letih in se je z nekaj prekinitvami ohranila do danes. Pustno povorko je 
organiziralo Turistično društvo Ormož, pokroviteljica pa je bila Občina Ormož.
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Foto: Dušan Jež

Skupino ptujskih korantov je sprejela ministrica za kulturo Majda Širca Ravnikar.



Tudi v letošnjem šolskem 
letu se je ptujska Elektro in ra-
čunalniška šola povezala s Fa-
kulteto za elektrotehniko, ra-
čunalništvo in informatiko. S 
skupnimi predavanji, ki so jih 
izpeljali v zadnjih mesecih, so 
dijaki po eni strani pridobili 
nove informacije, sočasno pa 
vpogled v študijsko delo, kar 
bo lahko nenazadnje vplivalo 
na njihovo nadaljnjo odloči-
tev o izbiri poklica.

»Elektro in računalniška 
šola je ena izmed prvih, ki je 
začela izvajati programe po 
prenovljenih izhodiščih. Do-
kazljivo lahko trdim, da smo 
prva srednja šola v Sloveniji, 
ki v tem šolskem letu izvaja-
mo vse programe, za katere 
izobražujemo, po prenovlje-
nih izhodiščih. V okviru tega 
smo nekateri učitelji na stro-
kovnem področju mnenja, da 
morajo biti učenci in dijaki 
deležni dobrot cele verige 
vzgojno-izobraževalnega pro-
cesa od osnovne šole, preko 
srednje šole do fakultete in 
še dlje, ne glede na to, kje v 
verigi se trenutno nahajajo. 
To z drugimi besedami po-
meni, da naj bi srednja šola in 
fakulteta imeli predstavitve 
na osnovni šoli in obratno, 
saj se s tem vsem bogati za-
klad znanja. Slušatelji prido-
bivajo nova znanja, veščine 
in načine pridobivanja le-te-
ga, predavatelji pa veščine 
in znanja, kako strokovna in 
druga znanja učinkovito širiti 
med ostale zainteresirane, ki 
teh znanj še nimajo. Širjenje 
znanj seveda mora biti prila-
gojeno stopnji razumevanja 
slušateljev,« je uvodoma po-
jasnil Franc Vrbančič, učitelj 

na Elektro in računalniški 
šoli Ptuj, eden izmed koordi-
natorjev sodelovanja z mari-
borsko fakulteto.

Prepričan je, da je odloči-
tev o vpisu v ustrezno šolo 
ena pomembnejših življenj-
skih odločitev. »O vpisu v 
osnovno šolo otrok nima kaj 
prida besede, saj je to pogo-
jeno predvsem s tem, kje se 
bodo njegovi starši ustalili. 
Tudi za izbiro srednje šole je 
v veliko primerih odločilna 
bližina srednje šole, ki vsaj 
približno zadovolji potrebe 
mladostnika. Toliko drago-
cenejša bi morala biti izbira 
višje- ali visokošolskega za-
voda, ki bo mladostniku po-

sredoval znanja in veščine, 
ki mu bodo krojili strokovno 
usodo in blaginjo naslednjih 
nekaj let. Vsaj slednja izbira 
bi morala biti docela po volji 
mladostnika,« je pojasnil Vr-
bančič. Kot je dejal, je ravno 
iz tega razloga sodelovanje 
med vsemi ustanovami, ki 
sodelujejo v izobraževalnem 
procesu, izjemnega pomena.

Eden izmed projektov, s ka-
terimi Elektro in računalni-
ška šola Ptuj dijakom pomaga 
na tem področju, pa so ravno 
predavanja, ki jih izvajajo v 
sodelovanju z Univerzo v Ma-
riboru.

V času od lanskega sep-
tembra do februarja so tako 

za dijake zaključnih letnikov 
računalniške usmeritve na 
Fakulteti za elektrotehniko in 
računalništvo (FERI) izvedli 
predavanja izbranih poglavij 
programiranja. Predavatelji 
Iztok Hafner, Črt Gerlec in 
dr. Matjaž Jurič so dijakom 
prikazali fakultetni pogled na 
snov, ki jo deloma že obvlada-
jo, sočasno so pridobili tudi 
izkušnje, da se na fakulteti to 
počenja drugače.

Koordinacijo predavanj 
sta izvedla David Drofenik 
iz ptujske Elektro šole in dr. 
Marjan Heričko s strani FERI 
Univerze v Mariboru.

Dženana Bećirović

Vesoljci v gatah

O gatah pravi Slovar slovenskega knjižnega jezika, da 
se tako pravi nižje pogovorno spodnjim hlačam, torej 
spodnjicam. Obe besedi, gate in spodnjice, sta običajno 
nagnjeni na smešno plat rabe. In navadno ne pomenita 
oblačila za drobno zadnjo plat, vsekakor pa gate in spo-
dnjice zvenijo odraslo. A le, če ne gre za vesoljce! Založ-
ba Tuma je pravkar izdala odlično slikanico Vesoljci v 
gatah avtorske dvojice Claire Freedman in Bena Corta. 
Veliko mero odličnosti pripisujem humornemu besedi-
lu v verzih, nonsensu, ki ga otroška publika praviloma 
obožuje in se, nonsens namreč, znova vrača med slika-
niške izdaje. Preveč vzgojnih, sicer korektnih slikanic, 
se je zadnje čase nabralo na domačih knjižnih policah, 
zato je tovrstna knjižna izdaja čisti bralski in likovni uži-
tek.

Vesoljčke Freedmanove in Corta bi lahko zamenjali 
za likovne upodobitve recimo bakterij, morda virusov, 
z izrastlinami, ki so enkrat zaviti repki, drugič nosovi. 
Nekateri alienčki imajo oči po polžje, nekateri z dvoje 
tipalk, drugi s troje. In nekateri so enooki, pa taki, ki 
jim hrbet krasi simpatična dinozavrska pahljača. Ti na-
smejani vesoljski tipi pristanejo na Zemlji z enim samim 
razlogom: kradejo spodnjice, mislim, gate. Ko radar nji-
hovega vesoljskega plovila zazna vrvico s perilom, takoj 
zavije k tisti hiši, kjer sveže perilo diši. In potlej je tam 
huda veselica, razposajeni vesoljci s spodnjicami norijo 
na vse mogoče načine. Zato:

Ko si natakneš svoj par gat,
ki čist, opran diši,
poglej, če kak vesoljski škrat
neviden v njih preži!

Hudomušna slikanica Vesoljci v gatah bo navduši-
la najmlajše poslušalce in gledalce ter prvobralce. Po 
obsegu majhno besedilo in razkošne, dinamične, veli-
ke ilustracije so nalašč za tiste otroke, tudi starejše, ki 
imajo težave z branjem. Burkasta vesela zgodba, kot je 
zapisano na platnicah slikanice, bo dobra bralska šala 
tudi za odrasle knjigoljube. Prosto po Predinu lahko za-
pišem: gate na glavo, knjigo v roke (svinčnike pa tokrat 
pozabite).

Slikanico je prevedla Jana Kolarič (1954 v Mariboru), 
dramatičarka in prevajalka, s pestro in raznovrstno av-
torsko potjo. V rodnem kraju je končala gimnazijo, nato 
uspešno zaključila študij na AGRFT v Ljubljani z diplo-
mo iz filmske in TV-režije. Do leta 2000 se je Jana Kola-
rič ukvarjala z različnimi poklici (svetovalka za šolsko 
TV, predavateljica umetnostne vzgoje, mentorica dram-
ske skupine, kulturna animatorka, novinarka, urednica 
šolskih knjig), redno in honorarno, ves čas je objavljala 
različna besedila v revijalnem tisku kakor tudi podpi-
sovala spremne besede k različnim knjižnim izdajam. 
Njen monografski opus obsega režijske knjige, dramske 
tekste, lutkovne in radijske igre, uganke, prevode: Salon 
Expon (:igrica za otroke v dveh dejanjih),1981, Erazem 
in potepuh, 2002; Ostržek in roparja, Ostržek in morske 
dogodivščine, 2003; Uganke male, oblečene šale, 2005; 
Izpred kongresa, 2006; Dobro jutro, Lutke!, 2007 …

Veselje z branjem želi
Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaPtuj � Sodelovanje Elektro šole s fakulteto

Povezovanje osnovnošolcev, 
dijakov in študentov
Tudi v letošnjem šolskem letu se je ptujska Elektro in računalniška šola povezala s Fakulteto za 
elektrotehniko, računalništvo in informatiko. S skupnimi predavanji, ki so jih izpeljali v zadnjih me-
secih, so dijaki po eni strani pridobili nove informacije, sočasno pa vpogled v študijsko delo, kar bo 
lahko nenazadnje vplivalo na njihovo nadaljnjo odločitev o izbiri poklica.

Med izobraževalnimi no-
vostmi, ki jih bo v prihodnjem 
šolskem letu ponudila Ljudska 
univerza Ptuj, bo tudi študijski 
program predšolska vzgoja za 
pridobitev naziva diplomirani 
vzgojitelj predšolskih otrok. 
Za prvo študijsko leto je Fa-
kulteta Koper, ki bo program 
izvajala, Ljudska univerza pa 
bo njena dislocirana enota, 
razpisala 45 prostih mest. »Od 
koprske Pedagoške fakultete 
smo pred dnevi uspeli prido-
biti akreditacijo dislocirane 
enote Ptuj. Tako bomo pričeli 
vpisovati študente v izredni 
dodiplomski visokošolski 

študijski program predšolska 
vzgoja,« je pojasnila mag. Klav-
dija Markež, direktorica Ljud-
ske univerze Ptuj. Približna 
cena enega letnika bo znašala 
okrog 2200 evrov, študij pa je 
visokošolski in traja tri leta. 
Program bodo izvajali, če bo 
najmanj 30 prijav, kakšno bo 
zanimanje pa, upoštevajoč 
dejstvo, da so novico o izved-
bi programa na Ptuju prejeli 
šele pred dnevi, ni znano. 
Podrobnejše informacije bo 
Pedagoška fakulteta Koper 
predstavila v sredo, 4. marca, 
ob 16.30 v prostorih ptujske 
Ljudske univerze.

Dženana Bećirović

Ptuj � Nov dodiplomski študijski program

Izobraževali bodo vzgojitelje
Ljudska univerza Ptuj, ki je v lanskem letu zabeležila največje zanimanje za program vzgojitelj, bo z novim 
šolskim letom za omenjeni naziv ponujala še dodiplomski študij. Razpisanih je 45 prostih mest, program pa 
bo izvajala Pedagoška fakulteta Koper.

Foto: DB

Dijaki zaključnih letnikov so spoznavali študijsko delo.

Foto:DB

Razpisanih je 45 prostih mest.



Ljubica Šuligoj (2006) o raz-
merah na Ptuju v 18. stoletju 
piše takole: 

Zaradi gospodarskih spre-
memb v habsburški monar-
hiji, ob koncu 18. stoletja, se 
je Ptuj počasi spreminjal v 
podeželsko trgovsko sredi-
šče. Dodatni udarec je mesto 
doživelo v sredini 19. stoletja, 
ko ga je obšla železniška po-
vezava Dunaj–Trst. Posledice 
nemškega gospodarskega in 
političnega pritiska so postale 
vidne na prehodu v 20. stole-
tje, ko se je veliko prebivalstva 
iz nuje ponemčilo. Tako je 
Ptuj postal »nemško obdra-
vsko mesto«, slovenski jezik 
pa jezik služinčadi. V mestu 
je potekalo razgibano družab-
no življenje v okviru društev, 
druženja članov družin istega 
ideološkega kroga in naključ-
nih obiskovalcev. Plesne pri-
reditve so veljale za zelo ime-
nitne, namreč ples in glasba 
sta veljali za osnovni vsebini 
meščanske omike. Pravila v 
družabnem življenju je nare-
koval bonton.

V Ptuju so v tem času ime-
le poseben status glasbeno-
plesne prireditve v pustnem 
času, takrat je veljalo, da cel 
Ptuj pleše. Plesalo se je po 
strogih zapovedih bontona 
samo galop, valček in četvor-

ko. Bogati meščani so za svo-
je otroke najemali privatne 
plesne učitelje, kot je to bilo 
v navadi drugod po Evropi. 
Prvi dokumentiran plesni uči-
telj na ptujskem je bil Alfonz 
Cilenti, ki je vodil plesne teča-
je leta 1893. (Hernja Masten, 
2006) Drugi dokumentiran 
plesni učitelj je bil Jakob Ko-
larič in je poučeval prek Dru-
štva obrtnih pomočnikov. 18. 
februarja je društvo priredilo 
ples v Kazinski dvorani.

Do leta 1917 ni dokumen-
tiranih nobenih aktivnosti na 
področju družabnega plesa, 
vendar lahko sklepamo po ne-
katerih drugih posrednih do-
kazih, da se je plesalo na no-
voletnih zabavah in na maška-
radah v pustnem času, poleti 
pa na veselicah in v gostilnah, 
kamor so zahajali in se družili 
ljudje različnih slojev. Plesi so 
bili razdeljeni na elitne, nava-
dne in ljudske plese (navadno 
veselice, kjer se je tudi plesalo 
na drugačno glasbo in na dru-
gačen način). Za elitne plese, 
kjer so se zbirali pripadniki 
višjega sloja in javni funkcio-
narji, je bilo potrebno imeti 
ustrezno predpisano plesno 
obleko. Prefinjene oblike dru-
žabnosti so bile omejene na 
nemško prebivalstvo. Po dru-
gi strani so Slovenci skrbeli za 
družabno življenje v okviru 
čitalnic in društev. Na nava-
dne plese je bil vstop dovoljen 
vsakomur, ki je plačal dolo-
čen prispevek (npr. 2 kroni). 
Ljudski plesi so potekali v bolj 
sproščenem vzdušju v vaških 
gostilnah, mnogokrat pa tudi 
na prostem.

Plesni tečaji in plesna vzgo-
ja sta postala stalnica in na 
Ptuj so vabili profesionalne 
plesne učitelje, ki so imeli 
izdelan učno-vzgojni plesni 
program: bonton, elemente 
estetske in plesne vzgoje ter 
telovadbo.

Istega leta je iz podatkov 

zaposlenih v Nemškem dekli-
škem domu razvidno, da je 
dom imel plesnega učitelja, 
ki je skrbel za plesno kulturo 
deklic. 

Med plesnimi učitelji se po-
javi še ime Josefa Fürbasa, ki 
se je 13. julija 1918. leta obrnil 
na mestne oblasti s prošnjo za 
odprtje plesne šole. 4. avgusta 
1918. leta so mu to tudi dovoli-
li. O usodi plesne šole ni ohra-
njenih podatkov.

Iz let 1919 in 1920 so v Zgo-
dovinskem arhivu Ptuj ohra-
njena številna pričanja o pe-
strem plesnem dogajanju, ki 
je bilo najbolj živo v pustnem 
in božičnem času:

1. februarja 1919 je Že-
lezničarsko društvo vabilo 
Ptujčane na Plesni venček v 
gostilno pri Belem križu, kjer 
so se zabavali s šaljivo pošto 
in drugimi zabavnimi igrami. 
Igrala je živa glasba: »Ptujski 
šrameljni«. Vstopnina je bila 
2 kroni. Dobiček od priredi-
tve so namenili vdovam in si-
rotam v vojni padlih vojakov 
ptujskega okraja. (ZAP, fond 
MO Ptuj, škatla 242, skupina 
138, spis 287)

9. februarja 1919 je bil v 
Nemškem domu ples, ki ga 
je priredilo prostovoljno ga-
silsko društvo. Ples je trajal 
do sedme ure zjutraj. (ZAP, 
fond MO Ptuj, škatla 240, spis 
14/45)

15. februarja 1919 je bil v 
Nemškem društvenem domu 
ples v maskah. (ZAP, fond MO 
Ptuj, škatla 242, skupina 138, 
spis 138/1, 3, 4)

28. aprila 1919 je bil obla-
stem naznanjen ples, ki pa ni 
imel dovoljenja. (ZAP, fond 
MO Ptuj, škatla 240, spis 
14/165)

25. oktobra 1919 je Oficir-
ski odbor priredil plesni ve-
čer. (ZAP, fond MO Ptuj, škatla 
244, spis 1330)

26. decembra 1919 je Ple-
sni odsek društva Svoboda na 

Ptuju priredil valčkov večer za 
člane in povabljence. Ples je 
trajal do druge ure po polno-
či. (ZAP, fond MO Ptuj, škatla 
241, skupina 26, spis 26/76)

17. februarja 1920 je bil v 
gostilni Strossmmajer ob dru-
gi uri popoldan plesni venček 
z vstopnino 3 krone. (ZAP, 
fond MO Ptuj, škatla 246, sku-
pina 30, spis 30/26)

18. oktobra 1920 so ptuj-
ske oblasti dobile prošnjo 
Športnega kluba, ki bi želel 
delovati tudi družabno in zato 
prirejati plesne vaje enkrat te-
densko v Društvenem domu 
od osmih do enajstih zvečer. 
26. oktobra so mestne oblasti 
dovolile dejavnost proti plači-
lu takse 132 kron na mesec. 
(ZAP, fond MO Ptuj, škatla 
247, spis 532/4)

Zanimanje je preseglo pri-
čakovanja in Športni klub je 
zaprosil za razširitev plesnih 
vaj na dva dni v tednu, in sicer 
ob četrtkih in nedeljah. 24. 
novembra je bila prošnja odo-
brena. Potrebno je bilo plačati 
264 kron mesečno na mestni 
blagajni. (ZAP, fond MO Ptuj, 
škatla 247, spis 532/4)

Zanimiv je tudi podatek, ki 
kaže, da so se Ptujčani radi 
družili in verjetno ob  priliki 
tudi zaplesali. Gre za poročilo 
mestne oblasti, da so v desetih 
ptujskih gostilnah imeli prija-
vljena avtomatična glasbila  
gramofon ali glasbeni avto-
mat. (ZAP, fond MO Ptuj, ška-
tla 247, spis 692 – 1/1920)

Zadnji dokumentiran poda-
tek o poučevanju družabnega 
plesa na Ptuju je 8. oktober 
1931. Takrat so mestne oblasti 
Stanetu Jurku dovolile izvesti 
plesni tečaj pod točno določe-
nimi navodili o trajanju, vsto-
pnini, prostoru in glasbilih. 
Priloženo je še potrdilo Mini-
strstva za notranje zadeve, za-
radi katerega je mogoče skle-
pati, da je bil Jurko poklicni 
plesni učitelj že od leta 1900 
(ZAP, fond MO Ptuj, škatla 
274, spis 1931-1999 spl.)

Družabne prireditve in 
plesi so se nadaljevali do leta 
1941, kar dokazujejo prijave 
prireditev na mestno glavar-
stvo. V času druge svetovne 
vojne je bilo plesnih prire-
ditev le toliko, kolikor jih je 
dovolil okupator. (ZAP, fond 
MO Ptuj, škatla 275, spis 
1932/1026/1-2)

Za čas po osvoboditvi, leta 
1945, Zgodovinski arhiv Ptuj 
nima ohranjenih podatkov 
o prireditvah družbenega 
plesa. Tedanja oblast je bila 
veliko bolj naklonjena folklor-
nim plesom in prireditvam, 
za katere so menili, da so bili 
zibelka kulture proletariata in 
kmečkega prebivalstva. Dru-
žabni plesi so imeli negativni 
ideološki predznak.

Politična direktiva in ugo-
den družbenoekonomski po-
ložaj sta pripomogla k nastan-
ku plesnih šol in plesnih sek-
cij po Sloveniji šele leta 1957.

Nadaljevanje prihodnjič
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Božena Krivec � Petdeset let plesne sekcije DPD Svoboda Ptuj

Družabni ples na Ptuju
Družabni ples ima v Sloveniji zelo dolgo tradicijo, vendar bom na tem mestu govorila le o družabnem 
plesu na Ptuju v zadnjih sto letih. Moje raziskovanje temelji na podatkih, zbranih na osnovi redkih 
pisnih virov, časopisnih člankov, pogovorov še z živečimi udeleženci plesnega dogajanja na Ptuju in 
Zgodovinskega arhiva Ptuj.

Samo M. Strelec � Dvomim ...

Kaj je slišal Vinkov Vincenc?
Če bi me te dni obiskala dobra vila in mi uresničila 

katerokoli željo, bi hotel postati za 24 ur navadna hišna 
muha. Ne, ne, ne bo šlo – je še premrzlo za muhe; hotel bi 
postati navadna naglavna uš. Ne, res: želel bi se spreme-
niti v ušesno maslo gospoda Zdenka Vinkova Vincenca. 
Zakaj?

Nek večer gledam Odmeve in voditelj sprašuje nekega 
gospoda – prvič ga vidim, predsednika zunajparlamen-
tarne Stranke slovenskega naroda, ki sedi v mariborskem 
studiu – nekaj glede referenduma o vstopu Hrvaške. Stvar 
me pritegne. Politiki v prispevku pred tem so videti ner-
vozni. Komentator v studiu moder. Ampak vsa pozornost 
je na nekem gospodu »bu«, ki sedi v nekem regionalnem 
studiu. Iz prispevka se čuti: mudi se. Napeto je. Gospod 
»bu« je trn v peti. Najbolj gledane minute na nacionalki 
so namenjene tistim pravim, prvim, vodilnim, velikim, vi-
sokim, prvoligaškim politikom, ki jih pripeljejo v ljubljan-
ski studio, v oddaje v živo, z limuzinami, spremljevalci, 
šoferji. Četudi jih v resnici morda ne. Si pa tako to predsta-
vljamo, mi, mali ljudje. Gospod Zdenko Vinkov Vincenc 
(ZVV), tako se gospod »bu« imenuje, pa je – snovalce poli-
tike in oddaj – tokrat očitno presenetil. Ni ga bilo čas pri-
peljati v prestolno Ljubljano. Potegnili so ga kar v najbliž-
ji regionalni studio in zdaj gospod pred očmi vsesloven-
skega občestva odgovarja na usodno vprašanje: Kaj mu 
mora predsednik vlade ponuditi prihodnji dan, da bodo 
odstopili od zahteve po zbiranju podpisov za … saj vemo, 
kaj. Novinar v glasu, pogledu, drži telesa izkazuje vso po-
membnost in zaribanost trenutka. Gospod ZVV pa govori, 
kakor da je eden z drugega sveta. Prav smešna se mu zdi-
jo novinarjeva vprašanja, le kaj bi mu premier, karierni 
politik, lahko ponujal, ko pa ne gre za trgovanje, gre za 
stališče, gre za voljo ljudi, gre za legitimno pravico, gre za 
nekaj, o čemer se ne da trgovati. Krasno ga je bilo gledati 
in poslušati. Kakor da se pogovarjata Kitajec in Bušman. 
Vsak je trajbal svoje. Novinar – informiran, podučen, 
doma »v stvari«, poznavalec materije, pravzaprav nekak 
»prežvekovalec« dnevne politike na eni strani, gospod ZVV 
na drugi. Nasmejan, skuliran, dobre volje, govori iz srca, 
lastnega prepričanja, na način zdrave kmečke pameti, 
ne uporablja tujk ne politične frazeologije, ne diplomat-
skega mlatenja prazne slame in puhlic za zamegljevanja 
položaja. Nekaj tako duhovitega že dolgo nisem videl na 
slovenski televiziji. Trka dveh tako različnih diskurzov pa 
že dolgo ne! Takoj sem se navdušil in hotel zvedeti več. In 
že čez ne še 24 ur tudi izvem: da je gospod ZVV zbolel. In 
odstopil z mesta predsednika stranke.

Vidite, tako krhko je človekovo zdravje. Bolezen pride 
in te razoroži. Razpredsedni. Tedaj sem si zaželel, da bi bil 
ušesno maslo v uhlju gospoda Vincenca. Si predstavljate, 
kaj so mu povedali v telefon? Kaj so mu prišepnili, kaj so 
mu svetovali, kaj so mu prijazno in mirno dejali, da ga je 
v roku 24 ur izdala soma? Ali psiha? Kaj je moralo presta-
ti njegovo stremence in nakovalce? Obstajajo namreč prvi 
ministri, obstajajo kabineti vlad, obstajajo svetovalci, eks-
perti, obstajajo tajne službe, odbori, tiha diplomacija, ob-
stajajo stvari, ki so očem skrite, obstajajo vohuni, obstaja-
jo pisma, izjave, poslanice … Vse to brez skrbi uporabljata 
obe državi, obe politiki pri reševanju mejne zagate. (Bolje 
bi bilo reči: pri zapletanju mejne zagate.) Potem pa pride 
klapa s 25 promila (glasov na volitvah, da ne bi kdo mislil 
alkohola v krvi), druščina frajgajstov, pikzibnerjev, poli-
tičnih jebivetrov in jim da vetra! Vsem skupaj. In jih užene 
v kozji rog. Jim strese peska v getribe političnih mlinov. Z 
orodji, ki so si jih izmislili prav oni: močni. Absurdno. Per-
verzno. Podobnik (si) je premislil, Vincenc pa si ni. Zato 
je moral zboleti. Morda je bilo to, da je zbolel, zanj bolj 
zdravo. Nekoč nam je že nek politični pikzibner pokazal, 
kako nevarno se je iti »srčne politike«. Saj se ga spomnite. 
Človek z opico na rami je dobil na predsedniških volitvah 
veliko veliko glasov. Potem je dobil še kroglo v glavo. Mi-
slim, slučajno je priletela mimo, zalutala, kot se reče. Izza 
ovinka. Žalostno naključje pač. Se zgodi. Baje.

Poklical bom svojo dramaturginjo in ji predlagal, da 
napiše igro z naslovom: Kaj je slišal Vinkov Vincenc? ali 
Pet minut slave gospoda ZVV-ja. Če bi bil gospod Vincenc 
lump in preračunljivec, ali če bi bil bolj posloven, recimo 
medijski frik, bi lahko iz teh 24 ur naredil velik šov. V uho 
bi si enostavno instaliral en tak mičken mikrofonček, ki 
bi on-line prenašal, kar so mu prišepnili tistega lepega dne 
taveliki. Tapomembni. Taizvoljeni s procenti.

Tako sem vesel te »napake«, ki se je zgodila politiki. Ve-
lik sistem je boleče zamajal majhen hrošček, ki verjetno 
niti vedel ni, kam ga vodi njegov srček. Primer ZVV daje 
upanje: še so norci, ki lahko – četudi nehote in nevede 
– zdrmajo sistem. Megle, blufa. Prvi minister in gospod 
Zdenko sta si pravzaprav podobna: prvi si pridržuje pra-
vico do kančka političnega idealizma in romantike; dru-
gi – nebodigatreba – to čisto zares še ima. Pardon: je imel. 
Klobuk dol in počivaj v 
političnem miru, gospod 
ZVV.

Foto: arhiv

Letak: 16. junij 1917 – Nemški dekliški dom na Ptuju



Pri tem je potrebno povedati, 
da MCO zaposluje le koordina-
torico mladinskih programov 
in 1/4 direktorice. Kako bo v 
prihodnje, je vprašljivo. Dose-
danja direktorica Maja Vaupo-
tič Botolin je namreč podala 
odpoved, saj je mnenja, da so 
izpolnjeni vsi pogoji, da se di-
rektorica zaposli za polni delov-
ni čas. Razpis je bil objavljen in 
v teh dneh se odloča o tem, kdo 
bo prevzel vodenje MCO. Ni pa 
jasno, ali bosta potem na MCO 
zaposlena dva delavca ali ne.

Koordinatorica mladinskih 
programov MCO je Marijana 
Korotaj, ki je prepričana, da je 
bilo v preteklem letu kvantita-
tivno in kvalitativno veliko na-
rejenega: »Meni osebno je bila 
v največje veselje okrogla miza 
na temo medregijskega dialoga, 
saj je bilo potrebno ogromno 
angažmaja, da smo pridobili vse 
te eminentne goste. Vedno sem 
vesela, ko se uresničijo ideje, za 
katere se na začetku zdi, da so 
visokoleteče in je težko priča-
kovati, da se zgodijo. Ko pa je 
projekt izpeljan, ko se vidi, da je 
MCO na lokalni ravni prisoten, 
da so ljudje zadovoljni, pa sem 

izjemno zadovoljna. Ponosna 
sem na koncerte, ki pa še najbolj 
opozarjajo na to, da v Ormožu 
ni mladinskih prostorov, ki bi 
jih za kvalitetno življenje mla-
dih potrebovali. Vse drugo se 
da izpeljati v drugih prostorih, 
pri koncertih pa ne gre. Manjka 
nam dnevni prostor, kjer bi se 
mladi družili in bi se lahko raz-
vijalo mladinsko delo.«

V prihodnje bolj 
mednarodno

Program MCO za tekoče leto 
je zastavljen široko in po sklo-
pih, da se ga lahko dopolnjuje. 
Še naprej se bo razvijalo nefor-
malno izobraževanje, ponujali 
se bodo tečaji, delavnice mla-
dim, aktivnosti s področja mla-
dinskega dela, počitnice bodo 
zapolnjene z delavnicami za 
šolarje, načrtujejo pa tudi več 
takšnih za najstnike, saj imajo 
prav za njih primanjkljaj v po-
nudbi. Zelo priljubljena so tudi 
potopisna predavanja, zabavne 
in kulturne vsebine. Odločili so 
se, da bodo projekte, ki so bili 
spoznani za dobre, razvijali še 
naprej – od Šole za kvalitetnejše 

starševstvo do Tržnice informa-
cij. Za prihodnost pa načrtujejo 
več dela na mednarodnih pro-
jektih. »Radi bi še po tej strani 
mlade Ormožane odpirali EU in 
drugim kulturam in na ta način 
podirali jezikovne bariere. Več 
bo treba narediti tudi na mla-
dinskem prostovoljnem delu. 
Mlade je potrebno ozavestiti, 
da so oni sami odgovorni, da 
se dogaja in kaj se jim dogaja. 
Največkrat je slišati, da se nič ne 
dogaja in da je vse brez veze, ko 
jih povabimo k sodelovanju, da 
podajo svoje ideje in soustvarja-
jo program, pa odziva ni. Želim 
si bolj pristnega stika z mladimi. 
Tisti mladostniki, ki so aktivni, 
so delovni povsod in so super, 
zato niso ostri kritiki nedoga-
janja, ker njim se dogaja. Priva-
biti želimo tisti del mladih, ki 
precej nekvalitetno preživljajo 
svoj prosti čas in najbolj glasno 
tarnajo, kako se jim nič ne doga-
ja. Radi bi, da preusmerijo svoj 
višek energije v kaj konstruktiv-
nega,« si želi Marijana Korotaj.

MCO se financira dvotirno. 
S strani občine je pokrito samo 
delovanje pisarne, funkcionalni 
stroški, vsa sredstva za izvajanje 

vsebine pa si mora MCO pri-
dobiti z razpisi. To so različne 
donacije, evropska sredstva, 
sredstva ministrstev, različni 
razpisi. To je sicer zelo razgiba-
no delo, a kot pravi Korotajeva, 
nikoli ne veš, kaj bo: »V prvi če-
trtini leta se intenzivno pišejo 
projekti, maja ali junija izveš, s 
koliko sredstvi razpolagaš, a do 
takrat moraš nekaj dejavnosti 
peljati, ne glede na to, kako je z 
denarjem. Lepo je videti, da se 
da z malo denarja izpeljati tudi 
zelo kvalitetne stvari.«

MCO pokriva široko paleto 
potreb in interesov mladih, pa 
tudi drugih starostnih skupin. 
To vidi Marijana Korotaj kot 
dvorezen meč, saj se mladi s 
centrom ne morejo tako identi-
ficirati, ker ne pokriva izključno 
njihovih potreb. Ciljna skupina 
MCO so mladi med 14. in 29. le-
tom starosti in program je v prvi 
vrsti namenjen njim. Kljub temu 
da si želijo slediti željam mladih, 
pa to tudi ni vedno mogoče. V 
letu 2005 so na MCO izvedli 
analizo in dobljeni podatki so 
primerljivi s tistimi, ki veljajo za 
druge mladinske centre. »Mla-
di si v prvi vrsti želijo zabav in 
pri nas tudi kino programa. Če 
pogledamo podrobno, kakšnih 
zabav, gre predvsem za popu-
larno kulturo, ki pa je mladin-
ski centri ne pokrivamo. Vizija 
MCO je delati kvalitetne stvari. 
Zato včasih kakšne prireditve 
tudi niso množično obiskane, 
ker ponujajo kaj vzgojnega, izo-
braževalnega, kar pa mladim ni 
tako zelo pogodu,« je zaključila 
Marijana Korotaj.

Viki Klemenčič Ivanuša

Foto: vki

Marijana Korotaj je programska vodja Mladinskega centra.

Zakon o varstvu kulturne 
dediščine, ki je v veljavo stopil 
marca lani, je v 135. členu dolo-
čil, da morajo posamezniki do 
28. februarja letos prijaviti ar-
heološke najdbe, ki so v zasebni 
lasti.

Namen abolicije je formalna 
ureditev zbirk ali posamičnih 
arheoloških predmetov v hram-
bi fizičnih in pravnih oseb. Po 
omenjenem zakonu so namreč 
vsi najdeni predmeti na obmo-
čju Slovenije pod zemljo ali v 
vodi, ki so stari več kot sto let, 
in vse vojaške izkopanine, ki so 
stare več kot 50 let, last države.

Arheološke najdbe so izje-
mnega pomena za raziskovanje 
naše zgodovine in preteklih do-
gajanj na slovenskem ozemlju, 
nemalokrat pa so tudi edini 
dokaz, ki potrdi ali zavrže dolo-
čene dvome. Ob pomembni in-
formacijski vrednosti pa je zna-
čilnosti arheoloških predmetov 
še kar nekaj.

Kot pojasnjujejo na Ministr-
stvu za kulturo, je marsikateri 
predmet iz različnih obdobij 
tudi estetsko privlačen ekspo-
nat in zaželeno zbirateljsko 
blago. Med njimi izstopajo sta-
ri novci, orožje in orodje, deli 
noše, kovinsko in keramično 

posodje, amfore ipd. Takšni 
predmeti se nemalokrat poja-
vljajo tudi na bolšjih sejmih in 
v trgovinah s starinami, ki jih 
inšpektorji še posebej skrbno 
pregledujejo. 

135. člen Zakona o varstvu 
kulturne dediščine je tako po-
nudil možnost prijave arheolo-
ških najdb, za katere hranitelji 
nimajo potrdila o izvoru. Na-
men abolicije, katere trajanje se 
izteče ravno jutri, je formalna 
ureditev zbirk ali posamičnih 
arheoloških predmetov v hram-
bi fizičnih in pravnih oseb, ki 
so bili pridobljeni z najdišč na 
današnjem ozemlju Republike 
Slovenije, obenem pa tudi evi-
dentiranje predmetov, ki so bili 
pridobljeni z dedovanjem ali na 
kak drug način.

Poleg popisa in dokumen-
tiranja zakon ponuja tudi fi-
nančno nadomestilo stroškov 
dosedanjega hranjenja tistih 
predmetov, ki bi bili s strani pri-
stojnih muzejev prepoznani kot 
premični spomeniki oziroma 
spomeniške zbirke in prevzeti 
v javne zbirke, ostalo gradivo 
pa bi ostalo pod pogoji, ki jih 
bodo opredeljevale pogodbe s 
posestniki, še naprej v njihovi 
hrambi.

Vse, ki hranijo arheološke 
najdbe, je Ministrstvo za kul-
turo pozvalo, da se obrnejo na 
najbližjo muzejsko inštitucijo 
ali enoto Zavoda za varstvo kul-
turne dediščine Slovenije. Poziv 
velja tudi za naključne najdite-
lje arheoloških predmetov, ki te 
hranijo pri sebi in doslej o njih 
zaradi kakršnih koli razlogov 
niso obvestili pristojnih inšti-
tucij.

Navkljub izjemni medijski ak-
ciji, s katero sta tako Ministrstvo 
za kulturo kot tudi Ministrstvo 

za notranje zadeve pozvala k iz-
ročanju omenjenih najdb, pa je 
odziv, vsaj kar se Ptuja tiče, pre-
senetljivo slab. »Do zdaj nismo 
imeli še niti ene same prijave. 
Menim, da ljudje tega niso vze-
li dovolj resno, kljub temu da 
je obveščenost o abolicijskem 
obdobju zelo velika,« je pojasnil 
direktor Pokrajinskega muzeja 

Ptuj Aleš Arih.
Takoj po končanem abolicij-

skem obdobju pa bodo na delo 
ponovno stopile inšpekcijske 
službe. Posamezniki, ki hranijo 
arheološke predmete, a jih ne 
bodo oddali pristojnim institu-
cijam, bodo podvrženi različ-
nim zakonom in kaznovani s 
finančno globo ali zaporno ka-

znijo. Sem spada tudi zakon, ki 
določa prikrivanje tujega imetja 
ali neupravičeno nestrokovno 
poseganje v arheološka najdi-
šča, denarne kazni pa so astro-
nomske in znašajo od 2 tisoč do 
40.000 evrov za pravne osebe 
ter med 400 in 1200 evrov za 
posameznike.

Dženana Bećirović
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Slovenija � O prijavi arheoloških predmetov

Abolicijsko obdobje se izteče jutri,
v prihodnosti bodo kazni visoke
Ministrstvo za kulturo RS je lani s sprejetjem zakona o varstvu kulturne dediščine začelo akcijo, v kateri so vse fizične ali pravne osebe, 
ki imajo doma arheološke predmete brez potrdila o izvoru, pozvali, naj najdbe prijavijo odgovornim javnim zavodom ali policiji. Čeprav se 
enoletno obdobje abolicije izteče že jutri, pa v Pokrajinskem muzeju Ptuj še do sredine tega tedna niso prejeli niti ene same prijave.

Ormož � Vsak teden vsej ena prireditev

Mladi potrebujejo svoj prostor
Preteklo leto 2008 je bilo v Mladinskem centru Ormož (MCO) zelo plodno leto. Veliko je bilo videnega in na očeh javnosti, 
odvijale pa so se tudi številne druge aktivnosti, ki se izvajajo po šolah in niso bile tako izpostavljene. V 49 tednih so izpeljali 
75 prireditev oziroma dogodkov, ki se jih je udeležilo 3150 obiskovalcev.

Foto: DB

Abolicijsko obdobje se izteče jutri.

Foto: DB

 »Zaenkrat še nimamo niti ene 
prijave.«
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V torek in sredo smo lahko 
uživali v predstavah najbolj-
ših evropskih klubov, ki so se 
merili v osmini finala Lige pr-
vakov, konec tedna pa bodo 
na sporedu tekme 22. kroga 
v 1. SNL, v katerih bodo po-
skušali uspešen start opleme-
nititi ekipe Maribora, Nafte, 
Domžal, Rudarja in Kopra.

Vsem se zagotovo ne bo 
izšlo na najbolj optimalen 
način, saj se bosta v derbiju 
kroga med seboj pomerila 
aktualni državni prvak Dom-
žale in njihov najverjetnejši 
naslednik Maribor. Slednja 
domneva ni samo iz trte izvi-
ta, ampak ima realno podlago 
v trenutnem razmerju moči 
v slovenskem prvoligaškem 
nogometu. Mariborčani so 
npr. v soboto kljub ne naj-
bolj prepričljivi igri zmagali z 
Dravo in svojo prednost pred 
zasledovalci (Celjem, Naf-
to) povečali na 7 točk (pred 
Domžalami „bežijo“ že 14 

točk). Morda bodo v tem delu 
zobe pokazali prav varovanci 
Vlada Badžima, ki so srečno 
osvojili uvodne tri točke v Ce-
lju. Prav zaradi te zmage bo 
v nedeljo v Domžalah še bolj 
oživelo nogometno rivalstvo 
med štajerskimi in osrednjes-
lovenskimi klubi.

Brez velikih pretresov pa 
svojo začrtano pot mirno na-
daljujejo Lendavčani, ki so na 
11 domači tekmi zabeležili še 
9. zmago, v soboto pa bodo 
spet v vlogi gostiteljev: priha-
jajo Celjani. Ob še enem pora-
zu bi se pri slednjih verjetno 
še okrepile govorice o zame-
njavi Slaviše Stojanoviča, ki so 
že zdaj precej glasne, čeprav 
pravega razloga za takšna na-
migovanja v stanju na lestvici 
ni (Celjani so drugi).

Zmago v Gorici bodo po-
skušali na tekmi z Interbloc-
kom nadgraditi Velenjčani, ki 
pa bodo realno težko zapolni-
li vrzel po odhodu najboljšega 

strelca lige Junuzoviča v Rusi-
jo. Imajo pa zelo kompaktno 
ekipo, tako da veliko golov 
iz prekinitev dosegajo tudi 
branilci. Zelo zanimiv bo tudi 
derbi začelja med ekipama 
Primorja in Kopra. To so po-
sebej pomembne tekme, saj 
točke iz takšnih tekem štejejo 
“dvojno”. Ajdovci so ekipa, ki 
je poleg Laboda Drave največ 
trgovala v zimskem prestop-
nem roku: uspešno ali ne, pa 
se bo videlo ob koncu prven-
stva. Zanimivo je, da si je od 
vseh okrepitev na prvi tekmi 
v Lendavi mesto v začetni 
enajsterici prislužil le Goran 
Blagus. Koprčani so se v Ljub-
ljani predstavili v dobri luči, 
zato ne bi bilo presenečenje, 
če bi v Ajdovščini zmagali. 
Vsekakor bo za ekipo, ki bo to 
tekmo izgubila, nadaljevanje 
prvenstva bistveno težje. 

Ptujskemu občinstvu se bo-
sta v nedeljo ob 15. uri pred-
stavili ekipi Laboda Drave in 
Hita Gorice. Navijači Drave 
so lahko bili s prikazanim v 
Mariboru zadovoljni, čeprav 
pogumna igra na koncu ni 
bila nagrajena niti s točko. 
Nekaj slabosti je bilo vendar-
le vidnih (predvsem igra na 

bočnih položajih), veliko več 
pa je pozitivnih stvari, na ka-
terih se lahko gradi igra v pri-
hodnosti: tesno pokrivanje 
tekmecev po celem igrišču, 
stabilna igra v sredini in v na-
padu, v večini zanesljiva igra 
obrambne vrste (razen prvih 
15 minut) na čelu z vratarjem 
Murkom. “Pred prvenstvom 
sem obljubljal prepoznavno, 
agresivno, disciplinirano in 
predvsem napadalno igro 
Drave. Vsi ti elementi so bili 
vidni, čeprav se zavedam, da 
nas čaka še veliko dela. Mo-
ramo se namreč zavedati, da 
smo skupaj šele dobrih šest 
tednov. Izredno pomemben 
moment pa je kompaktnost 
moštva, kjer se vsi borijo 
eden za drugega – v tem tre-
nutku me to navdaja z največ-
jim optimizmom,” je povedal 
Adnan Zildžović, trener La-
boda Drave.

Na Ptuj z gosti prihaja ko-
pica znanih imen (Osterc, 
Demirovič, Kršič, Mlakar), 
posebne pozornosti pa bosta 
verjetno deležna Primož Gli-
ha in Gorazd Gorinšek, ki sta 
bila v preteklosti člana Drave, 
prvi kot trener, drugi kot ig-
ralec. Gliha ptujske “avantu-

Nogomet � 1. slovenska nogometna liga

Kateri Žilić se bo veselil?

Foto: Črtomir Goznik

Kateri Žilić bo uspešnejši, ptujski Tonči (Drava, beli dres) ali goriški Dragan, bo pokazala nedeljska tekma.

Tekme Laboda Drave in Hita Gorice v letošnjem prvenstvu
4. krog: Labod Drava – Hit Gorica 5:1 (3:0); strelci: Zilič, Ogu John, 

2x Drevenšek, Kronaveter; Demirovič

13. krog: Hit Gorica – Labod Drava 1:0 (1:0); Kršič

re” zagotovo nima v lepem 
spominu, saj je tukaj zdržal 
le dva tedna, za nameček pa 
je v jesenskem delu z ekipo 
Gorice na ptujskem Mestnem 
stadionu doživel najvišji po-
raz v dosedanjem prvenstvu 
(5:1). Takrat v ekipi še ni imel 
Žilića, ki je v Gorico iz Reke 
prišel šele januarja. Gre za 34-
letnega vratarja z zelo zanimi-
vo zgodbo: Dragan Žilić je bil 
namreč leta 2005 prvi Srb, 
ki je zaigral v hrvaški ligi po 

dolgoletni vojni moriji med 
tema državama. Nekdanji srb-
ski reprezentančni vratar bo 
tako zadnja ovira za Ptujčane, 
ki bodo seveda poskušali do-
seči vsaj en gol več od tekme-
cev. Ker se je med prestop-
nim rokom tudi Labod Drava 
okrepila z Žilićem, Tončijem, 
bo ena od posebnosti prav 
njun dvoboj. Kateri Žilić bo 
uspešnejši: ptujski Tonči ali 
goriški Dragan?

JM

Maribor 
Odhodi: 
Lubomir Kubica (Ashdod, Izrael)
Miha Kokol (posojen v Belo kraji-
no)
Uroš Celcer (posojen v Belo kraji-
no)

MIK CM Celje
Prihodi:
Nejc Pečnik (Sparta Praga)
Janez Zavrl (Interblock)
Dinnyuy Kongnyuy
Odhodi:
Dejan Kelhar (Cercle Brugges)
Slaviša Dvorančič (Krško)
Carlos Alberto Chacana
Aleš Puš
Gregor Režonja

Nafta Lendava
Prišla:
Rok Buzeti (Veržej)
Damir Pekič (ZTE Zalaegerszeg)
Odšli:
Aleš Čeh (Labod Drava)
Amel Mujaković (Avstrija)
Joszef Sebök (Avstrija)

HIT Gorica
Prihodi:
Matej Mlakar (Primorje)
Dragan Žilić (Rijeka)
Domen Fratina
Dragoljub Nikolič (Mura 05)
Odhodi:
Alen Jogan (Interblock)
Jorge Ferreira
Hidetoši Wakui
Dino Begič
Matic Lukman

Interblock
Prihodi:
Alen Jogan (HiT Gorica)
Matej Rapnik (Hearts, Škotska)
Odhodi:
Janez Zavrl (MIK CM Celje)
Igor Lazič

Domžale
Prišli:
Marko Božič (Bonifika)
Diego Barrios
Janez Perme (Livar)
Odšli:
Haris Vučkič (Newcastle United)
Luka Žinko (Kocaelispor)
Razvan Paunescu
Juninho

Rudar Velenje
Prihodi:
Renato de Moraes (Ararat Erevan, 

Arm)
Uroš Veselič (prost igralec)
Odhodi:
Edin Junuzović (Amkar Perm, Rus)
Matej Kolenc (Šmartno)
Senad Jahič (Šmartno)
Uroš Rošer (Dravinja)
Arnel Mahnutovič (dvojna registra-
cija – Dravinja)

Labod Drava
Prihodi:
Senad Tiganj (Aluminij)
Aleš Čeh (Nafta)
Da Silva (Primorje)
Tonči Žilić (Solin)
Saša Lalović (Kranj)
Nemanja Jozić (Šentjur)
Dano Bartoš (Rapid)
Odhodi:
Javier Antonio Grbec (posoja Alu-
minij)
Vladimir Mandič (posoja Aluminij)
Fernandes Viana Bruno Xavier
Nenad Đaković
Denis Halilović

Primorje
Prihodi:
Dejan Milič (Bela krajina)
Goran Blagus (Namur, Bel)
Rok Marinič (Bela krajina)
Peter Petran (Inter Bratislava, Slk)
Vladimir Milenković (Mogren, ČG)
Dejan Marijanovič (Tolmin)
Mirko Žaja (Hajduk Split, Hrv)
Gregor Marc (mladinec)
Saša Živec (mladinec)
Odhodi:
Matej Mlakar (HiT Gorica)
Gabriel da Silva (Labod Drava)
Nedžad Serdarević (Sarajevo, BiH)
Edin Šaranović (Zadar, Hrv)
Denis Baloh (Bela krajina)
Blaž Černic (Bilje)
Gregor Žigon (Bilje)
Klemen Jerkič (Adria Miren)

Luka Koper
Prihodi:
Vladimir Petrović (Croatia Sesvete, 
Hrvaška)
Kristijan Polovanec (Croatia Sesve-
te, Hrvaška)
Ivica Guberac (Taranto, Italija)
Odhodi:
Jan Pahor (Forul, Romunija)
Adewale Sunday Amusan (Unirea, 
Španija)
Nwankwo Tochukwu
Edin Šečič
Elvis Šahinovič (Bonifika)
Sandi Pavlovič (Bonifika)

Zimski prestopni rok



Koper, 22.02.2009. Na dr-
žavnem kadetskem prven-
stvu (tekmovalci do 17 let), 
ki je bilo letos v Kopru, so na-
stopili tekmovalci in tekmo-
valke skoraj vseh slovenskih 
klubov. Ekipa JK Gorišnica 
se je vrnila iz Kopra z dvema 
bronastima medaljama Rena-
te Kralj in Tanje Kociper, prav 
tako je bila bronasta Barbara 
Rižnar (JK Drava Ptuj).

Rezultati:

Kadetinje:
Kategorija: –40 kg
1. INES ŠKODA – JK BUSHIDO
KATEGORIJA: –44 KG
1. VERONIKA GRABNAR – JK OLIMPI-
JA KRMELJ
KATEGORIJA: –48 KG
1. MANJA KROPF – JK DUPLEK
KATEGORIJA: –52 KG
1. BRIGITA MARDJONOVIČ – JK 
BEŽIGRAD
3. BARBARA RIŽNAR – JK DRAVA 
PTUJ
KATEGORIJA: –57 KG
1. MAJA POVŠNAR – JK TRIGLAV 
KRANJ
5. ANDREJA KUHL – JK IMPOL
KATEGORIJA: –63 KG
1. ANJA ZOF – JK OLIMPIJA 

3. TANJA KOCIPER – JK GORIŠNICA
KATEGORIJA: –70 KG
1. URŠKA GRAČNER – JK SANKAKU 
KATEGORIJA: +70 KG (6 TEKMO-
VALK) 
1. URŠKA POTOČNIK – JK LJUTOMER
3. RENATA KRALJ – JK GORIŠNICA

KADETI:
KATEGORIJA: –50 KG
1. ADRIAN GOMBOC – JK MURSKA 
SOBOTA 
3. LUKA ZVER – JK IMPOL
KATEGORIJA: –55 KG
1. TIM KOVAČIČ – JK MURSKA SO-
BOTA 
3. ŽIGA ZAFOŠNIK – JK IMPOL 
KATEGORIJA: –60 KG
1. JURE KURALT – JK BEŽIGRAD 
KATEGORIJA: –66 KG
1. ALEN ŠERNEK – KBV LENDAVA 
KATEGORIJA: –73 KG
1. TADEJ MULEC – JK DUPLEK 
2. DAVID VOLČIČ – JK IMPOL
KATEGORIJA: –81 KG
1. MATIC OVIJAČ – JK ŠIŠKA 
KATEGORIJA: –90 KG
1. JAKOB VRHOVEC – ŠD POLYTEAM 
KATEGORIJA: +90 KG
1. VITO DRAGIČ – JK IMPOL 
2. MARIJO POTISK – JK IMPOL

Sebi Kolednik
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Judo � Državno prvenstvo za kadete in kadetinje 

Renata, Tanja in Barbara bronaste

Foto: SK

Renata Kralj in Tanja Kociper (JK Gorišnica)

Nogometaši Laboda Drave 
so v borbi za golo preživetje 
oziroma za obstanek v prvo-
ligaški konkurenci. Vsi ljubi-
telji nogometa želijo Ptujča-
nom najboljše, čeprav neka-
teri nogometaši, ki so končali 
igranjem pri ptujskem pr-
voligašu, niso ravno srečni. 
Eden izmed njih je tudi bivši 
kapetan Drave Boris Klinger, 
ki je bil zelo ponosen, ko 
so na ptujskem prepolnem 
Mestnem trgu slavili uvrsti-
tev v 1. slovensko nogometno 
ligo. Prišlo je do poškodbe in 
Boris je bil nekaj časa na listi 
igralcev, ki kandidirajo za 
moštvo v 1. SNL, nato pa je 
bil tudi nekaj časa pomočnik 

trenerja Srečka Lušiča.
Sledilo je grenko obdobje, 

ko je bil Borisu Klingerju pre-
povedan vstop na ptujski sta-
dion, ker je zahteval tisto, kar 
mu je pripadalo. Znesek je 
minoren, vendar so občutki 
ostali negativni, tako da je ne-
kdanji ptujski kapetan moral 
poiskati svojega odvetnika 
in to urejati preko sodišča. 
“Dravi, sedaj Labodu Dravi, 
želim vse najboljše v borbi za 
obstanek, vendar sem bil ob 
mojem slovesu od Drave zelo 
razočaran. Srce je še vedno v 
modri barvi, vendar je odnos 
do nas bil ali je še na ničli,” je 
povedal Boris Klinger.

Danilo Klajnšek

Foto: Črtomir Goznik

Boris Klinger

Nogomet 

Klinger ponovno pri Dravi

Ribnica, Trimo, Slovan in 
Cimos so še preostali tekme-
ci ormoških rokometašev v 
rednem delu MIK 1. A-lige. 
Z zmago v Novem mestu pri 
Krki so se jeruzalemčki vrnili 
v igro glede uvrstitve v Ligo 
za prvaka. Možnosti za po-
dvig so sicer majhne, ampak 
dokler obstaja še najmanj-
še upanje, je treba verjeti v 
srečen konec. To soboto ob 

19. uri bodo na Hardeku go-
stovali rokometaši Riko hiš 
iz Ribnice. V prvem delu se-
zone sta se tekmeca razšla z 
neodločenim izidom (27:27), 
čeprav so bili bližje zmagi vi-
narji, ki so še tik pred koncem 
vodili za tri točke, 26:23. Eki-
po iz Ribnice vodi bivši slo-
venski reprezentant Tomaž 
Tomšič, ki ima na razpolago 
res solidno zasedbo. Prvo 

ime ekipe je izkušeni vratar 
Mustafa Torlo. Poleg njega 
nič ni slabši vratar Grm. Bar-
ve tujcev v Ribnici predstav-
ljajo Makedonec Majnov in 
Hrvati Ostarčević, Pongračić, 
Pipinić. V svojih vrstah imajo 
Riko hiše tudi slovenska mla-
dinska reprezentanta Abra-
hamsberga in Nosana. Tu so 
še izkušeni Škaper, Podvršič, 
Mikulin in Smiljanič. Skrat-

ka, zanimiva zasedba, ki igra 
hiter in moderen rokomet. 
Pred Jeruzalemom je torej 
težka naloga, zmaga proti 
Ribničanom pa podaljšuje 
upanje za uvrstitev v Ligo za 
prvaka. V taboru Jeruzalema 
so vsi zdravi in nared za tek-
mo, tako da bo ekipa trenerja 
Saše Prapotnika lahko zaigra-
la na vso moč.

Uroš Krstič

Rokomet � Jeruzalem Ormož 

Zmaga Jeruzalemu podaljšuje upanje

V Ljubljani je od 21. do 23. 
2. potekal turnir OP teniške 
akademije Breskvar za igral-
ce do 16. leta starosti. Med 32 
igralci v glavnem delu turnir-
ja je bil tudi Urh Krajnc-Do-
miter, član TK Terme Ptuj, ki 
je bil osmi nosilec. 

15-letni Ptujčan je odlično 
začel turnir, saj je v uvodnih 
dvobojih tekmecema (Ljub-
ljančanu Arzenšku in Idrij-
čanu Frelihu) prepustil le 
dve (6:0, 6:2) in tri igre (6:3, 
6:0). Bistveno težja naloga 
ga je čakala v četrtfinalu, saj 
je bil njegov tekmec Jan Ro-
mih (Slovan Ljubljana), ne-
kdanja številka 1 lestvice TZS 
U-14. V izredno dramatičnem 
obračunu je treznejšo glavo v 
končnicah obeh nizov obdr-
žal Urh, ki je na koncu slavil 
z rezultatom 7:6 (2), 7:6 (3). 
Njegov tekmec v polfinalu 
je bil Žiga Papež (sin ne-
kdanjega odličnega kolesar-
ja Sandija), ki je po zmagi v 
uvodnem nizu v nadaljevanju 
(pre)večkrat stresal jezo na 
sodnike. Zaradi tega je dobil 
nekaj kazenskih točk, nato še 

javni opomin, na koncu pa je 
bil pri rezultatu 6:3, 2:6, 0:3 
celo diskvalificiran. S tem se 
je Urh uvrstil v finale. 

V drugem delu turnirskega 
žreba je bil najboljši Benja-
min Beliš (Slovenj Gradec), 
ki je na poti do finala ugnal 
tudi 1. nosilca Luka Janša 
(Top ten). Kljub izredno na-
pornim dvobojem v soboto 
in nedeljo (na igrišči je pre-
bil skoraj pet ur na dan) je 
Urh odlično začel tudi finale 
in povedel 5:2 v prvem nizu. 
A je nato tekmec dobil pet 
naslednjih iger ter prvi niz. 
Podobna zgodba se je pono-
vila v drugem nizu, tokrat je 
bilo 5:3 za Urha, na koncu pa 
je tekmec slavil v tie-breaku: 
5:7, 6:7 (3). 

Mladi Ptujčan si je kljub 
finalnemu porazu prislužil 
čestitke za odlično igro na ce-
lotnem turnirju, ki je bil od-
igran na tapisonu. Ker Urh na 
Ptuju nima možnosti za vad-
bo na takšni podlagi, je nje-
gov rezultat vreden še več.

JM

Tenis � TK Terme Ptuj 

Urh tokrat kar do finala

Organizacijski odbor, ki ga 
je po odhodu Saše Zidarja na 
novo delovno mesto kot pred-
sednik prevzel Marjan Hladen, 
že snuje izvedbo letošnjega 
Maratona treh src v Radencih. 
Že devetindvajseti po vrsti bo 
v znamenju visokega jubileja 
– mineva namreč 140 let, od-
kar so v Radencih napolnili 
prve steklenice mineralne 
vode. Letošnja prireditev bo 
v soboto, 16. maja, ko bo po-
tekalo tudi državno prvenstvo 
Slovenije v polmaratonu na 
21,098 kilometra.

»Prepričan sem, da bomo 
skupaj s pokrovitelji ter že 
prekaljenimi organizatorji 
tudi letošnjo prireditev izpe-
ljali na zavidljivi ravni,« je ob 
prihajajočem maratonu pove-
dal Marjan Hladen.

Maraton bodo ob 9.30 pri-
čeli tekači na 42 in 21 km, de-
set minut zatem bo start teka 
na 10 in 5,5 km, še pred tem 
(ob 9.25) pa bodo na startu 

paraplegiki v vozičkih. Poseb-
no vlogo bodo odigrali udele-
ženci 19. pohoda treh src, ki 
se bodo na pot po vinorodnih 
gričih Kapele podali že ob 
8.00.

Uvod v popoldanski del 
prireditve bo humanitarni tek 
ob 15.00, zbrana sredstva od 
startnine pa bodo namenili za 
letovanje otrok socialno šib-
kejših družin iz občine Raden-
ci. Tudi za najmlajše tekače bo 
poskrbljeno – na tek veveričk 
in srčkov se bodo podali ob 
16.00. Letošnji maraton treh 
src bo štel tudi za pokal Cerr 
cupa teka treh dežel – Avstri-
je, Madžarske in Slovenije, 
kjer bodo udeleženci na posa-
meznem teku v treh deželah 
zbirali posebne točke.

Letošnje obvezno zbiranje 
predprijav za vse teke (razen 
humanitarnega) se bo zaklju-
čilo s ponedeljkom, 11. maja, 
organizator pa poznejših pri-
jav ne bo upošteval.

Niko Šoštarič

Priprave na Maraton treh src

Praznik teka in rekreacije

Foto: Andrej Bezjak

Urh Krajnc Domiter (TK Terme Ptuj) s pokalom za osvojeno 2. me-
sto na turnirju v Ljubljani
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V soboto je v Murski Soboti 
potekal zaključni 8. turnir med-
narodne First lige v streljanju z 
zračno pištolo za udeležence 
štirih držav iz Slovenije, Hrva-
ške, Avstrije in Madžarske. Že 
pred zadnjim turnirjem je bilo 
odločeno, da so si ekipni na-
slov prvakov priborili strelci iz 
Juršincev, ki so tako uspešno 
ubranili lanskoletno ekipno 
lovoriko, med posamezniki 
pa je enako kazalo prvemu 
strelcu juršinske ekipe Simo-
nu Simoniču ml., ki je končno, 
po številnih drugih in tretjih 
mestih, le dočakal slast skupne 
zmage. Na zadnjem turnirju je 
tako odprto ostalo le še vpra-
šanje, kdo si bo priboril ostali 
lovoriki med ekipami in posa-
mezniki. Na najboljši možen 
način so sezono kronali Ptuj-
čani, ki so na zadnjem turnirju 
dosegli svoj najboljši rezultat 
letošnje sezone s 1695 krogi, 
ki so si ga delili z ekipo SD Jur-
šinci, vendar s slabšo zadnjo 
serijo, z drugim mestom osvo-
jili velikih 14 točk, se prebili v 
skupnem seštevku iz četrtega 
na drugo mesto, pred nosom 
speljali naslov ekipnega pod-
prvaka ekipi Alzas iz Čakovca 
ter v svoji tretji sezoni nastopa-
nja v First ligi osvojili še tretjič 
drugo mesto. Z nastopom na 
zadnjem turnirju pa so lahko 
bili zadovoljni tudi strelci iz 
Čakovca, ki so s 1676 krogi si-
cer osvojili 4. mesto, vendar so 
se prvič prebili med najboljše 
tri ekipe tudi v skupnem se-
števku. Žal pa je sreča na za-
dnjem turnirju hrbet obrnila 
ekipi iz Miklavža pri Ormožu, 
ki je s 1674 krogi samo za 3 
kroge zaostala za madžarsko 
ekipo Zalaegerszega A, ki je s 
1677 krogi osvojila 3. mesto in 
posledično v skupnem seštev-
ku s 95 točkami osvojila žal ne-
hvaležno 4. mesto. V zadnjem 

času pa imajo velike težave 
strelci iz Kidričevega, ki so 
po 4. krogu Pokala SZS zaradi 
vedno večjih nesoglasij znotraj 
društva znova nastopili z nepo-
polno ekipo in zasedli zadnje, 
14. mesto, v skupnem seštevku 
pa, kljub vsem težavam, v svoji 
drugi sezoni nastopanja za dve 
mesti popravili uvrstitev in za-
sedli končno 5. mesto. Ekipa 
iz Dornave je sicer dosegla za 
dve mesti slabšo uvrstitev kot 
v lanski sezoni, vendar s pov-
prečjem treh krogov več na 
tekmo pokazala trend rezultat-
skega napredka in osvojila 12. 
mesto.

Med posamezniki je, kot že 
rečeno, naslov prvaka osvojil 
juršinski strelec Simon Simo-
nič ml., ki je na zadnjem turnir-
ju s 573 krogi zasedel 2. mesto. 
Boj za drugo mesto med Bošt-
janom Simoničem, SD Kidri-
čevo, in Aleksandrom Ciglari-

čem, SD Jožeta Kerenčiča, pa je 
bil z zmago na zadnjem turnir-
ju s 575 krogi odločen prav v 
korist slednjega, drugače tudi 
petkratnega posamičnega pr-
vaka lige. Boštjan Simonič je 
po dobrem začetku v prvih 
štirih serijah nato povsem po-
pustil v zadnjih dveh in s 562 
krogi dosegel svoj letošnji naj-
skromnejši rezultat ter osvojil 
šele 10. mesto. Lanskoletna pr-
vakinja Ptujčanka Majda Raušl 
je nastop na zaključnem tur-
nirju zaradi EP v Pragi opravila 
že predčasno in dosegla 571 
krogov ter osvojila 3. mesto, v 
skupnem seštevku pa je s pov-
prečjem dobrih 569 krogov 
osvojila 4. mesto. Kot zanimi-
vost lahko omenimo še, da je 
Raušlovi na zadnjem turnirju 
v svoji peti seriji kot edini v 
celoti sezoni uspelo doseči po-
polnih 100 krogov! K uspehu 
ptujske ekipe sta veliko dopri-

nesla tudi Matija Potočnik, ki 
je s 564 krogi osvojil 8. mesto, 
in Robert Šimenko, ki je s 560 
krogi dosegel svoj letošnji da-
leč najboljši rezultat in osvojil 
13. mesto. Podobno je uspelo 
tudi juršinskemu strelcu Mirku 
Molehu, ki je s 562 krogi osvo-
jil 9. mesto. Ludvik Pšajd je na 
zadnjem turnirju s 560 krogi 
osvojil 14. mesto, v skupnem 
seštevku pa nazadoval s petega 
na šesto mesto, ki ga je izgubil 
prav na zadnjem turnirju, kjer 
ga je Čakovčan Božidar Kolarič 
prehitel za 6 krogov in svoj za-
ostanek treh krogov pretvoril 
v prednost treh krogov ter do-
segel enako uvrstitev kot v lan-
skem letu. Za dornavsko ekipo 
je najboljše skozi celotno sezo-
no nastopala njihova najmlajša 
strelka Staša Simonič, ki je v 
skupnem seštevku s povpre-
čjem 536,7 kroga na tekmo 
osvojila končno 28. mesto.

 

Strelstvo � Finale mednarodne First lige

Ptujčani z najboljšim rezultatom sezone do 2. mesta

Najzanimivejša tekma 11. 
kroga v 1. ligi Parkl se je od-
vijala v Račah, kjer je gosto-
vala trenutno vodilna ekipa 
na lestvici, KK Starše. Rače 
so po presenetljivi zmagi v 
preteklem krogu tokrat doma 
odpravile še drugega favorita 
in si z dvema zaporednima 
zmagama proti vodilnima 
ekipama lige Parkl skoraj že 
zagotovile 4. mesto, ki še vodi 
v končnico. Zanimivo je, da 
so si obe zmagi priigrali v 
podaljšku tekme. Gostje na 
tej tekmi niso mogli računati 
na dva igralca prve peterke, 
Miliča in Peska, zato je glav-
no vlogo prevzel Petrovič in 
bil z doseženimi 36 točkami 
tudi najboljši strelec kroga. To 
ni bilo dovolj, ker je bila pri 
domačinih razigrana celotna 
ekipa z najboljšim strelcem 
Baumanom na čelu (28 točk). 
Ekipa iz Rač je z zadnjima dve-
ma zmagama naredila najbrž 
odločilen korak do uvrstitve 
na zaključni turnir, saj edini 
konkurenti Good Guysi za-
ostajajo že za 2 zmagi.

Ptujski »dobri dečki« so v 11. 
krogu doma gostili KK Prager-
sko. Lanski prvaki po dveh za-
porednih porazih v prejšnjih 
krogih tokrat niso dopustili 
presenečenja. Odpor domači-

nov so strli v zadnjih minutah 
in zmagali s 70:76.

Do suverene zmage v pre-
teklem krogu je prišla ekipa 
TED ŠD Cirkovce, ki je doma 
s 40 točkami razlike odpravi-
la zdesetkano ekipo ŠD Slam 
Avtoefekt. Premoč tiskarjev 
je bila še posebej očitna v 2. 
polčasu, ko resnega odpora 
gostov ni bilo več. Cirkovčani 
so si tri kroge pred koncem že 
zanesljivo priborili vstopnico 
na zaključni turnir. Trenutno 
zasedajo tretje mesto, a celo 
z možnostmi, da se v zadnjih 
tekmah prebijejo povsem na 
vrh. Veliko slabše kaže ekipi 
ŠD Slam Avtoefekt, ki se bo le 
stežka odlepila od zadnjega 
mesta.

Derbi spodnjega dela lestvi-
ce se je odvijal na Ptuju, kjer 
sta se pomerili ekipi KK KPŠ 
Ptuj in ŠD Kidričevo. Do po-
membne in zaslužene zmage 
so prišli gostje z Kidričevega, 
ki so skozi vso tekmo nareko-
vali ritem in ob koncu pov-
sem strli odpor domačinov, ki 
so na tej tekmi nastopili brez 
svojega kapetana Fermeta. 
Igralci Kidričevega so pred 
zadnjimi tremi krogi v najbolj-
šem položaju, da si zagotovijo 
6. mesto in neposredno obsta-
nek v ligi.

Zelo zanimiv krog je pote-
kal tudi v 2. ligi. Obe vodilni 
ekipi iz lestvice sta v napetih 
končnicah tekem presenet-
ljivo izgubili. Majšperk, ki je 
v preteklem krogu prevzel 
vodstvo na lestvici, je tokrat 
klonil doma s 67:70 proti 
ekipi Pragersko veterani in s 
tem zapravil tisto, kar si je v 
prejšnjem krogu priigral pro-
ti neposrednim konkurentom 
Mariborčanom. Nepričakova-
ne priložnosti, da se vrnejo na 
prvo mesto lestvice, niso znali 
izkoristiti igralci ŠD Nova vas, 
saj so v gosteh presenetljivo 
izgubili z ekipo ŠD Podlože, 
za katere je to šele tretje zma-
ga v sezoni. Najboljši igralec 
tekme je bil Robi Avguštin, 
ki je samo v 2. polčasu dose-
gel 26 točk (skupaj 28) in bil 
v zaključku tekme nerešljiva 
uganka za igralce Nove vasi. 
Vse boljše igra ekipa KMO 
Dornava, ki je tokrat v gosteh 
s 74:92 premagala mlade igral-
ce Starš in jim vrnila za poraz 
doma. Do konca tekmovanja 
so še trije krogi in kot kaže, bo 
dvoboj za prvo mesto zanimiv 
do konca, pomembno posred-
no vlogo pa bodo imele prav 
vse ekipe, ki se še srečajo z 
vodilnima moštvoma.

BL

Košarka � PARKL liga

KK Rače presenetil še drugič zapored 
1. liga

Rezultati 11. kroga: Good Guys 
– KK Pragersko 70 : 76 (20:12, 
17:26, 19:18, 14:20), TED ŠD Cir-
kovce – ŠD Slam Avtoefekt 96 : 56 
(22:17, 15:13, 28:10, 31:16), KK 
Rače – KK Starše 89 : 83 * (26:15; 
16:25; 20:18; 13:17,14:8), KK KPŠ 
Ptuj – ŠD Kidričevo 58 : 79 (15:24, 
18:17, 12:19, 13:19) * - po podalj-
šku

1. KK STARŠE 11 9 2 20
2. KK PRAGERSKO 11 9 2 20
3. TED ŠD CIRKOVCE 11 8 3 19
4. KK RAČE 11 6 5 17
5. GOOD GUYS 11 4 7 15
6. ŠD KIDRIČEVO 11 3 8 14
7. KK KPŠ PTUJ 11 3 8 14
8. ŠD SLAM AVTOEFEKT 11 2 9 13

2. liga
ŠD Majšperk – Pragersko veterani 

67 : 70 (10:10, 19:29, 24:9, 14:22), 
KK Starše mladi – KMO Dornava 74 : 
92 (16:28, 28:16, 17:23, 13:25), ŠD 
Podlože – ŠD Nova vas MB 53 : 49 
(5:17, 15:9, 15:12, 18:11)

1. ŠD MAJŠPERK 10 8 2 18
2. ŠD NOVA VAS MB 10 8 2 18
3. KMO DORNAVA 10 5 5 15
4. PRAGERSKO VETERANI 9 4 5 13
5. ŠD PODLOŽE 9 3 6 12
6. KK STARŠE MLADI (-1) 9 4 5 12
7. ŠD PTUJSKA GORA 9 1 8 10

Najboljši strelci: 1. Sebastjan 
Holc (TED ŠD Cirkovce) 255 točk, 
2. Dean Gomboc (KK Starše) 251 
točk, 3. Mitja Blažič (ŠD Nova vas) 
218 točk.

Foto: Simeon Gönc

Najboljši trije posamezniki devete sezone mednarodne First lige, v sredini skupni zmagovalec Simon 
Simonič ml., levo drugouvrščeni Aleksander Ciglarič in desno tretji Boštjan Simonič 

Dobri Ptujčani
Minuli vikend so uspešno 

nastopili mladi igralci in igral-
ke NTK Ptuj. V soboto so igrali 
na prvenstvu severovzhodne 
Slovenije na Muti, v nedeljo pa 
so igrali še mlajši člani in člani-
ce v Ljutomeru na turnirju do 
21 let starosti.

Prvenstvo severovzhodne 
Slovenije na Muti

V dvojicah sta bila Luka Kru-
šič in Domen Ovčar druga. V 
finalu sta izgubila s Maticem 
Slodejem (Muta) in Patrikom 
Roscem (Tempo). Luka Krušič 
se je uvrstil v polfinale, kjer 
je izgubil s kasneje drugim 
Patrikom Roscem (Tempo). V 
četrtfinale se je uvrstil Domen 
Ovčar, ki je prav tako izgubil 
s Patrikom Roscem. Zmagal je 

Matic Slodej (Muta).

Odprti turnir U-21 v Ljuto-
meru

Ivana Zera je bila druga. Do 
finala je premagala Polono 
Belavič (Fužinar), Melito Verh-
njak (Muta) in Vlono Maloku 
(Merkur).V finalu je izgubila z 
Manco Fajmut (Fužinar). Vesna 
Rojko je v polfinalu izgubila z 
Manco Fajmut. Luka Krušič, 
Alen Ber in Tina Matjašič so se 
uvrstili v osmino finala, kjer je 
Luka izgubil s kasneje drugo-
uvrščenim Maticem Slodejem, 
Alen z Miho Kljajičem (Tempo) 
in Tina s Katjo Šapek (Fužinar). 
Pri članih je zmagal Jan Žibrat 
(Sobota) pred Maticem Slode-
jem. Tretje in četrto mesto sta 
si delila Tomaž Roudi (Sobota) 
in Dominik Škraban(Kema).

Danilo Klajnšek

Namizni tenis

Končni rezultati 
posameznikov:
1. SIMON SIMONIČ ml., JURŠINCI   4029
2. ALEKSANDER CIGLARIČ, J. KERENČIČ 4022
3. BOŠTJAN SIMONIČ, KIDRIČEVO  4009
4. MAJDA RAUŠL, PTUJ    3986
5. BOŽIDAR KOLARIČ, ALZAS   3963
6. LUDVIK PŠAJD, JURŠINCI   3960
7. SIMON SIMONIČ, KIDRIČEVO   3954
8. MATIJA POTOČNIK, PTUJ   3930
9. FERENC NEMETH, ZALAEGERSZEG A 3921
10. TAMAS BOGNAR, ZALAEGERSZEG B  3901
11. MIRAN MIHOLIČ, JOK 3900, 13. MIRKO 
MOLEH, JUR 3892, 22. ALOJZ TRSTENJAK, JOK 
3836, 24. ROBERT ŠIMENKO, PTUJ 3814, 25. 
SIMEON GÖNC, PTUJ 3812, 28. STAŠA SIMONIČ, 
DOR 3757, 31. UROŠ PEŠAKOVIČ, PTUJ 3713, 
32. SLAVKO IVANOVIČ, DOR 3706, 33. FRANC 
BEDRAČ, PTUJ 3704, 34. MATEJA PEŠAKOVIČ, 
PTUJ 3693, 35. BRUNO ŠINCEK, DOR 3632, 
36. BOJAN MIR, JOK 3621, 39. ROK VERŠIČ, 
PTUJ 3175, 41. NIKO PŠAJD, JUR 3094, 42. IVAN 
DRUZOVIČ, JUR 3091, 45. JURČEK LAMOT, KID 

2677, 48. MIRAN KOLEDNIK, PTUJ 2183, 49. MI-
LAN STRAŽIŠAR, PTUJ 2137, 51. DAVID KEKEC, 
JUR 2007, 52. JERNEJ PETERŠIČ, DOR 1607, 
57. GREGOR VESENJAK, JUR 1442, 58. BORUT 
SAGADIN, PTUJ 1061, …

Končni ekipni seštevek: 
1. SD JURŠINCI   1692 118
2. SK PTUJ A   1675 97
3. SD ALZAS ČAKOVEC   1671 97
4. SD JOŽE KERENČIČ   1669 95
5. SD KIDRIČEVO   1671 83
6. TUS FEHRING    1651 76
7. PLE ZALAEGERSZEG A  1650 75
8. PLE ZALAEGERSZEG B  1648 71
9. ŠSK COAL PETIŠOVCI   1618 49
10. SK PTUJ B   1605 47
11. SD TURNIŠČE   1629 45
12. SD DORNAVA   1593 40
13. SD JURŠINCI B   1547 22
14. SD JOŽE KERENČIČ B  1459 10
15. SD VARSTROJ LENDAVA  1495 10

Simeon Gönc

V nedeljo se bo v Lognieru pri 
Trstu pričela nova tekmovalna 
sezona v kolesarstvu, kjer bodo 
nastopili tudi kolesarji Perutni-
ne Ptuj. O minulih pripravah in 
pričakovanjih nam je trener in 
tekmovalec Matej Marin dejal: 
“Za nami so priprave v Hrvaški 
Istri. Opravili smo vse načrto-
vane treninge in verjamem, da 
fantje že nestrpno pričakujejo 
prvo dirko, ki bo 1. 3. 2009 v Ita-
lijanskem Lonjerju nad Trstom, 
ki je uvodna dirka v pokrajini 
Furlaniji – Julijski krajini oz. Itali-
ji. Z Andrejem Omulcem sva oba 
motivirana za dirko v Lonjerju, 
še bolj pa si želiva, da bi fantje 
pokazali dobro vožnjo, saj bi to 
potrdilo, da sva z Andrejem pra-
vilno delala. Za mlade fante je 

pomembno, da končujejo dirke 
v prvi skupini in se naučijo dir-
kanja v članski kategoriji. V tej 
ekipi vidim velik potencial, fant-
je so pridni in hitro napredujejo. 
Na tem mestu se zahvaljujem na-
šemu direktorju Reneju Glavni-
ku, ki mi je zaupal to pomemb-
no nalogo. Letošnji Loginer bo 
tako tudi zame na nek način pre-
mieren, saj se ga bom udeležil 
kot kolesar in hkrati trener. Ču-
tim veliko odgovornost in hkrati 
upam, da bo zaupanje v mene 
povrnjeno z dobrimi rezultati. A 
že pred startom bomo izstopali, 
saj bomo edino moštvo, kjer bo 
trener hkrati s svojim tekmoval-
ci poganjal pedale in upal na 
čim boljši rezultat.

Danilo Klajnšek

Kolesarstvo 

Optimistično v Italijo

V Madžarskem mestu De-
brecen je potekal mednarodni 
boksarski turnir AIBA, na kate-
rem so imeli slovenski boksarji 
enega predstavnika, in sicer v 
mladem Mitju Dišiču iz BK Rin-
ga Ptuj. Mladi ptujski boksar je 
z voljo žreba v poltežki konku-
renci dobil za nasprotnika Ar-

tura Beterbijeva iz Rusije, sicer 
evropskega prvaka, svetovne-
ga vice prvaka in iluzorno bi 
bilo pričakovati, da bi ptujski 
19-letnik naredil presenečenje. 
Dvoboj je sicer izgubil, vendar 
je prišel do pomembnih izku-
šenj.

Danilo Klajnšek

Boks � Turnir AIBA

Dišič izpadel v prvem krogu
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Župan občine Ormož Alojz 
Sok in podžupan Branko Šu-
menjak sta na slovesnosti, ki 
je potekala v prostorih ormo-
škega gradu, podelila prizna-
nja športnikom za izjemne 
dosežke in dolgoletno delo na 
športnem področju v občini 
za leto 2008. Komisija za po-
delitev priznanj športnikom 
se je na eni izmed svojih sej 
odločila, da letos podeli dve 
bronasti znački in plaketo ob-
čine Ormož. Prireditev sta z 
glasbenim uvodom popestri-
la Nuša Juričinec in Domen 
Obilčnik.

Bronasto značko je pre-
jel obetaven ormoški strelec 
Jan Šumak, član Strelskega 
društva Kovinar Ormož, ki se 
lahko med mladimi pohvali z 

najboljšimi strelci v Sloveniji. 
Šumak bil je leta 2007 tudi 
proglašen za najboljšega pio-
nirja v državi. 15-letnik je sicer 
eden največjih strelskih dra-
guljev v Sloveniji in v prihod-
nosti lahko poseže zelo viso-
ko. Njegov osnovni in precej 
skromni cilj je ostati v vrhu na 
državnem nivoju, čeprav ima 
mladi ormoški strelec lep po-
tencial, da postane bodoči slo-
venski reprezentant v članski 
konkurenci. Šumak trenutno 
nastopa v kadetski konkuren-
ci, pridno pa si že nabira iz-
kušnje v članski 1. B-ligi.

Bronasto značko je prejela 
tudi Bernarda Ivančič, člani-
ca Atletskega kluba Ormož. 
Ivančičevi je v letu 2008 uspe-
lo zmagati v absolutni kon-

kurenci Štajersko-koroškega 
pokala 2008 in v svoji konku-
renci do 49 let. Na državnem 
prvenstvu v teku na 10 km je 
bila Ivančičeva tretja, ob tem 
ji je letos uspelo preteči 65-
kilometrsko razdaljo v šestih 
urah. Delo, vztrajnost in tudi 
trma so jo pripeljali do izjem-
nih dosežkov v letu 2008.

Plaketo občine Ormož za 
športne dosežke v letu 2008 je 
dobila zdravnica Vesna Mele, 
ki si je v svojih letih športne-
ga udejstvovanja “pristreljala” 
čez 300 medalj, od tega je 20 
zlatih prejela na svetovnih 
prvenstvih, ki jih prireja sve-
tovno združenje zdravnikov. 
Tudi letos bo Meletova nasto-
pila na SP zdravnikov, ki bo 
potekalo v Španiji. Njeno glav-

Ormož � Podeljena priznanja zaslužnim športnikom občine

Podelili dve bronasti znački in plaketo občine 

Nogomet

1. SLOVENSKA LIGA
PARI 22. KROGA – SOBOTA ob 14.00: Nafta – MIK CM Celje; SOBOTA 

ob 15.00: Rudar Velenje – Interblock; NEDELJA ob 15.00: Labod Drava 
– HIT Gorica, Primorje – Luka Koper, Domžale – Maribor

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
18. KROG: Aluminij – Krka (nedelja ob 15.00), Simer šampion – NŠ 

Poli Drava

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
18. KROG: Aluminij – Krka (nedelja ob 13.00), Simer šampion – NŠ 

Poli Drava

Rokomet 

1. A SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
PARI 18. KROGA: Jeruzalem Ormož – Ribnica Riko hiše (sobota ob 

19.00), Prevent – Krka, Rudar EVJ Trbovlje – Trimo Trebnje, Merkur 
–Slovan

1. A SLOVENSKA ŽENSKA ROKOMETNA LIGA
PARI 19. KROGA: Mercator Tenzor Ptuj – Sava Kranj (sobota ob 

19.00), Krka – Evro Casino Kočevje, Celjske mesnine – Olimpija, Celeia 
Žalec – Zagorje Istrabenz Gorenje, Škofja Loka KSI – Velenje, Piran vrto-
vi Istre – Brežice

1. B SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
PARI 15. KROGA: Grča Kočevje – Moškanjci Gorišnica (petek ob 

19.00), Mitol Sežana – Sviš Pekarna Grosuplje, Klima Petek Maribor 
– Istrabenz plini Izola, Radeče MI Celje – Grosuplje, Šmartno 99 – Al-
ples Železniki

2. SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA (OD 1. DO 
6. MESTA)

PARI 4. KROGA: Kranj – Drava (sobota ob 18.00), Dol TKI Hrastnik 
– Cerklje. Srečanje Zlatorog Celje – Sevnica je bilo odigrano v četrtek

2. SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA (OD 7. DO 
12. MESTA)

PARI 4. KROGA: Velika Nedelja – Radovljica (sobota ob 19.00), Do-
bova – Arcont Radgona, Mokerc IG – Brežice

Odbojka

1. A DRŽAVNA ŽENSKA ODBOJKARSKA LIGA
PARI 18. KROGA: AC Prstec Ptuj – Calcit Kamnik (sobota ob 14.30 v 

ŠD Mladika), Luka Koper – Sloving Vital, Aliansa – MZG Grosuplje, TPV 
Novo mesto – Benedikt

Kegljanje 

2. SLOVENSKA MOŠKA KEGLJAŠKA LIGA
15. KROG: Drava – Fužinar (sobota ob 17.30 v DETA Centru na Ptuju)

2. SLOVENSKA ŽENSKA KEGLJAŠKA LIGA – VZHOD
11. KROG: Drava – Fužinar (sobota ob 13.30 v DETA Centru na Ptuju)

Tenis

ZIMSKA LIGA 2008/2009
PARI 8. KROGA – 1. LIGA: 8.30: Kellersports – TC Luka, Hiša Kager 

– TK Skorba; 12.00: Trgovine Jager – TK Neptun
Danilo Klajnšek

Športni napovednik

V petek, 20. februarja, je v 
KIKBOKS CENTRU PTUJ že 
sedmo leto zapored potekala 
promocija mojstrov borilnih 
veščin, mojstrskih kandidatov 
borilnih veščin in zaslužnih 
članov Kluba borilnih veščin 
Ptuj, ki so jo organizatorji po-
imenovali NEPOGREŠLJIVI 
09. Nepogrešljivi zato, ker so 
vsi ti člani skozi vsa leta ostajali 
lojalni klubu in so vedno in še 
skrbijo za ugled kluba. V cen-
tru se je zbralo veliko število 
članov od ustanovitve kluba 
1975 pa vse do danes, tako da 
so bili prostori že skoraj pre-
majhni. Povabljeni so bili člani 
Kluba borilnih veščin Ptuj in 

člani Klubov borilnih veščin 
Ormož, Murska Sobota, Kranj, 
Stražišče, ki izhajajo iz šole bo-
rilnih veščin, ki jo vodi Vladi-
mir Sitar.

Po treningu, ki so ga vodili 
različni trenerji, tako aktivni in 
starejši trenerji, na katerem so 
sodelovali zraven aktivnih čla-
nov kluba tudi nekateri stari 
člani – veterani, so se v dvorani 
zbrali vsi prisotni in začel se je 
sklepni dogodek prireditve. 

V imenu predsednika Kluba 
borilnih veščin Ptuj dr. Zoltan 
Mileta, ki je bil upravičeno od-
soten, so v imenu Upravnega 
odbora Kluba borilnih veščin 
Ptuj pozdravili vse prisotne 

člani Upravnega odbora kluba 
Franc Slodnjak, Edvard Šte-
gar, Dušan Pavlica, Slavica 
Bedenik, prof. Franc Vrban-
čič in Vladimir Sitar. Nato je 
besedo dobil glavni inštruktor 
kluba prof. Vladimir Sitar, ki 
je vodil prireditev do konca.

Člani Upravnega odbora 
so nato podelili posebna pri-
znanja naslednjim mojstrom, 
mojstrskim kandidatom in za-
služnim članom. Ti so:

Barbara Murat, Aleš Mlač, 
Branko in Milan Breg, Dra-
go Rus, Damjan in Leon 
Kaučevič, Branko Pečar, 
Matej Šibila, Edvard, Milan 
in Danilo Korotaj, Dušan 

Pavlica, Silva Skledar, Mate-
ja Erlač, Aleš Skledar, Adri-
ana Korez, Edvard Štegar, 
Franc Ozmec, Mehmedalija 
Mujanovič, Renata Polanec, 
Milan, Boštjan in Franc Bru-
mec, Aleš Gregorec, Branko 
Koren, Robi Simonič, An-
drej in Matjaž Vindiš, Dejan 
Zavec in Jurček Horvat.

Po podelitvi so si prisotni na-
zdravili in se dogovorili, da se 
na tej tradicionalni prireditvi v 
naslednjem letu vidijo še v ve-
liko večjem številu, kajti v letu 
2010 slavi Klub borilnih veščin 
Ptuj veliki jubilej, in sicer 35 let 
obstoja.

Franc Slodnjak

Kikboks � Nepogrešljivi 2009

Promocija mojstrov, mojstrskih 
kandidatov in zaslužnih članov KBV Ptuj

Velika Nedelja je bila v slo-
venskem rokometnem prosto-
ru dolgo časa prepoznavna in 
članica slovenskega elitnega 
moškega rokometnega raz-
reda. Sedaj nastopa njihova 
članska ekipa v 2. slovenski 
moški rokometni ligi. Ne glede 
na uvrstitve članskega moštva 
pa so v Veliki Nedelji vedno 
zelo dobro delali in člansko 
ekipo zvečine polnili z doma 
vzgojenimi rokometaši. V tem 
trenutku so najboljše rezultate 
dosegli mlajši dečki, ki štiri-
krat tedensko vadijo pod vod-
stvom trenerja Bojana Munde. 
V rednem delu tekmovanja so 
dosegli drugo mesto takoj za 
mladimi Celjani, ki so jih v Ce-
lju premagali za 10 golov. V klu-
bu so z njihovimi rezultati več 
kot zadovoljni. Ekipa deluje kot 

prava klapa, tako da posamez-
nikov ne izpostavljajo, čeprav 
je Rok Cvetko kljub težki po-
škodbi na zadnji tekmi v Vele-
nju postal drugi strelec lige

V nadaljevanju prvenstva 
bodo nastopali v skupini C 

skupaj z mladimi rokometaši 
iz Ribnice, Trima iz Trebnjega 
in Gorenja iz Velenja. Zmago-
valec skupine odhaja na finalni 
turnir in v Veliki Nedelji upajo, 
da bodo to prav oni.

Danilo Klajnšek

Rokomet 

Uspešni mladi rokometaši iz Velike Nedelje

no orožje bo tudi v tej sezoni 
streljanje z malim kalibrom, 
kjer upa na čim višjo uvrstitev 
na državnem prvenstvu v stre-
ljanju s puško, ki je njeno pri-
ljubljeno orožje. Sodelovala 
bo na Evropskem prvenstvu 
veteranov na Nizozemskem. 
Je izredno ponosna na mlade 
ormoške strelke, ki stopajo po 
njeni poti in beležijo izjemne 
dosežke. Strelstvo ima izjem-
no rada, in kar je najpomemb-
neje, uživa v njem.

Uroš Krstič
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Cirkovce � 17. fašenk v znamenju recesije

Novi pustni car Jurič cirkovški
Letošnji 17. fašenk po cirkovško je sicer potekal pod pokroviteljstvom Občine Kidričevo, fašensko 
povorko pa so izvedli le skozi Cirkovce, saj se povorka od Kidričevega skozi Lovrenc, Pleterje in 
Župečjo vas zaradi slabe udeležbe v minulih letih ni obnesla.

Sicer pa je tudi letošnji 17. 
fašenk po cirkovško potekal 
na pustni torek, 24. februarja, 
ker pa so istočasno potekale 
še nekatere druge fašenske 
prireditve, je bila letošnja 
udeležba pustnih in karne-
valskih skupin skromna, saj 
so poleg domačih pustnih 
likov ploharjev, oračev, poka-
čev, rus in picekov v povorki 
sodelovalo le pet motorizira-
nih skupin. Zbrali so se ne-
kaj po 14. uri pred cirkovško 
pošto ter krenili skozi vas. 
Pred gostilno Korže je nasto-
pajoče pozdravil lanski princ 
ptujskega karnevala Miran 

Urih – majer cirkovški, nato 
pa so se zbrali v dvorani, kjer 
so vse nastopajoče pogostili, 
razglasili rezultate in ustoli-
čili novega pustnega carja. 
Komisija je prvo mesto priso-
dila karnevalski skupini Krti 
iz Pleterij in okoliških vasi, 
drugo robotom iz OŠ Cirkov-
ce, tretjo pa skapači Veterani, 

ki so jo pripravili člani Fol-
korne skupine Vinka Koržeta 
Cirkovce. Dosedanja pustna 
carica Zdravka Kermat, pod-
predsednica Turističnega 
društva občine Kidričevo, 
je za novega pustnega carja 
okronala Franca Juriča, ki je 
tako postal njegova visokost 
car Jurič cirkovški. Za prese-

nečenje večera so poskrbeli 
mladi potomci dosedanjih 
princev ptujskega karnevala, 
ki so dostojno predstavili svo-
je očete, zato so jim prisodili 
posebno nagrado organiza-
torjev. Kot se spodobi, so pu-
sta pokopali na pustni zabavi 
z ansamblom Koštruni.

-OM

Foto: M. Ozmec

Za najboljšo motorizirano skupino je bila izbrana skupina Krti iz Pleterij in okoliških vasi.

Ptuj � Soroptimist klub Ptuj predstavil svoje delo

Letovanje revnih otrok 
s pomočjo dobrodelnosti
Članice ptujskega kluba Soroptimist so 25. februarja javnosti predstavile nekatere svoje lanskoletne 
dobrodelne aktivnosti, ki so jih uspešno izvedle tudi po zaslugi številnih donatorjev in sponzorjev.

Pomagale so pri opremi Var-
ne hiše na novi lokaciji, pri pro-
jektu Veseli december, izvedle 
dobrodelni novoletni bazar, še 
vedno skrbijo tudi za Mojco 
Sagadin, s pomočjo sponzor-
jev in donatorjev so pomagale 
pri nakupu posebnega tera-
pevtskega kolesa, enoletno šti-
pendijo iz sredstev članarine 
kluba v višini tisoč evrov pa so 
v šolskem letu 2008/2009 na-
menile Gregorju Krušiču, dija-
ku Elektro in računalniške šole 
na Ptuju, tudi s ciljem popula-

rizacije tehniških poklicev. V 
tem trenutku pa osrednjo po-
zornost namenjajo pripravam 
na dobrodelni koncert, ki bo 
8. marca v slavnostni dvorani 
ptujskega gradu, je povedala 
predsednica Soroptimist kluba 
Ptuj mag. Vida Petrovič.

Na decembrskem bazarju so 
zbrale 1930 evrov. Dobrodelno 
stojnico so imeli v trgovskem 
centru Qlandia. Izdelke, ki so 
si jih ljudje izbrali za podarjeni 
denar in ki so jih lahko upora-
bili za novoletna darila, so pri-

pravile same. Od izkupička so 
tisoč evrov namenile za nakup 
igral v Mestnem parku na Ptu-
ju, preostanek pa bodo name-
nile za letovanje otrok iz soci-
alno šibkih družin, ki bivajo v 
Dijaškem domu Na Ptuju. Lani 
so te otroke prvič popeljale na 
morje, večina med njimi ga je 
videla prvič. Tudi letos bodo 
omogočile letovanje otrokom 
iz socialno ogroženih družin 
s Ptujskega. Potrebna sredstva 
bodo zagotovile z donator-
skimi sredstvi in izkupičkom 

od prodajne razstave, s kate-
ro bodo tudi letos obogatile 
dobrodelni osmomarčevski 
koncert. Slike bodo podarili 
ptujski akademski in ljubitelj-
ski slikarji. Prodajno razstavo 
bo uredil Franc Simonič. Na 
letošnjem koncertu bodo na-
stopili Slovenski kvintet trobil, 
ki ga sestavljajo Stanko Arnold 
(trobenta), Matej Rihter (tro-
benta), Boštjan Lipovšek (rog), 
Mihael Šuler (pozavna) in Dar-
ko Rošker (tuba), ki je tudi pre-
jemnik nagrade Prešernovega 
sklada in Župančičeve nagra-
de, mag. Tina Žerdin na harfi, 
pianist Tom Hajšek s pevko. 
Zaigrala pa bo tudi koncertna 
mojstrica in prva violina ma-
riborske opere in baleta Vita 
Gregorc, ki je tudi umetniška 
vodja koncerta. Del izkupička 
od koncerta, vstopnica stane 
15 evrov, bodo podarile dru-
štvu ARSana za nakup kon-
certnega klavirja za slavnostno 
dvorano ptujskega gradu.

Ptujske soroptimistke so na 
letošnji koncert povabile tudi 
ambasadorko Unicefa igralko 
Mileno Zupančič in Vlasto 
Nussdorfer, ustanoviteljico Be-
lega obroča. Obe sta se vabilu 
ljubeznivo odzvali.

MG

Ptuj � Pripravljalna dela na Potrčevi

Na Potrčevi cesti na Ptuju, ki jo bodo rekonstru-
irali predvidoma v dolžini 930 m (od avtopralnice 
Raj do semaforjev), so se 23. februarja pričela pri-
pravljalna dela za izvedbo I. etape. Kot je povedal mag. 
Janko Širec, so projekt zaradi zahtevnosti gradnje raz-
delili v dve etapi. Vrednost del I. etape, ki obsega traso 
ceste v dolžini 510 m (od avtopralnice do bolnišnice), 
znaša 1,75 milijona evrov. Zajema gradnjo krožišča na 
križišču z Župančičevo ulico (proti OŠ Ljudski vrt), ure-
ditev površin za kolesarje in pešce, ureditev avtobusnih 
postajališč (pri trgovini Mercator), izgradnjo meteorne 
kanalizacije in javne razsvetljave, prestavitev vodovod-
nega omrežja z zamenjavo cevi ter rekonstrukcijo vo-
zišča in hortikulturno ureditev pripadajočih površin, 
saj so zaradi gradnje morali podreti tudi stari drevored 
ob Potrčevi cesti.

MG

Babinci � M. Kosu častni bronasti znak

Marjanu Kosu, ustanovnemu članu in prvemu 
predsedniku Turističnega društva (TD) Babinci v 
ljutomerski občini, gredo velike zasluge pri pro-
mociji in izvedbi številnih aktivnosti v društvu. Še 
posebej je zaslovel z akcijo 2000 zlatih zrn za novo tiso-
čletje, ko je bila v Babincih leta 1999 opravljena prva se-
tev in žetev. Prireditev je postala tradicionalna in se je v 
naslednjih desetih letih selila iz kraja v kraj – iz Prlekije 
v Prekmurje, na Primorsko in Dolenjsko ter Štajersko. 
Lanskoletna, jubilejna setev je bila opravljena v orga-
nizaciji TD Šentjanž na Dolenjskem, letošnja pa bo pod 
okriljem TD Babinci še posebej slovesna. Pripravljena 
bo namreč v okviru 56. svetovnega prvenstva oračev, 
ki bo 4. in 5. septembra v Moravskih Toplicah. V TD Ba-
binci so se na ta dogodek že pričeli pripravljati. Na let-
nem občnem zboru društva so sprejeli program dela in 
v njem kot prednostno nalogo zapisali izvedbo 11. setve 
zlatih zrn. Na zboru so bila podeljena tudi priznanja. 
Med dobitniki je bil tudi Marjan Kos (na posnetku). Tu-
ristična zveza Slovenije mu je za uspešno delo pri raz-
voju turizma v Sloveniji podelila častni bronasti znak.

NŠ

Lenart � Območne revije
V lenarški izpostavi Javnega sklada za kulturne 

dejavnosti se območne revije kar vrstijo. V petek, 
13. februarja, je v športni dvorani v Benediktu potekala 
območna revija plesnih skupin, ki so jo organizatorji 
poimenovali Plesne meglice 2009. Na območni reviji so 
nastopili Plesni vrtec, Začetniki in Mala šola I iz Twir-
ling plesnega in mažoretnega kluba Lenart, Začetniki, 
Juniorke in Plesni vrtec iz Twirling kluba Aninih mažo-
retk, otroci Zelene igralnice OŠ Lenart – enota Vrtec, Na-
vijaška skupina iz OŠ Lenart, mlajša skupina Twirling 
kluba benediških mažoretk in mlajša plesna skupina 
OŠ Jožeta Hudalesa Jurovski Dol. Revijo je strokovno 
spremljala Mojca Kasjak. 

V petek, 20. februarja, pa je v kulturnem domu v 
Voličini potekala območna revija otroških folklornih 
skupin iz Lenarta, Svete Ane, Svetega Jurija in Voličine. 
Na reviji so nastopili otroška folklorna skupina OŠ Vo-
ličina, otroška folklorna skupina OŠ J. Hudalesa Jurov-
ski Dol, otroška folklorna skupina Vrtulčeki OŠ Lenart, 
mladinska folklorna skupina OŠ J. Hudalesa Jurovski 
Dol in folklorna skupina OŠ Sveta Ana. Revijo je stro-
kovno spremljala Saša Meglič.

Zmago Šalamun

Od tod in tam

Foto: Črtomir Goznik

Foto: NŠ

Foto: M. Ozmec

Novi pustni car Jurič cirkovški

Foto: Črtomir Goznik

Na dobrodelnem novoletnem bazarju so ptujske soroptimistke zbrale 1930 evrov, od tega so tisoč 
evrov namenile za nakup igral v Mestnem parku na Ptuju, ostanek pa bodo namenile za letovanje 
otrok iz socialno šibkih družin, ki bivajo v Dijaškem domu na Ptuju. 



»Zmeraj sem uživala na odru, 
precej časa sem se ukvarjala s 
plesom, bila sem koreografinja, 
nekaj časa pa tudi igralka. A ho-
use glasba je bila zmeraj moja ve-
lika ljubezen,« se svojih začetkov 
spominja simpatična glasbenica, 
ki je nastopila že na vseh koncih 
sveta. 

»House glasba mi je bila zmeraj 
blizu, ker menim, da je zelo spiri-
tualna in gospelska. Večina pev-
cev, ki pojejo gospele, je nekoč 
ustvarjala tudi house,«je o tem, 
zakaj je izbrala to zvrst glasbe, 
povedala Tuckerjeva. Prepričana 
je, da je house velikokrat napač-
no interpretiran in da so le dolo-
čeni ustvarjalci krivi za to, da se 
ga povezuje z drogami. »Če glasba 

vsebuje dobro ozadje, vokale in 
spiritualno vrednost, drog ne po-
trebuješ, ker enostavno zadevaš 
se s sanjami, ki jih nudi glasba. 
V originalni house glasbi ni veliko 
drog,« še dodaja glasbenica, ki 
izhaja iz družine, v kateri sta bila 
oba starša pevca. Pravi, da sama 
nikoli ni sanjala o tem poklicu, 
vedno je upala, da bo učiteljica. A 
kot pravi, je tudi petje neke vrste 
učiteljski poklic, saj lahko z dobro 
glasbo ljudi poučuješ in jim nudiš 
nova znanja. »Nikoli se nisem po-
čutila kot zvezda. Enostavno, Bog 
mi je dal talent, da ljudem zapo-
jem in jim predstavim sebe. Veliko 
ljudi me kliče kraljica house glas-
be, ne zato, ker bi posnela prvi 
album ali kaj podobnega, ampak, 

Tednikove akcije, poslovna sporočila

Ptuj � Koncert Barbare Tucker

Tudi zvezde so lahko simpatične in preproste
Seksapilna house diva Barbara Tucker, ki letos praznuje 25-letnico glasbenega ustvarjanja, je karnevalski šotor na Ptuju napolnila do 
zadnjega kotička. Njen nastop si je ogledalo približno 2500 ljudi.

Foto: DB

Glasbenica letos praznuje 25-letnico ustvarjanja house glasbe.

Tanja je prvič obiskala koz-
metični salon. Ima mešani tip 
kože. V kozmetičnem salonu 
Neda so ji po površinskem či-
ščenju, pilingu in oblikovanju 
obrvi podrobneje predstavili 
postopek nege kože. V zim-
skem času bo uporabljala hran-
ljivo kremo, glede na stanje 
kože so ji priporočili globinsko 
čiščenje kože in redne obiske 
kozmetičnega salona.

Tanja ima precej dolge lase, 
ki pa jih ni želela postriči. Fri-
zerka Danica Zorčič iz Frizer-
skega salona Stanka je barvno 
monotonost razbila z rjavim 
prelivom in z rdečimi prameni 
na zatilju. Navila jih je na navi-
jalke in razčesala s prsti. Kodra-
sti lasje znova stopajo v ospred-
je modnih trendov.

Vizažistka Minka Feguš je 
na Tanjino željo uporabila nje-
na ličila, zato je bil celotni make 
up v črni barvi.

Tanjo je stilistka Sanja Velič-
kovič ocenila kot pravo rokeri-
co v večni črni barvi, zato se je 
odločila, da jo bo preobrazila v 
dekle, ki jo bodo krasile močne 
tople barve. Glede na sončne 
žarke, ki nas tu in tam že znajo 
presenetiti, seveda ko nas ne 

preseneti sneg, je prav, da malo 
pobrskamo po svojih omarah 
in začnemo v prve vrste zlagati 
oblačila, ki nam bodo s svojimi 
barvami pomagala pregnati pri-
hajajočo pomladno utrujenost, 
je njeno priporočilo vsem, 
ne samo udeleženkam akcije 
Iščete svoj stil. Pri Tanji se je 
odločila narediti veliko barvno 
spremembo, ji pokazati, da se 
ni potrebno ustrašiti močnih 
barv. Oblačila je izbrala v trgo-
vini Mura in v trgovini Elkroj, 
škornje v Alpini, torbico pa v tr-
govini La'Mans. V trgovini Mura 
je našla zelo zanimivo tuniko v 
toplih barvnih odtenkih oran-
žne, rumene in rjave barve, ki 
jo je kombinirala s hlačami iz 
trgovine Elkroj, kjer je izbrala 
klasičen kroj ravnih športnih 
hlač, pri barvi pa pazila, da se 
je odtenek skladal z barvami v 
tuniki. Glede na škornje v bež 
barvi iz Alpine je izbrala hlače 
v opečno rjavi barvi, ki je dala 
piko na celotni stajling. Dodala 
pa je še rumeno torbico.«Tanja 
se je izvila iz črnine in zasijala 
v novih barvah. Tudi pri njeni 
kolekciji kozmetike, ki jo upo-
rablja, bi ji svetovala, naj malo 
zaide s trenutno začrtane poti 

in prav tako poskusi s toplimi 
barvami,« je bil še komentar sti-
listke Sanje Veličkovič.

V Kozmetičnem studiu Olim-
pic so Tanjo razvajali s klasično 
masažo telesa, ki je nedvomno 
eden najprijetnejših načinov 
za sprostitev, pravi vodja studia 
Silva Čuš. Kljub temu pa se za 
masažo večina ljudi odloči šele, 
ko jih začne nekaj boleti, ko je 
hrbet preveč napet, kadar jih 
muči neznosen glavobol, ki se 
širi iz zatilja proti vrhu glave ali 

kadar imajo hude bolečine v 
mišicah. Z masažo odpravljamo 
bolečine v mišicah in sklepih, 
še posebej uspešna pa je pri od-

pravljanju bolečin hrbtenice, z 
njo odpravljamo tudi otekline 
in bolečine po poškodbah, je 
še povedala Silva Čuš. Tanja je 
študentka fizioterapije, ki bo v 
svojem bodočem poklicu opra-
vljala tudi masaže, zanjo se je 
odločila predvsem zato, ker jo 

je zanimalo, kako le-ta vpliva 
na počutje. »Vesela sem, da sem 
se prijavila v vašo akcijo, toliko 
prijetnih stvari sem imela mo-
žnost preizkusiti,« je z zadovolj-
stvom povedala Tanja. 

MG

Foto: Stanko Kozel

Tanja v oblačilih iz Mure in Elkroja, škornjih iz Alpine in torbici iz 
prodajalne La'Mans.

Iščete svoj stil

Tanja je zasijala v močnih toplih barvah
Tanja Vinkovič je stara 19 let, doma iz Gorišnice, študentka fizioterapije v Ljubljani. Za ta poklic se je od-
ločila, ker rada dela z ljudmi. Študij jo v celoti okupira, zato ima malo prostega časa. Ko ga ima, se najraje 
druži s prijatelji ali pa ga preživi v krogu družine. Želi si uspešno končati študij. Za akcijo Iščete svoj stil se 
je prijavila, ker jo je zanimalo, kako poteka. Na koncu je bila zadovoljna.

10 % popust v marcu

Foto: Črtomir Goznik

Tanja prej ... 
Foto: Stanko Kozel

... in pozneje
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ker pri tej glasbi vztrajam že 25 
let in ker se trudim z njo narediti 
kaj resnično dobrega,« je še de-
jala zgovorna in simpatična zvez-
dnica. Čeprav je na spletu precej 
komentarjev o njeni vzvišenosti in 
domnevnih zahtevah pred koncer-
tom, pa se je na Ptuju pokazala v 
povsem drugačni luči, kot izjemno 
preprosta, dostopna, prisrčna in 
nasmejana.

Kot ena največjih ženskih house 
ustvarjalk je Tuckerjeva nastopila 
v mnogih državah sveta. O tem, 
kateri nastopi so se ji najbolj vti-
snili v spomin, pa pravi: »Zelo rada 
grem na Pag, kjer smo imeli lani 
izjemno zabavo. Še posebej mi je 
bilo všeč, da so se ljudje izredno 
zabavali in pokazali pravo energi-

jo. Vedno znova se rada vračam 
tudi na Ibizo, ki je znana po dobrih 
zabavah. Veliko je teh krajev, ki so 
mi ostali v spominu.« 

Nekajkrat je v zadnjih letih na-
stopila tudi v Sloveniji, leta 2001 
v Izoli, pred tremi leti pa v Celju. 
Na Ptuju se je tokrat predstavila 
prvič, a kot pravi, je bila nad me-
stom takoj navdušena. »Zanimiva 
mi je zgodovina, katere ostanke 
je možno zaznati povsod,« pravi 
simpatična pevka, ki je nastopi-
la z mnogimi zvenečimi imeni in 
ustvarila kopico svetovno znanih 
hitov.

Sicer pa se simpatična glasbe-
nica ukvarja tudi z glasbenim sve-
tovanjem. Ima namreč svoje pod-
jetje, v katerem pomaga produ-
centom iskati vokaliste za različne 
zvrsti glasbe. Kot uspešna ženska 
je Tuckerjeva dosegla že skorajda 
vse zastavljene cilje, a pravi, da 
nekaj skritih želja na glasbenem 
področju, ki dišijo po duetih, še 
obstaja. Sanja tudi o tem, da bo 
v kratkem naredila velik svetovno 
priznan house festival.

Dženana Bećirović



Turistični tednik

Največji in hkrati prvi naseljen 
otok Santiago, predvsem prestolnica 
Praia, je v primerjavi z drugimi oto-
ki v sklopu Zelenortskih otokov ne-
predstavljivo drug svet, ki v številnih 
podrobnostih spominja na življenje v 
zahodnoafriških državah. Ljudje nena-
doma ne prepoznavajo in priznavajo 
osnovnih cestnih zakonitostih, po uli-
cah se valja na kupe smeti, večina kolo-
nialnih stavb pa je povsem dotrajanih 
in neuporabljenih. Nepredstavljivo, 
a predmestja so v večernih urah celo 
nevarna in nenazadnje, pohodi po od-
maknjenih predelih lahko postanejo 
izrazito neprijetni, v smislu izsiljevanja 
s strani lokalnih ljudi. Pravzaprav se ni-
kjer nisem počutil tako nezaželeno kot 
v drugem največjem mestu Santiaga, 
imenovanem Assomado.

Izjemna narava v prime-
žu primitivnih ljudi

Santiago je izredno zelen otok, pri 
čemer se osrednja planota lahko celo 
pohvali z bujno, skorajda tropsko vege-
tacijo. Tudi najvišji vrh, imenovan Pico 
do Santo Antonio, ki mimogrede sega 
v višino 1400 metrov in je zaradi izje-
mnega naklona skorajda neosvojljiva 
trdnjava, je v celoti zelen, le vrh odseva 
kamnito podlago. Lepota narave je ne-

Grande (danes Cidade Velha), se naha-
jala na otoku Santiagu, in sicer dobrih 
20 kilometrov južneje od današnje 
prestolnice Praia. Zaradi izjemno stra-
teško nepremišljene izbire lokacije je 
bila pogosto podvržena uničenju in ro-
panju s strani piratov ter drugih evrop-
skih pomorskih velesil, najhujši udarec 
pa je mestu zadal Sir Francis Drake leta 
1585 in takrat se je prestolnica tudi 
uradno preselila na današnjo lokaci-
jo. Od leta 2002 je Cidade Velha pod 
okriljem UNESCO svetovne dediščine, 
med znamenitostmi pa izstopa mogoč-
na, nad mestecem razprostirajoča se 
utrdba, ki je presenetljivo dobro ohra-
njena. Druga turistična znamenitost, 
do katere se prebijaš po dotrajani in 
na nekaterih predelih povsem uničeni 
kraljevi poti, so ostanki prve katoli-
ške cerkve na Zelenortskih otokih ter 
osrednji trg s še ohranjenim stebrom 
za razkazovanje novoprispelih sužnjev. 
Prav neverjetno je opazovati rahlo 
opite in “razkazujoče se” domačine, ki 
skušajo v belopoltih turistih prebuditi 
slabo vest in tako zaslužiti kakšen escu-
do (lokalna denarna valuta). Ob tem 
seveda zanemarjajo dejstvo, da s tem 
izkazujejo svojo neumnost in zaničuje-
jo spomin na tiste temnopolte ljudi, ki 
so bili dejansko zasužnjeni. Za obisk in 
raziskovanje najstarejšega mesta pov-
sem zadošča dopoldan, nakar se moraš 
vrniti v Praio, saj gredo vsi javni prevo-
zi v to smer.

Praia
Praia je očitno bilo dobro stoletje 

nazaj izjemno in ponosno obmorsko 
mesto, ki pa danes iz minute v minuto 
izgublja svojo veličino. Mestni “očarlji-
vosti” se ne more zoperstaviti le nekaj 
t. i. “italijanskih modnih ustvarjalcev”, 
ki zaradi izjemne povprečnosti ume-
tniških stvaritev, kot svoje izdelke sami 
poimenujejo, in očitne omejene na-
darjenosti v državi mode najverjetneje 
niso ravno blesteli. Morebiti bi bilo 
bolje, če bi se ti “umetniki” odpravili v 
malo šolo poučit o svojih geografskih 
sosedih, prav tako tudi kakšen frizer 
ne bi bila napačna ideja, a to bi že bila 
sodba zoper “modne ustvarjalce”, ta 

predstavljiva in številne tradicionalne 
hiške v odročnih vasicah predstavljajo 
sanje vsakega popotnika. Vendar so 
zaradi neumnosti nekaterih lokalnih 
ljudi dejansko le neuresničljive sanje, 
saj so pogosti primeri izsiljevanja in 
fizičnih napadov, posledično se popo-
tniki praviloma izognejo temu v narav-
nem smislu izjemnemu otoku. Najina 
neutrudna in včasih neumna želja po 
iskanju resnice, venomer se namreč že-
liva o legendah in slovesu prepričati na 
lastni koži, naju je pripeljala na ta otok 
in hkrati na rob incidenta, saj so naju 
pri edinem pohodu v osrčju otoka lo-
kalci poskušali izsiliti za denar. Priseb-
nost in umirjenost ter nekaj grobih in 
ostrih besed so naju obranili najhujše-
ga. Sramotno in šokantno vedenje, pri 
čemer so že tako redki policisti pogosti 
obiskovalci lokalnih barov in povsem 
neuporabni. Človek dobi občutek, da 
je celoten otok “Wild wild west”, kjer 
fizična moč prevlada nad razumom in 
zakoni.

Cidade Velha ali prva 
prestolnica

Seveda pa Santiago ponuja številne 
zgodovinsko atraktivne znamenitosti, 
ki so vsekakor vredne ogleda. Prva 
“portugalska” prestolnica Ribeira 

Pokrajinski muzej Ptuj tudi letos 
ostaja zvest svojstvenemu načinu pred-
stavljanja pustne kulture v Sloveniji 
in drugod. Po lanskoletnem pregledu 
mask Slovenije fotografa Primoža Hin-
ga je letos na ogled izjemno zanimiva 
razstava z naslovom Razkošne beneške 
maske in tančice fotografa Franca Bi-
derja. Gre za fotografa, ki ga beneške 
maske zanimajo že vrsto let, in kot 
pravi, so njegova strast, v kateri pre-
poznava razkošje idej, barv, detajlov, 
izbrušen okus in ustvarjalnost, prežeto 
z zgodovinskimi elementi. Čudežno 
mesto na vodi in beneške maske, ki 
navdihujejo številne umetnike, so ga 
zapeljale in očarale že pred leti.

»Zgodba o karnevalu v Benetkah je 
razkošna zgodba z več kot 800 let staro 
zgodovino. Nekateri raziskovalci nava-
jajo kot prvi izpričan vir letnico 1096, 
drugi pa kot prelomnico navajajo leto 
1162, ko so Benečani proslavljali svojo 
vojaško zmago proti oglejskemu patri-
arhu. Ta je kot vojno odškodnino me-
stu zapustil veliko živine in prašičev, ki 
so jih meščani porabili za večdnevno 

Foto: Mitja Farič

Franc Bider

Ptuj � Otvoritev razstave fotografij Franca Biderja

Skrivnostne beneške tančice
Sočasno s pustnim dogajanjem v Sloveniji so februarske dni tudi Italijani popestrili s karnevalskim 
dogajanjem na ulicah Benetk. Ponovno so privabili na tisoče turistov, delček njihovega karnevala 
pa si lahko ogledate tudi na Ptuju, na razstavi fotografa Franca Biderja v Salonu umetnosti.

Piše: Uroš Žajdela � Cape Verde ali Zelenortski otoki (8.)

Santiago ali kjer se Afrika začne
Nadaljevanje iz prejšnje številke

pravica pa mi pač ne pripada. Izjemne 
kolonialne stavbe, ki se torej bohotijo 
na deset metrov visokem klifu, kjer se 
nahaja stari mestni del prestolnice, so, 
razen osrednjega trga, v sramotnem 
stanju in v lasti kitajskih prisklednikov. 
Celo stavbe v vojaški lasti, ki so nekoč 
vejale za mogočne in neosvojljive tr-
dnjave, so v procesu propadanja. Prav 
tako je sramoten odnos do mestne 
plaže, kjer se bohotijo raznovrstni 

odpadki, kanalizacija ter stoletje star 
in propadajoči portugalski svetilnik. 
Praia je mesto, ki si ga ne želiš obiskati 
prav pogosto in hkrati želiš pobegniti 
iz njega po čim krajši poti. Za nameček 
se v soboto popoldan odpraviš na no-
gometno tekmo in si soudeležen pri 
navijaškem spopadu, ob čemer frčijo 
mobilni telefoni relativno blizu tvojih 
možganov.

Nadaljevanje prihodnjič
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Foto: Uroš Žajdela

Prva “portugalska” prestolnica Ribeira Grande

Foto: Franc Bider

pojedino in veseljačenje, dovoljeno 
pa je bilo tudi preoblačenje in maski-
ranje. Ta zabava na osrednjem Marko-

vem trgu je meščane tako zabavala, da 
so takšno prakso želeli nadaljevati tudi 
v prihodnje. In če je bilo karnevalsko 

razpoloženje še pred stoletji zaprto 
predvsem v sobane palač, dvorcev in 
gradov, postaja 20. stoletje čas mno-
žičnih pouličnih karnevalov, ne samo 
v Benetkah, ampak tudi drugod v 
Evropi,« je o zgodovini beneškega ma-
skiranja na otvoritvi razstave povedal 
etnolog dr. Aleš Gačnik, ki je predstavil 
Biderjeva dela.

Kot je dejal Gačnik, ostajajo bene-
ške maske v svojem bistvu enake, kljub 
temu pa jih z leti spremljajo spremem-
be, od izbora materialov do barv, med 
katerimi je vse več živobarvnih odten-
kov in vse manj zlata in težkega žame-
ta. »In še nekaj: veliko škodo beneškim 
umetnikom in rokodelcem povzročajo 

cenene beneške maske iz Kitajske, ki 
so preplavile ne le Benetke, ampak šte-
vilna evropska mesta, tudi na Sloven-
skem,« je prepričan Gačnik.

Razstavljavca v Salonu umetnosti 
Franca Biderja pa ceneni ponaredki ne 
zanimajo. Privlačijo ga prave, pristne 
maske in razkošni beneški kostumi, za 
izdelavo katerih posamezniki porabijo 
tudi več mesecev, nekateri celo let. »Ne 
zanima ga človek pod masko, ampak 
maska sama po sebi. Zato na njegovih 
dekorativnih fotografijah ni situacij-
skih in sociološki prizorov, ki pričajo 
o kulturi maskiranja v Benetkah,« je 
značilnost Biderjevih fotografij povzel 
Gačnik.

Dženana Bećirović

Foto: Uroš Žajdela

Santiago je izredno zelen otok.



Foto: Internet
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S svečanom slovo od zime
Izteka se poslednji zimski mesec, febru-

ar, na vrata že trka prvi pomladni mesec 
marec. Preden se mu bodo povsem odpr-
la vrata do pomladanskega enakonočja, bo 
pozna zima tu pa tam še otepala z repom, 
dokler je ne bo premagala topla pomlad.

Pričenja se čas prvih pomladanskih 
opravil na vrtu. Preden pričnemo delati, z zemlje na vrtu 
očistimo in odstranimo vsega odvečno, kar je za seboj pusti-
la zima: z drevnin in grmovnic suhe in poškodovane veje, s 
trajnega rastja, kar je njih suhega in odvečnega, z gredic po-
slednje ostanke vrtnin ter plevela in očistimo vrtno trato.

V SADNEM VRTU je pri različnih sadnih vrstah ter njiho-
vih vzgojnih oblikah različno dolga pot rastlinskih sokov iz 
korenin do brstov. Pri grmovnicah ter trti je ta pot krajša 
od poti pri debelni vzgoji, zato tudi grmovnice po prebu-
janju iz zimskega mirovanja prej vzbrste kot velika drevesa. 
To naravno značilnost v sadnem vrtu upoštevamo tako, da 
predpomladanska opravila temu prilagodimo. Prednostno 
pri grmovnicah in trti opravimo gnojenje s rudninskimi ter 
organskimi gnojili. Ko se toliko otopli, da les več ne zmrzu-
je, jim opravimo zimsko rez, ko pa se zemlja dovolj odcedi 
ter postane primerna za obdelavo, jo okopljemo in poravna-
mo. Zgodnejša opravila pri grmovnicah in trti morajo biti 
opravljena zato, da jih s pozno rezjo ne oviramo pri začetku 
vegetacije, da preprečimo prekomerno solzenje ter ne po-
škodujemo in otepemo brstov.

Vinsko trto vzgajamo kot trs in oblikujemo po opori v 
brajdi, pergoli, latniku, senčnici ali zeleni steni. Pred vege-
tacijo jo je potrebno obrezati. Z rezjo trti usmerjamo rast, 
rodnost in kakovost grozdja. Rodne so pri vinski trti rozge, 
ki so v preteklem letu zrastle iz enoletnega lesa. Rozge, zra-
stle iz starega lesa, so nerodne, ki jih pri rezi krajšamo na 
brst, iz katerega bo v letošnji vegetaciji zrastla rozga za po-
trebe obnove trsa, sicer pa jih ob osnovi tesno odrežemo. 
Enoletne rozge zrastle iz dvoletnega lesa krajšamo na rezni-
ke z dvema rodnima brstoma, na kraju debla ali kraka pa še 
narežemo rodni locen s 5 rodnimi brsti ali šparon z 8 brsti.

Aktinidijo, katere plod je kivi, režemo podobno kot vin-
sko trto, kjer so rezniki z dvema ali tremi brsti le za nado-
mestni les za naslednjo leto, rodni pa so poganjki, zrastli iz 
dvoletnega lesa iz vrhnjih brstov, zato jih puščamo neobre-
zane ali delno krajšane.

Ameriški borovnici močne enoletne poganjke nekoliko 
prikrajšamo, da se bolje obraščajo z rodnimi brstikami, šib-
korastoče, ki grm le zgoščajo, izrežemo.

Rdeči ribez, josto in kosmulje rodijo na brstikah, zrastlih 
iz starega lesa. Močne enoletne poganjke prikrajšamo za 
približno tretjino, da se bodo obrastli z rodnimi brstikami, 
stare izrojene veje pa izrežemo pri njihovi osnovi.

Grmu črnega ribeza rodne poganjke redno obnavljamo 
tako, da ima po tri enoletne poganjke, po tri dvoletne in po 
tri triletne, starejše izrojene ter mlade šibkoraščene pa pri 
osnovi izrežemo. Pri malinah, robidi in tayberyu vse enole-
tne poganjke, ki so lani rodili in so se po obiranju posušili, 
pri tleh odrežemo. Še sveže enoletne poganjke pa prikrajša-
mo za eno četrtino, slabše pa pri tleh izrežemo.

Izrezane poganjke grmovnic iz nasada pospravimo in sež-
gemo, da uničimo prezimle škodljivce in bolezni jagodičev-
ja. V kolobarju ali obdelovalnem pasu potrosimo po eno do 
dve pesti rudninskega mešanega gnojila nitrofoskal NPK v 
razmerju 15:15:15 ali podobnega za sadno drevje. Ameriške 
borovnice gnojimo z gnojili kisle reakcije, enakimi, kot so 
namenjena za gnojenje okrasnih rododendronov. Zemljo 
okrog grmov srednje globoko okopljemo tako, da ne po-
škodujemo korenin, porežemo pa koreninske izrastke, po 
okopavanju zemljo površinsko poravnamo. Z okrasnega 
vrsta odstranimo odmrle ostanke enoletnic ter porežemo 
in odstranimo nadzemne odmrle dele zeljnatih trajnic in 
počistimo trate.

Miran Glušič, ing. agr.

V vrtu

Rulada morskega 
lista na kumaričnem 
podstavku

Sestavine: 20 dag lososo-
vega fileja, 4 fileji morskega 
lista, 4 kosi sezamovega kru-
ha, 1 dl sladke smetane, 3 dl 
oljčnega olja, 1 l zelenjavne 
juhe, 2 žlici lahke majoneze, 
1 solatna kumara, 2 žlici ka-
viarja, listi svežega peteršilja, 
sol, poper.

Priprava: Lososa dobro 
ohladimo, ga grobo nareže-
mo, solimo, popramo in zme-
ljemo. Postopoma dodajamo 
sladko smetano in meljemo 
še naprej, nato začinimo. Fi-
lete lista rahlo potolčemo in 
pri tem pazimo, da jih ne po-
škodujemo. Liste namažemo 
z oljem, prav tako alufolijo. 
Filete namažemo s pripra-
vljenim nadevom, jih zavi-
jemo v rulado in zavijemo v 
pomaščeno alufolijo. Rulado 
na nizkem plamenu kuhamo 
v juhi 20-25 minut. Odstrani-
mo alufolijo in rulado dobro 
ohladimo. Iz rezin kruha izre-
žemo kroge, jih namažemo z 
majonezo, obložimo z rezina-
mi kumaric, dodamo še rezi-
ne rulade. Vsak kanape okra-
simo s kaviarjem in vejicami 
peteršilja.

Ribji file v sojini 
omaki

Sestavine: 0,75 kg ribjega 
fileja, 18 dag čebule, 4 dag če-
sna, 1 dl oljčnega olja, 20 dag 
rjave soje, 4 dag pirine moke, 
sok ene limone, sol, poper.

Priprava: ribje fileje so-
limo, jih navlažimo z limo-
ninim sokom in na obeh 

straneh pomokamo v mehki 
moki. Maščobo segrejemo, 
fileje opečemo na eni in nato 
še na drugi strani. Zložimo 
jih v drugi posodo. Na isti 
maščobi ovenemo sesekljano 
čebulo, česen, dodamo neko-
liko moke in zalijemo z vodo. 
Nazadnje dodamo še kuhano 
in odcejeno sojo in začimbe: 
sol, poper, rožmarin, šatraj, 
peteršilj. Omaki lahko doda-
mo še nekaj rastlinske sme-
tane. Fileje damo na krožnik, 
prilijemo omako in dodamo 
kuhane pirine rezance brez 
jajc.

Pirini rezanci brez jajc: 32 
dag pirinih rezancev skuha-
mo v slanem kropu, ki mu 
dodamo nekaj kapljic olja, da 
se ne sprimejo. Kuhamo jih 2 
minuti, jih odstavimo in pu-
stimo stati nekaj časa, nato pa 
jih odcedimo in oplaknemo z 
vročo vodo ter postrežemo. 
Zelena solata s kalčki: 32 dag 
zelene solate, dl sezamovega 
olja, sol, 1 dl razredčenega 
balzamičnega kisa, česen in 
40 dag kalčkov kreše ali kre-
buljice.

Oprani solati dodamo pre-
liv in jo potresemo s kalčki, ki 
jih poprej mariniramo v kisu.

Ribja juha
Sestavine: 80 dag škarpi-

ne, 3–4 brinove jagode, 7 pa-
radižnikov, 2 rumeni papriki, 
2 bučki, 30 dag morskih sa-
dežev, vejica bazilike, vejica 
majarona, 2 srednje debeli 
čebuli, lovorov list, sol, po-
per, worchestrska omaka.

Priprava: Ribo in zelišča 
operemo, čebulo na grobo 
narežemo. Osoljeno ribo, 
zelišča in čebulo kuhamo 
približno 40 minut pri nizki 

Kuharski nasveti

temperaturi v 2 l vode. Zele-
njavo operemo in očistimo, 
paradižnike narežemo na re-
zine, svežo papriko na manjše 
kose in bučke na kolobarje. 
Juho precedimo in damo va-
njo kuhat očiščeno škarpino, 
dodamo še narezano zelenja-
vo in morske sadeže ter ku-
hamo še 15 minut. Vse skupaj 
začinimo in juho potresemo 
s sesekljanim peteršiljem.

Ribji file v porovi 
omaki

Sestavine: 4 ribji fileji, 1 
limona, sol, 6 dag masla ali 
margarine, 2 čebuli, 1/8 l rde-
čega vina, sveže mleti poper, 
1/2 žličke estragona, 1/8 l 

Fo
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Pomladi je imela zelo 
dolgo, kar 6 tednov traja-
jočo gonitev. Potem je za 
3 tedne nehala krvaveti, 
vendar je bilo njeno zu-
nanje spolovilo še vedno 
močno oteklo. Na svetlih 
površinah so še vedno 
opazili sledi temne tekoči-
ne, najverjetneje krvi. Po 
3 tednih oziroma mesecu 
dni je ponovno začela kr-
vaveti, vseskozi pa je bila 
ješča in živahna, normal-
nega obnašanja. Gospod 
Marjan je psičko peljal k 
veterinarju, ki pa mu ni 
dal pravega nasveta. Vzel 
je bris, vendar ni našel 

sladke smetane, 1 rumenjak, 
1 žlička zelenega popra.

Priprava: Očiščene ribje 
fileje pokapamo z limoninim 
sokom, solimo, nato jih damo 
v večjo ponev z maščobo, 
kjer jih opečemo z obeh stra-
ni. Med pečenjem dodamo še 
na kocke narezano čebulo. 
Jed zalijemo z vinom, solimo, 
popramo, dodamo še estra-
gon. Ribje fileje previdno 
poberemo iz omake, ki jo 
dobro prevremo. Po krajšem 
kuhanju jo pretlačimo skozi 
cedilo, primešamo smetano, 
v kateri smo zmešali rume-
njak. Začinimo s sesekljanim 
zelenim poprom. Ribje fileje 
naložimo na krožnik in jih 
prelijemo z omako, poleg pa 
ponudimo slani krompir.

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljenč-
kov nam pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Podaljšana gonitev
Gospod Marjan piše, da je lastnik 13 let stare labra-
dorke in do sedaj z njo ni imel omembe vrednih težav.

posebnosti. Omenil je, da 
je psička prestara za ste-
rilizacijo. Lastnika skrbi, 
kako ravnati vnaprej, saj 
se boji ponovne krvavitve 
in gonitve pri svoji psički.

Tako imenovana podaljša-
na gonitev je pogosta zadeva 
pri starejših psičkah. O njej 
govorimo takrat, ko psička 
krvavi več kot 3 tedne. Vzrok 
je po navadi v cistah na enem 
od jajčnikov, lahko tudi obeh. 
Jajčni folikel na jajčnikih ne 
dozori in ne pride do ovulaci-
je, estrogeni hormoni se spro-
ščajo predolgo, žival kaže vse 
znake gonitve od močne do 
šibkejše krvavitve, oteklega 

spolovila in ves ta čas se sam-
ci pospešeno zanimajo za 
njo med sprehodi in drugje. 
Težava je zelo moteča, tudi 
nevarna, saj prihaja počasi do 
slabokrvnosti zaradi preko-
merne krvavitve. Še bolj ne-
varna pa je možnost piome-
tre, kar pomeni, da pride do 
gnojnega vnetja maternice. 
Zaradi podaljšanega delova-
nja estrogenih hormonov je 
vhod v maternico, tako ime-
novani cerviks, rahlo odprt, 
kar predstavlja veliko nevar-
nost za vdor bakterij v samo 
maternico in tako začetek 
enega od najnevarnejših bo-
lezenskih stanj pri starejših 
psičkah, gnojno vnetje mater-
nice. Če psička ni pravočasno 
operirana in gnojna materni-
ca odstranjena, je njeno življe-
nje v nevarnosti, saj zelo hitro 
pride do septičnega stanja in 
odpovedi notranjih organov. 
Zaradi tega je potrebno po-
daljšani gonitvi posvetiti vso 
pozornost. Če se krvavitev 
ne neha po 4 tednih, moramo 
obvezno obiskati dobro opre-
mljeno veterinarsko ustano-
vo. Potrebno je narediti na-
tančen ultrazvočni pregled 
trebušne votline, pri katerem 
pregledamo oba jajčnika in 

maternico. Na jajčnikih išče-
mo predvsem ciste in ostale 
nepravilnosti. Pogosto si po-
magamo tudi z rentgenskim 
slikanjem. Nujno potrebno 
je opraviti preiskavo krvi, s 
katero ugotovimo, ali gre za 
vnetni proces ali za hormo-
nalno motnjo. Če ugotovimo, 
da je vzrok hormonalna mo-
tnja, jo tudi zdravimo z doda-
janjem ustreznih hormonov. 
Uspeh ni vedno zagotovljen, 
saj se hitro lahko sprevrže v 
vnetni proces, ki ga zdravimo 
z antibiotiki in največkrat z 
operativnim posegom, kjer 
rodila odstranimo v celoti.

Lastniku labradorke svetu-
jem, da razmisli o sterilizaciji 
svoje psičke. Starost živali za 
izkušeno, opremljeno kirur-
ško ekipo nikakor ni ovira, 
saj mnogo bolezni, ki so po-
vezane s starostjo, zdravimo 
izključno z operacijo, in to 
uspešno, v pozni starosti. Po-
novna podaljšana gonitev, ki 
bi se sprevrgla v gnojno vne-
tje maternice, bi bila bistveno 
nevarnejša za samo psičko 
kot sama sterilizacija, ki je 
rutinski poseg kljub starosti 
živali.
Emil Senčar, dr. vet. med.

Foto: arhiv

Ribji file v porovi omaki



Šifra: Talisman
Vprašanje: Če imam čas, 

poslušam vašo oddajo 
Astročvek na Radiu Ptuj. 
Neki poslušalki ste dejali, 
da ima nekakšen talisman, 
ki je škoduje. Kaj so tali-
smani in zakaj lahko ško-
dujejo? Hvala za odgovor, 
vaš zvesti poslušalec in 
bralec vaše rubrike.

Spoštovani, vsak človek na 
naši Zemlji išče srečo in do-
bro. Seveda so razpotja življe-
nje zelo zanimiva in od časa do 
časa tudi težavna. Talismani so 
lahko zelo različni – od papir-
ja z neko mislijo do osebnega 
predmeta in s pridihom čarob-
nosti. Izdelovali so jih ljudje, 
ki so se zanimali za magijo in 
verjeli v neke pozitivne sile. Ta 
skrita znanja so se v veliki meri 
ohranila do dandanes. Seveda 
se svet spreminja in ljudje so 
danes bogatejši za nova spo-
znanja in tako se je začela širiti 
zavest, da je vsak sam odgovo-
ren za svoja dejanja. Talismani 
se le s težavo očistijo v ener-
getskem smislu in ravno zaradi 
tega niso zaželeni. Če pogleda-
mo samo dnevne časopise in 
določene ženske revije, se čez 
celo stran širijo oglasi, kako 
nam bo neka znana jasnovidka 
pomagala do sreče, samo nekaj 
izpolnimo in to je to. Oglas je 
mamljiv in z nič dela pridemo 
do plodnih rezultatov. Pred-
stavljajte si, kako preprosto je 
to. Če si preberemo kakšno 
knjigo o duhovnosti, lahko 
uvidimo, da smo sami tisti, ki 
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Na borzi bi 
potrebovali svizca

Ameriška borza 
je v mesecu januarju 
padla za 10 odstot-
kov. Približno toliko so 
padle tudi cene delnic 
na starih evropskih 

borzah, podobni ali celo višji padci pa so 
očitni, kolikor bolj gremo na vzhod. Vr-
stijo se vladni programi, kjer Američani 
nameravajo dodati 900 milijard dolarjev 
skozi davčne olajšave in državne inve-
sticije, na podoben način nameravajo 
gospodarstvu pomagati tudi v Avstraliji. 
Tu naj bi šlo za dokaj visokih 26 milijard 
dolarjev. Azijski aktivnosti pa se pridru-
žujejo še Japonci, ki nameravajo za 11 
milijard dolarjev kupovati delnice, ki so v 
aktivah bank. Povzeto vse skupaj: voda 
v prazen bazen se doliva in ni mogoče 
reči, da se popolnoma nič ne dogaja. 
Toda, kdaj bo vode v bazenu, ki se mu 
reče finančni rezervoar, dovolj, tega ne 
ve nihče. Tudi trenutka, ko se bo situa-
cija na finančnih trgih popravila, ne bo 
mogoče takoj ugotoviti, ampak se bodo 
cene na borzah, najbrž, v prihodnosti 
popravljale počasi.

Ameriški Institut for Supply Mana-
gement je pravkar objavil najbolj svež 
podatek o stanju gospodarstva za me-
sec januar. Gre za indeks proizvodnje 
(Manufacturing Indeks), ki vsebuje več 
vidikov gospodarske aktivnosti, kot so: 
zaposlovanje, naročila, proizvodno ak-
tivnost itd. Številka za ravnokar minuli 
mesec je 35,6 točk glede na decembr-
skih 32,9 in novembrskih 29 točk. Toda 
ni razloga za pretirano veselje, da bo z 
gospodarsko aktivnostjo in morda tudi 
z borznimi tečaji šlo takoj bolje. Pred-
vsem za to ne, ker so te številke precej 
globoko pod vrednostjo 50, ki oznanja 
prehod iz recesije v konjunkturo. In tudi 
globoko pod vrednostjo 40, ki bi kazala 
neko prebujanje iz zimskega sna.

Za borze je sedaj mnogo bolj proble-
matično, da ameriški nepremičninski 
trg cenovno nazaduje. Padajo tudi naje-
mnine, da ne govorimo o zastoju velikih 
investicijskih projektov, ki so bili značilni 
za pretekla leta. Na finančnih trgih je 
prav tako težko prodajati komercialne 
zapise nepremičninskih skladov, s ka-
terimi se je nekoč zagotavljala tekoča 
likvidnost.

Zaostrena likvidnostna situacija v 
Ameriki in tudi v Evropi ter drugod po 
svetu daje odgovor na vprašanja, zakaj 
so nekatere delnice tako zelo poceni. 
Kot denimo, telekomunikacijski opera-
terji na obeh straneh Atlantika. Samo 
dividende naj bi znašale skoraj 10 % 
trenutnih borznih vrednosti. Govorim 
o povprečju. Zdaj namreč ni toliko po-
membno, ali bo to ponekod 7, 8 ali pa 
11 odstotkov. Gre za podjetja z visokimi 
cash flowi – denarnimi tokovi, ki jih kre-
ditni zastoji ne bodo dotolkli. Nasprotno, 
ker so operaterji likvidni in s tem dobre 
stranke za banke, jim bodo denar te še 
ponujale. To je nekako takole: denar 
na banki najlaže dobiš takrat, če ga v 
bistvu ne rabiš.

Če torej trpijo delnice likvidnih podje-
tij, ni čudno, da so pod pravcatimi zlomi 
papirji cikličnih podjetij. Kot na primer 
ameriški Macy's, ki bo odpustil 7.000 
ljudi. Delnica, nekoč priljubljena v večini 
portfeljev na Wall Streetu, naglo izgublja 
vrednost. Sedaj je vredna nekaj nad 8 
dolarjev, pred meseci pa je stala okoli 
30 dolarjev.

Ni kaj, veliko stvari gre sedaj na fi-
nančnih trgih narobe. Morda bi borzniki 
zelo potrebovali svojega svizca, kot ga 
imajo v neki vasici v Pennsylvaniji, ko 
vsako leto na začetku februarja s po-
gledom na svojo senco ugotavlja, kako 
dolga bo zima. Na borzi se, na žalost, 
s pogledom na senco ne da ničesar 
ugotoviti. Le z optimizmom, ki je lasten 
samo ljudem.

Mitja Petrič

to najbolj dragocen talisman, 
ki se ga ne da kupiti. Imejte se 
lepo in radi!

Obiščite me lahko na spletni 
strani: www.tadej-sink.si
Tadej Šink, horarni astrolog

imamo vso moč v sebi. Pridejo 
tudi časi, ko se naša energija 
spremeni in napredujemo na 
osebni ravni.

Tedaj se duhovna zavest lah-
ko dvigne in nam takšen tali-
sman ni v pomoč. Resnica je 
ta, da so tudi izjeme in vendar-
le je samo previdnost mati mo-
drosti. Mnogo bolje in ceneje 
je, da si vzamete v roke prazen 
list papirja in si zapisujete ob-
čutke. Lahko si kupite tudi 
dnevnik in vsak dan napišete 
tisto, kar vas muči, in tisto, kar 
vam je v ponos. Če pogledate v 
naravo, za vsakim dežjem posi-
je sonce in vse postanete lep-
še. Ravno takšne sončne dni 
morate iz dneva v dan ohraniti 
v svojem srcu in najti notranji 
mir. V praksi se izkaže, da tista 
pot, ki zgleda nekaj najtežje-
ga ni tako zahtevna. Če imate 
talisman doma, se dobro pre-
pričajte, da vam ne škodi. Kaj-
ti če vas njegov videz moti ali 
občutite, ko ga primete v roko, 
neko negativno energijo, je 
mnogo bolje, da se ga znebite. 
Naravna oblika meditacije se 
skriva že v tem, da greste vsak 
dan na sprehod in da delate 
vse z ljubeznijo. Sleherni člo-
vek ima v sebi neko skrinjico, 
kjer nosi svoj zaklad. Pravilno 
je, da ugotovite, kaj vas veseli 
in kaj vam pričara notranji mir. 
Ko imate ta občutek in prakti-
cirate tiste stvari, se vam obeta 
neka notranja sreča. Morda je 

Šifra: Vrtnica
Vprašanje: Pozdravljeni, 

pišem v upanju, da dobim 
odgovor. Zanima me, če 
bova z bivšim ostala prija-
telja in če bom spoznala ka-
kšno novo ljubezen. Hvala 
za odgovor.

Odgovor: Cvet vrtnice je 
prečudovita roža, ki v sebi 
skriva nežnost in trpljenje. Sle-
herni človek na tem svetu ima 
svojo nalogo in odgovornost. 
Včasih je mnogo lažje pro-
bleme, ki jih za nas pripravlja 
življenje, pometati pod pre-
progo in se delati, da ne obsta-
jajo. V vašem primeru je jasno 
nakazano, da ste razdvojeni in 
da niste sprejeli svoje preteklo-
sti. Če niste mladi po letih, ste 
po duši in izraz tega je, da se 
večkrat vedete naivno. Zdi se, 
da niste jasno opredelili svo-
jih ciljev in da imate od časa 
do časa zelo mešane občutke. 
Pomembno je, da prekinete s 
preteklostjo in uvidite, da je ži-
vljenje prelep rožnati travnik, 
ki je obsijan s soncem. Bivši 
fant je preteklost in kakšnega 
prijateljstva v astrološki karti 
ni videti. Toda to še ni razlog 
za alarm, kajti sami pri sebi 
imate neka dvojna merila. Toda 
po naravnih zakonih je največ-
krat tako, da kdor sedi na dveh 
stolčkih, lahko ostane brez vse-
ga. V vašem primeru se bo že 
do meseca aprila pokazal nek 
moški, ki vam bo zelo soroden 
in bo to tista ljubezen na prvi 
pogled. Če bo pravi ali ne, bo 
pokazal čas. Dobro je vedeti 
tudi naslednje, da je ljubezen 
pomembna nit v življenju, toda 
je še kopica drugih stvari, ki so 
prav tako pomembne. Prepri-
čan sem, da boste lahko še zelo 
srečni in našli tisto, kar iščete. 
Vedno je srednja pot tista, ki 
šteje in ki vam bo pomagala 
na osebni in duhovni ravni in 
srečno!

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno 
leto naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja 
Loka, tel. 04 51 52 601, 
GSM 041 428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Če tudi vas zanima kakšno vprašanje in ne poznate 
odgovora, mi pišite in poiskali ga bomo skupaj. Zavedati 
se velja, da tam, kjer je volja, je tudi pot. Seveda pa se 
zmeraj odločate sami. Pismu ne pozabiti priložiti šifre 
in vse skupaj pošljite na naslov Štajerskega tednika; 
kmalu boste prejeli odgovor. Pomembno je, da situacijo 
opišete na kratko in napišete točen datum, uro in kraj 
vprašanja. Zvezde sreče bodo sijale visoko nad oblaki in 
vam pošiljale nevidne signale ljubezni!

Sodobna vzgoja
Anjo zanima, kakšna je sodobna vzgoja 

otrok. Naj jih otroci dobijo po zadnji plati, 
kot se je to dogajalo v mladosti njenih star-
šev, ali naj prevladajo metode brez fizične-
ga nasilja, čeprav je tudi beseda lahko zelo 
boleča?

Vsekakor kot psiholog absolutno odklanjam fi-
zično nasilje kot vzgojni ukrep, enako je tudi zapisano v Deklaraciji 
o otrokovih pravicah in v slovenski zakonodaji. Edini pravilni, mor-
da bolje človečni in do nemočnih otrok pošteni vzgojni ukrepi niso 
fizične ali psihološke kazni, temveč dosledno ravnanje staršev, da 
vzpodbujajo vse otrokove pozitivne lastnosti in dejanja in ignorira-
jo vse tisto, kar ni v redu, če le ni ogrožajoče za kogar koli. To za 
starše ni tako enostavno, saj morajo biti resnično zainteresirani za 
svoje otroke, jim morajo stalno prisluhniti in tudi komentirati njihova 
dejanja, tako pozitivna kot negativna. Imeti morajo tudi družinske 
vrednote in jih dosledno uveljavljati tudi s svojim vedenjem. Moram 
reči, da je klofuta vedno nasprotje od čudeža in je v škodo zdravega 
osebnostnega in čustvenega razvoja otrok.

Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Če se vsak iskreno vpraša, kaj 
je delitev ljudi na različne drža-
ve prinesla človeštvu, bo morda 
prišel do spoznanja, da pred-
vsem sovraštvo, nasilje in vojne. 
To pa je tudi cilj nasprotnika 
Boga, da deluje v tem svetu po 
demonskem zakonu: »Deli, veži, 
vladaj!«. O tem je zelo nazorno 
pisal že Tolstoj v svoji legendi/
noveli »Obnova pekla«, kjer hu-
dič razlaga, kako na Zemlji najlaž-
je pripravi ljudi, da se sovražijo 
in ubijajo med seboj: »Vsakemu 
narodu podtaknemo, da je on 
najboljši na svetu. „Deutschland 
über alles”, Francija, Anglija, Ru-
sija – vsi „über alles” (nad vsemi). 
In da mora ta edini narod vladati 
vsem drugim. Glede na to, da vse 
narode usmerjamo enako, se ti 
neprestano počutijo ogrožene 
od svojih sosedov, zato se vedno 
pripravljajo na obrambo in se 
jezijo na svoje sosede in čim bolj 
se pripravljajo na obrambo pred 
drugimi, tem bolj se jezijo drug 
na drugega.« Vam je ta zgodba 

kaj znana v naših odnosih s Hrva-
ško? Zato je za politike značilno, 
da včasih tudi umetno razpihuje-
jo sovraštvo in spore do drugih 
narodov, da potem še navadni 
ljudje začnejo slabo misliti o pre-
bivalcih npr. sosednje države.

Države so v zgodovini nasta-
le zaradi peščice ljudi, ki jim je 
šlo zgolj za oblast in moč nad 
ljudmi. Tudi danes vsepovsod 
po svetu državni aparat bolj ali 
manj izkorišča ljudi, kajti vsaka 
država, vsaka davkarija je do dr-
žavljanov neizprosna. Ali je ka-
kšna bistvena razlika za ljudi, če 
oblast prihaja iz Ljubljane ali npr. 
Dunaja…. Za male, delavne ljudi 
skorajda ni razlike, za tiste, ki pa 
močno polnijo žepe iz našega 
davkoplačevalskega denarja, pa 
je razlika. To je tudi eden izmed 
razlogov nastajanja več občin, iz 
ene države več držav. Npr. vsa ta 
naša politična in cerkvena elita 
ne bi tako dobro shajala, če ne bi 
imeli svoje države.

Bistveno vlogo pri razpihova-

nju nacionalne pripadnosti ima 
tudi katoliška cerkev. Tudi ta in-
stitucija se dobro zaveda, da je na 
ta način najlažje vezati ljudi nase. 
To ji zelo dobro uspeva, saj pogo-
sto slišimo zagovornike katoliške 
cerkve, ki pravijo, da je ravno 
cerkev pripomogla k ohranitvi 
slovenske narodne identitete, 
da če ne bi bilo cerkve, bi danes 
govorili v naši deželi nemško. Ni 
pomembno, kateri jezik govo-
rimo, važno je, da se lahko spo-
razumevamo. Najbolj praktično 
bi bilo, da bi vsi ljudje govorili 
en jezik. Vprašamo pa se lahko, 
zakaj na tem svetu obstaja toliko 
različnih jezikov. Ali ni to še eno 
izmed sredstev, da bi na ta način 
ločili ljudi med seboj, da bi težje 
komunicirali?

Vsak od nas se bo moral prej 
ali slej vprašati: po kateri poti ho-
čem stopati? Po poti, ki nam jo 
je pokazal Jezus iz Nazareta, 
ali po poti, ki nam jo kažejo 
politiki in duhovščina? Lahko 
bi rekli, da so doslej vse poti, ki 

Prejeli smo

Nacionalna pripadnost prinaša 
svetu predvsem sovraštvo
Pred kratkim so mediji objavili novico o hrvaškem duhovniku, ki staršem podarja tisoč kun, 
če bodo otroku dali »hrvaško« ime. Duhovnik je pojasnil, da poskuša na ta način preprečiti 
»uničenje nacije« ter da mu ni težko dati denarja »za ohranitev nacionalne identitete«.

so jih pokazali ljudje, vodile v 
slepo ulico – razen enostavne, 
preproste, a zelo, zelo koristne za 
vse nas in celotno stvarstvo, poti, 
ki jo je pokazal Nazarečan. Če 
bi vsi ljudje sledili preprostemu 
nauku Jezusa (zlato pravilo: »Kar 
ne želiš, da tebi storijo, tega tudi 
ti drugim ne stori!«), potem na 
tem svetu ne bi bilo nadrejenih 
in podrejenih, izkoriščanja ljudi 
in celotne narave, nepravične 
razdelitve dobrin in nenazadnje 
ne bi bilo nobenih držav. Nasta-

lo bi Kraljestvo miru, kjer bi vsi 
ljudje živeli v sožitju in miru med 
seboj, naravo in živalmi. Vsak 
človek bi se zavedal, da je njego-
va edina prava identiteta to, da je 
globoko v sebi Božji otrok, ki je 
na Zemlji za to, da se nauči živeti 
v miru z vsemi ljudmi, s svetom 
rastlin, mineralov in živali ter 
tako postopoma čisti  svojo dušo, 
ki se lahko le popolnoma očišče-
na vseh bremen vrne nazaj v več-
no domovino.

Damjan Likar



Vsebina: Liv in Emma sta 
prijateljici takorekoč od roj-
stva. Kot punčki se zaljubita v 
ideal popolne poroke v hote-
lu Plaza, zato si zabičata, da se 
bosta tudi sami poročili tam, 
ko odrasteta. Jasno, druga 
drugi bosta za pričo. Leta mi-
nejo, punci odrasteta, nanju 
se seveda priročno prilimata 
dva tipa in položaj je zrel za 
tako težko pričakovani po-
polni pravljični poroki. Plaza 

Na plošči bo 12 novih 
skladb, osnovanih na bluesu 
in z nekaterimi karakteristika-
mi te zvrsti - s prvinskostjo in 
mističnostjo, ki jo je ta zvrst 
poznala predvsem na svojih 
začetkih. 'Britev' prinaša ne-
vsakdanjo glasbeno dogodi-
vščino, ki dodaja novo širino 
raznovrstni glasbeni produk-
ciji Roka Predina. Skladbe 
so luč sveta ugledale po za-
nimivem naključju: Rok je 
pred letom dni na podstrešju 
našel kitaro, ki se je nihče ni 
dotaknil že štirideset let. Na 
instrument se ni dalo zaigrati 
ničesar, dokler ni Rok v roke 
vzel steklenega naprstnika, 
značilnega za igranje bluesa.

V slovenskem glasbenem 
prostoru ne govorimo prav 
pogosto o avtorski glasbi kot 
o samostojnem žanru. Tako 
kot lahko za nekoga ugotovi-
mo, od kod prihaja, zgolj po 
njegovem narečju, lahko ne-
katere glasbenike prepozna-
mo po njihovi glasbeni govo-
rici, ki je v takšnem primeru 
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Skupina Big Foot Mama odpira novo poglavje projekta 

Važno, da zadane. Na televizijske kanale kmalu prihaja 

nov videospot, tokrat za balado Ona je samo za mene. Za 

vizualno podlago videospota sta poskrbela režiser Tomi 

Horvat in direktor fotografije Miloš Srdić. Videospot na-

staja že nekaj mesecev, saj je prvi del snemanja potekal 

septembra lani na manj znanih ulicah Londona, v prede-

lih, kot so Soho, Chinatown, Westminster in drugi. Drugi 

del videospota pa je posnet na domačih tleh, v zapušče-

nem industrijskem kompleksu v Krškem v prvih dneh le-

tošnjega leta. Zgodba videospota Ona je samo za mene 

govori o dekletu, ki se preko spleta poigrava s petimi fanti, 

člani zasedbe Big Foot Mama, ki ''padejo na njeno foro''.

***
Zmagovalci slovenskega dela projekta Coca-Cola Band 

Startup, dolenjska zasedba Puppetz, ki je vse bolj priso-

tna v našem glasbenem prostoru, je svoj projekt okitila 

še z eno nagrado – diamant za naj videospot za sklad-

bo Naj vidijo v režiji Predraga Rajčiča. Med skladbami z 

debitantskega albuma Forte Balade, ki so jih predstavi-

li občinstvu – Zakaj, Sanje in Jaz, Naj vidijo (feat. Tomi 

M.) – je za slednjo nastal odličen videospot, bil opažen, in 

med nominiranimi na letošnjih Diamantih so Puppetz v 

omenjeni kategoriji prejeli 1. nagrado.

Kljub temu da trenutno pripravljajo predvsem nove 

materiale, imajo nekaj nastopov in prvič si jih lahko ogle-

date v živo 4. marca v Klubu Tivoli v Portorožu.

Pripravila: MZ

Slo POP novice

Filmski kotiček

Vojna med nevestama

Bride Wars
Igrajo: Kate Hudson, Anne 
Hathaway, Chris Pratt, 
Candice Bergen
Režija: Ron Howard
Scenarij: Greg DePaul, 
Casey Wilson, June Diane 
Raphael
Žanr: romantična komedija
Dolžina: 89 minut
Leto: 2009
Država: ZDA

je na voljo, denarja je seveda 
dovolj, in vse se zdi, da bo šlo 
kot po maslu. Toda manjša 
birokratska napaka uniči vse. 
Po nesreči nanese tako, da se 
bosta obe morali poročiti na 
isti dan, kajti nobena noče 
prestaviti svoje poroke za 
nekaj mesecev. A ker je Plaza 
premajhna za obe, se med nji-
ma vname neusmiljena vojna. 
Vse zavore odpadejo in dovo-
ljeno je vse, tudi nizki udarci. 
Nekoč večno trdno prijatelj-
stvo se spremeni v krvavi ma-
saker ...

Že izhodiščna premisa fil-
ma daje vedeti, da gre za lah-
kotno romantično zabavo, ki 
cilja predvsem na mlade žen-
ske. Poroka kot najvišji ide-
al, o katerem sanja sleherna 
punčka, je očitno v teh časih 
še vedno živa ideja, pa čeprav 
samo še v filmih. V filmu Voj-
na med nevestama služi le 
še kot sredstvo konflikta, ki 
predstavlja osnovo za razne 

Glasbeni kotiček

Rok Predin pred izdajo albuma
Rok Predin je v svojem glasbenem ustvarjanju prišel do tretjega albuma. Svoj prvenec 'Prepozno 
doma', ta je izšel leta 2006, je posnel v duetu z Gregorjem Stermeckim. Zgoščenko je zaznamovalo 
lirično, celo minimalistično vzdušje kitare in klaviatur, izdal pa jo je pod umetniškim imenom Libi-
do. Pod istim imenom je 2007 posnel tudi svojo naslednjo zgoščenko 'Drugič enkrat', letos pa pod 
svojim imenom izdaja album 'Britev'.

10. NE ME JUGAT, SLAVKO IVANČIČ: KAJ ME BRIGA
9. LANGA, MANCA ŠPIK: ZAIGRAJ MUZIKANT

8. ALYA, RUDI: ZADNJI DAN
7. KATJA FAŠINK: NIKOLI

6. SIDDARTHA: VOJNA IDEJ
5. GAL: KAJ VSE BI DAL

4. ZORAN PREDIN: FRIZERSKA NARODNA
3. MAGNIFICO: TI SI MOJA LJUBEZEN

2. TABU: NAMESTO SRCA
1. JAN PLESTENJAK: SI OK?

skeče in prizore, čeprav bi se 
lahko punci lasali tudi za po-
slednji par čevljev na kakšni 
razprodaji, pa kakšne večje 
razlike ne bi bilo. Zaljublje-
nost v poroko zaradi poroke 
same je v tem filmu le ego-
centričen egotrip obeh glav-
nih junakinj, pri katerem sta 
ženina potisnjena na skrajni 
stranski tir in sta prisotna le 
zato, ker poroke brez njiju 
pač ne more biti. Videti je, da 
bi se vsaka punca najraje po-
ročila kar sama s seboj, kajti 
v njunem narcističnem svetu 
pač ne obstaja nihče drug.

Srčiko filma naj bi predsta-
vljal osrednji del, ko punci 
pričneta druga po drugi stre-
ljati iz vseh topov. Žal niti en 
tovrstni prizor ne izzove niti 
blagega nasmeška, kaj šele 
smeha, o krohotu pa lahko 
le sanjamo. Po humoristični 
plati je film neverjetno neiz-
razit, bled, brez življenja in 
nasploh dolgočasen. Ali je 

temu kriva igra glavnih juna-
kinj ali brezzvezne scenari-
stične predloge, je težko ugo-
toviti, a v končni fazi niti ni 
pomembno. Film se sicer ne 
razpade po šivih in do konca 
pripluje v enem kosu, a kakr-
šnega koli končnega občutka 
gledalec pri sebi na koncu ne 
zazna. Ne začuti zadovoljstva 
ali vsaj slabe volje, temveč ne 
začuti prav ničesar.

Kate Hudson postaja vse 
bolj podobna svoji mami Gol-
die Hawn, saj hoče prav tako 
snemati nore komedije, a je 
v svojih poskusih kvečjemu 
naporna za gledanje, škoda 
pa je talenta Anne Hathaway, 
saj je punca sposobna veliko 
boljših in zahtevnejših vlog. 
Tako film tudi v kategoriji 
lahkotne zabave pade na nos, 
kot je dolg in širok, saj nima 
ključne sestavine: komedije, 
medtem ko je romantike le za 
vzorec. Videti je kot podalj-
šana epizoda kakšnega TV 
sit-coma (vključno z moralno 
pridigo na koncu) in je temu 
primerno pri svojih zgolj 89 
minutah tako preveč razvle-
čena, da je že prozorna.

Matej Frece

Foto: Rok Predin

Rok Predin

praviloma težko opredeljiva 
v kontekstu običajnih zvrsti 
popularne glasbe ali celo 
trenda. V našem prostoru se 
za takšen avtorski izraz pogo-
sto posega po besedi kantav-
tor, kar je svojevrsten kompli-
ment in ima pridih časov, ko 
je slovenska glasba doživljala 
vrhunce z deli Tomaža Pen-
gova, Janija Kovačiča, Marka 
Breclja in še koga, ki so takrat 
v naša ušesa zlezli s skladba-
mi, za katere bi danes težko 
verjeli, da so se sploh uvrsti-
le v radijski program. In tudi 
Roka Predina smo največkrat 
označevali z besedo kantav-
tor.

Po odlično sprejetem pr-
vem singlu V božji hiši z albu-
ma Britev lahko na radijskih 
postajah po Sloveniji slišite 
že drugi single Zlati ključ.

Rok Predin bo album 'Bri-
tev' prvič predstavil na pro-
mocijskem koncertu, ki bo v 
torek, 3. marca, ob 20. uri v 
Dvornem baru v Ljubljani.

MZ
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Horoskop
OVEN
Imeli se boste priložnost dokaza-
ti. Za svoje delo boste vsekakor 
prejeli pohvale in priznanje. V 

ljubezni bo tako, da boste prehitevali dogodke. 
Pravilno bi bilo, da se nekoliko ustavite in da raz-
mislite. Označujeta vas trma in močna volja. Srečen 
dan: nedelja.

BIK
Zaželeli si boste neke svežine in 
poskrbeli, da bo v vaše življenje 
zapihal svež vetrič. V ljubezni 

vam bodo zvezde usode naklonjene in preživeli 
boste nekaj čarobnih trenutkov v dvoje. Ugotovili 
boste, kdo vašo pomoč zares potrebuje. Služba: 
salomonska rešitev.

DVOJČKA
Čeprav boste imeli več možnosti, 
se odločite za tiste, ki vam bodo 
prinesle ugodne iztočnice. V part-

nerskem življenju vas na zasebni ravni čakajo utrin-
ki sreče. Izzivi se bodo nadaljevali na delovnem 
mestu in nekaj zdrave previdnosti ne bo odveč. 
Blesteli boste v komunikaciji.

RAK
Globoko v sebi poiščete skrita 
znanja in se prelevite v tisto lju-
bezen, ki jo nosite v svoji duši. 

Pravilno se boste odločili in tako še bolj poglobljeno 
preučili moč duhovnosti in ezoterike. V ljubezni bo 
potrebno vajeti vzeti v svoje roke. Na delovnem me-
stu vas čaka prijetnost.

LEV
Pričakovati je čas določenih za-
ključkov in ko bo čas, da verja-
mete v svoje znanje. Močno bo 

izstopala samozavest in istočasno boste poslušali 
ljudje, ki vam bodo podarili nasvete. Nasveti se 
bodo lesketali od vašega srčnega izvoljenca, ki 
vam bo ogledalo.

DEVICA
Sonce počasi in vztrajno prido-
biva na svoji moči in vi na samo-
zavesti. Na platno življenja boste 

znali vnesti svetle in harmonične barve. Svoja zna-
nja o zdravem načinu prehranjevanja boste lahko 
predstavili širši množici. V službi bo zelo delavno in 
zelo veselo bo v ljubezni.

TEHTNICA
Globoko v sebi boste začutili neko 
prijetno energijo. Omenjeno vam 
bo pomagalo premagati notranje 

dvome in se soočiti s tistim, kar je v danem trenut-
ku pomembno. Samski bodo imeli veliko možnosti, 
da se zaljubijo. Če se odpravljate na smučanje se 
obeta nepozabna romanca.

ŠKORPIJON
Sprejeli boste paleto nekih od-
ločitev in strmeli po tem, da vas 
ljudje opazijo. Prav gotovo tega 

ne boste počeli javno, ampak na zelo premišljen na-
čin. Imeli boste več priložnosti, da s svojim znanjem 
in vztrajnostjo pripomorete k boljšemu vzdušju na 
delovnem mestu.

STRELEC
Izstopali boste iz povprečja. 
Pravilno bo, da si boste pripravili 
urnike in se držali tistega, kar 

vas veseli. Močno bo izstopala ljubezen, ki bo za-
znamovana z romantiko časa in upanjem v boljšo 
prihodnost. Službeno boste lahko šli na neko pot. 
Pestrost vas čaka pri denarju.

KOZOROG
Vaše življenje bo v bodočem 
tednu takšno kot sestavljanka in 
vsak košček boste dali na svoje 

mesto. Resnica je ta, da boste zelo aktivni in s tem 
se vam korak za korakom odpirajo številčne mož-
nosti. Zvezdni ples bodo plesali samski, vezane v 
ljubezni čaka sreča.

VODNAR
Notranja energija in volja vam 
bosta v veliko pomoč in voljo. 
Naredili boste načrt in sprejeli 

salomonsko rešitev. Prijateljevi namigi bodo zelo 
dobrodošli in vam bodo pokazali pot, ki vodi iz 
teme. Vzeti si boste morali čas zase in se odpraviti 
na telovadbo. Bliža se pomlad. 

RIBI
Od pepelnične srede dalje (25. 
februar) bo za vas raven energije 
visoka in tako se vam obeta ne-

kaj posebnih priložnosti za napredek tako na oseb-
ni kot duhovni ravni. Blesteli boste v komunikaciji 
in imeli možnost, da ste več na poti in med ljudmi. 
Previdno pri denarju.

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovačrek: ADRASTEA = Jupitrov naravni satelit, ASESMENT = uradna cenitev vrednosti lastnine, INESS = ameriški metalec diska, zlato na OI 1952 (Sim, 1930-1996), KAPTOL = predel Zagreba s 
stolnico, KRAG = danski politik (Jens Otto, 1914-1978), LASKE = avstrijski slikar in grafik (Oskar, 1874-1951), RIBOZA = sestavina ribonukleinske kisline, VANIA = ameriška teniška igralka King.

Rešitev te križanke: vodoravno: apart, lirik, žreb, Viator, parmezan, Stallone, Jaka Grosar, posledica, Adrastea, Ove, Ava, RK, RV, strda, Ros, ro, OAS, ostro, trma, Zugspitze, ogor, Iness, Zlatko, togost, nintendo, 
Oskar, Laske, akt, Krag, LT, mat, TIC.

SOBOTA, 28. februar:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 

6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 
5.45 Na današnji dan. 6.00 Obve-
stila (še 7.00, 9.00, 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
6.45 HOROSKOP. 9.00 Za male 
in velike (Mojca Zelenik). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 10.40 V VRTU (ponovitev). 
11.15 Kuharski nasveti (ponovi-
tev). 11.55 Minute kulture. 12.00 
Pogovor  ob kavi (Tjaša Mrgole 
Jukič) 13.10 Šport. 13.45 Po štu-
dentsko (Damjan Zagoršek). 17.30 
POROČILA. 20.00 SOBOTNI BUM: 
ŠPORT in GLASBA (Janko Bezjak), 
vmes ob 21.15 Modne čvekarije 
in ob 22.00 Po študentsko (pono-
vitev). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM.

NEDELJA, 1. marec:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 

6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 
11.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na 
današnji dan. 6.00 OBVESTILA 
(še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 in 
19.05). 6.45 HOROSKOP. 7.00 
Med ljudskimi godci in pevci (Mar-
jan Nahberger). 8.40 MISLI IZ BI-
BLIJE. 8.50 Po romarskih poteh. 
9.10 Mali oglasi (še 9.50). 9.40 
Kuharski nasveti. 10.00 Rajžamo 
iz kraja v kraj (ponovitev). 11.40 
Kmetijska oddaja (Marija Slod-
njak). 12.00 Opoldan na Radiu 
Ptuj: Te domače viže (Natalija 
Škrlec), Svetloba duha. 13.00 ČE-
STITKE POSLUŠALCEV. 19.00 Naj 
11 (ponovitev) 20.00 do 24.00 
GLASBENE ŽELJE PO POŠTI IN 
TELEFONU. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM.

PONEDELJEK, 2. marec:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.20 Na današnji dan. 9.00 Od-
mevi iz športa. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.50 
Minute kulture. 12.00 SREDI DNE-
VA. 13.10 Šport. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 16.30 Mala štajer-
ska kronika. 17.30 NOVICE. 18.00 
Kultura.   19.30 Med ljudskimi 
pevci in godci (Marjan Nahberger, 
ponovitev). 20.00 VEČERNI PRO-
GRAM: 20.00 Kviz Piramida (Vlado 
Kajzovar), 21.00 Country glasba, 
22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM.

TOREK, 3. marec:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.20 Na današnji dan. 6.45 Kak-
šen dan se nam obeta. 8.00 

Varnost na Ptuju. 9.00 IZPOD PO-
HORJA (Nataša Pogorevc Tarkuš). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.10 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI 
NASVETI. 11.50 Minute kulture. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Danes v Podravju. 14.40 
Povejte svoje mnenje  .17.30 Novi-
ce. 18.00 Oddaja v živo. 19.05 AV-
TORADIO (Danilo Majcen). 20.00 
Oddaja o slovenski zabavni glasbi 
(Mojca Zemljarič). 22.10 Glasbene 
želje (SMS). 24.00 Skupni nočni 
program.

SREDA, 4. marec:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 
22.00). 6.20 Na današnji dan. 
6.45 Horoskop. 7.10 Vprašanja in 
odgovori. 9.00 Po Slovenski gori-
cah (Zmago Šalamun). 10.00 Ob-
vestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 

11.50 Minute kulture. 12.00. Ev-
ropska unija in Slovenija (Anemari 
Kekec). 13.10 Šport. 13.45 Danes 
v Podravju. 14.40 Povejte svoje 
mnenje  17.30 POROČILA. 18.00 
Vrtičkarije (z Mišo Pušenjak in 
Karolino Putarek). 19.10 Naj 11 
(Janko Bezjak). 20.00 ABCD (Da-
vorin Jukič). 20.10 Glasbene želje 
(SMS). 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM.

ČETRTEK, 5. marec:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 
6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30 in 
19.00). 6.20 Na današnji dan. 
6.45 Horoskop. 9.00 Z ormoškega 
konca (Natalija Škrlec). 10.00 Ob-
vestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.00 Modne čvekarije 
(Mateja Tomašič). 11.50 Minute 
kulture. 12.00 Sredi dneva. 12.50 
Nasveti za duševno zdravje (mag. 
Bojan Šinko). 13.10 ŠPORT. 13.45 
Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vroča linija.  19.30 Te 
domače viže (ponovitev). 20.00 
ORFEJČEK. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM.

PETEK, 6. marec:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 
6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30 in 19.00). 6.20 Na današnji 
dan. 6.45 Horoskop. 7.10 Vpraša-
nja in odgovori. 9.40 Astročvek. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.50 Minute kul-
ture. 12.00 Sredi dneva: Napoved-
nik prireditev. 13.10 Šport. 13.45 
Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 16.15 V VRTU (ing. 
Miran Glušič). 17.30 POROČILA. 
18.00 Rajžajmo iz kraja v kraj. 
19.00 RITMO MUZIKA (Dj Dean) 
20.00 Z GLASBO DO SRCA (Marjan 
Nahberger). 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM.
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU: 

www.radio-tednik.si



Bralci pišejo

Ptuj � Projektni teden na Strojni šoli

Kako nastane avtomobil
Na Strojni šoli Ptuj je od 16. do 20. februarja za dijake 1. letnikov programov Avtoserviser in Avto-
karoserist potekal 2. projektni teden na temo Kako nastane avtomobil.

Od tod in tam
Lancova vas � 90 let Marije Selinšek

V soboto, 7. februarja, je Marija Selinšek iz Lan-
cove vasi 65/a praznovala 90. rojstni dan v krogu 
svojih domačih s sinom Jožetom, vnukinjo Tanjo in 
vnukom Marjanom, pravnukom Vidom ter ostalimi 
družinskimi člani in prijatelji, ki jo večkrat obisku-
jejo in ji nesebično pomagajo. Iz občine Videm so ji 
prišli čestitat župan Friderik Bračič, župnik Tarzicij Ko-
lenko od Sv. Vida in predstavnice Karitasa Videm-Sela. 
Tudi iz Društva upokojencev iz Vidma ji je prišel voščit 
predsednik Franc Koderman s spremstvom. Z obiskom so 
jo prijetno presenetile učenke 8. razreda OŠ Videm. Sobo-
tni popoldan pa so ji popestrili Ljudski pevci DU Turnišče 
z lepo ljudsko pesmijo. Vsem skupaj prisrčna HVALA za 
lepo cvetje in darila. Hvala tudi vsem drugim prisotnim, 
ki so prispevali domače dobrote, da nam je bilo sobotno 
popoldne s slavljenko še bolj prijetno.

Strelci � Njenih devetdeset let

Nedavno je praznovala devetdeseti rojstni dan 
Marija Meznarič iz Strelcev. Ob visokem jubileju so 
jo obiskali člani UO DU Zagojiči ter ji predali sim-
bolično darilo in zaželeli mnogo zdravja. Članica 
DU Zagojiči je dolga leta. Zadnjih sedem let, ko je zaradi 
invalidnosti priklenjena na invalidski voziček, se sicer 
ne udeležuje družabnih srečanj, a vedno rada povpraša 
po tem ali onem, tako da je vedno na tekočem, kaj je no-
vega v društvu. Stik z bližnjo okolico pa ji redno prinaša 
Štajerski tednik, saj ga rada prebira. Njena življenjska 
pot ni bila lahka, saj si je pokojnino prislužila z delom 
na polju na bivši kmetijski zadrugi Markovci. Po poroki 
z že davno pokojnim možem Vidom sta si pred petimi 
desetletji zgradila skromen dom, kjer sta se rodila hčer-
ka Slava in sin Martin. Jesen življenja preživlja pri hčer-
ki Slavi v Strelcih. Posebno ponosna je na tri vnuke in tri 
pravnuke, ki jo dnevno razveseljujejo.

L.Župec

OŠ Sela � Projekt Pasavček

V četrtek, 19. februarja, smo na OŠ Sela imeli za-
ključno prireditev šolskega projekta Pasavček, ki 
ga organizira Ministrstvo za promet Slovenije. Pri-
reditve so se udeležili mnogi starši, stari starši, policist iz 
okrajne policijske postaje in animatorji z Ministrstva. V 
dejavnostih smo učence poučili o pravilni uporabi var-
nostnih pasov med vožnjo v osebnem avtomobilu, pro-
jekt pa je potekal od 9. do 19. februarja. V tem času smo 
med učenci izvedli anketo o uporabi varnostnih pasov 
med vožnjo in jo analizirali. Učence je obiskal policist 
in jim predstavil pomen uporabe varnostnih pasov. 
Pravilno uporabo pasov in otroških sedežev je učencem 
demonstriral tudi eden od staršev v svojem osebnem av-
tomobilu. Učenci so svoja znanja in ustvarjalnost pred-
stavili na šolski razstavi in na okrogli mizi, ki so jo  na 
zaključni prireditvi vodili učenci 5. razreda.

MB

Foto: zasebni arhiv

Foto: zasebni arhiv

Foto: arhiv OŠ Sela

Prejeli smo

Na Hajdini za 
zmanjšanje 
podžupanov

Od 5. 2. pa do 20. 2. je bil 
na Občini Hajdina v javni 
razpravi osnutek proraču-
na za leto 2009. Možnosti 
javne razprave so tokrat 
bile izredne, saj se je osnu-
tek proračuna ponujal na 
internetu, ki več ali manj 
prihaja v večino gospo-
dinjstev v občini. Zraven 
so po dolžnosti v javno 
razpravo bili vključeni vsi 
odbori občinskega sveta, 
katerih člani so v večini 
občinski svetniki v vlogi 
stroke, kakor tudi vse po-
litične stranke, posebej 
pa razveseljuje, da so tudi 
predsedniki vaških odbo-
rov – njih je sedem, bili 
deležni skrbne ter celovite 
razlage osnutka proraču-
na iz strani predlagatelja, 
čeprav so se je udeležili le 
trije od sedmih.

V samem osnutku prora-
čuna je razvidno ter na vseh 
razpravah posebej poudarje-
no, da je osnutek proračuna 
investicijsko naravnan, saj 
je glavna investicija, izgra-
dnja kanalizacije finančno 
velika in se ji daje izrazito 
prednost pred vsemu potreb-
nemu v občini. Na Hajdini je 
vsesplošno javno mnenje, da 
je ta investicija ne obhodno 
potrebna in nujna, saj je od 
nje odvisen tudi naš življenj-
ski obstoj; življenjska potre-

ba številka ena je zagotovo 
zdrava pitna voda. Mnenje 
širše okolice prebivalstva 
ter potreba po zdravi pitni 
vodi je narekovalo, da je za 
to dejavnost organiziran 
konzorcij uporabnikov ter 
vključena sredstva iz evrop-
ske skupnosti.

Iz osnutka proračuna, kjer 
je bila razvidna poraba sred-
stev za plačane funkcionarje 
v občini je opaženo, da se je 
občina Hajdina po zadnjih 
volitvah v občinske organe 
organizirala na ne preveč 
varčevalen način. Po spo-
minu sodeč je bila občinska 
uprava prejšnjih let drugače 
organizirana, saj lep čas ni-
smo imeli niti podžupanov, 
pa tudi župan ni bil stalno 
zaposlen na občini. To se je 
dogajalo v času, ko so imeli 
največ dela z organizacijo 
občine ter iskanjem prosto-
rov za nemoteno delo. Kar 
so takrat postorili je vidno 
dandanes. Danes pa ni več 
tako. Nova lokalna samou-
prava omogoča županom 
imenovanje poljubnega šte-
vila podžupanov. Iz te mo-
žnosti pa je šlo vse na nera-
zumno veliko: enačimo se 
z tridesetkrat večjo mestno 
občino (tri podžupane - Ma-
ribor) ter s tudi petkrat večjo 
mestno občino (dva podžu-
pana – Ptuj). Tako imamo 
na hajdinski občini tudi kot 
veliki, kar dva podžupana 
ter stalno zaposlenega žu-
pana. Govorim o plačanih 
funkcionarjih. Javna raz-
prava omogočena preko naj-
večjega medija je omogočila, 
da lahko demokratično raz-

mišljamo z besedo kritike ter 
iskanja možnosti boljšega 
gospodarjenja, predvsem pa 
varčevanja v času recesije.

Izvedelo se je, da je ena iz 
med političnih organizacij 
v občini v svoji razpravi o 
osnutku proračuna 2009 
sprejela mnenje, ki je enako 
javnemu mnenju o nepo-
trebnem imenovanju dveh 
podžupanov v občini Haj-
dina. Samoumevno je, da 
se zmanjša število podžu-
panov na enega, kar je več 
kot dovolj za tako številčno 
občino kot je naša. V kolikor 
bo mnenje te politične or-
ganizacije posredovano na 
pravi naslov pravočasno, pa 
je drugo vprašanje.

Pričakujem iz naslova po-
nujenega sodelovanja obča-
nov pri kreiranju proračuna 
oz. porabi sredstev, da bodo, 
oziroma so v javni razpra-
vi posredovane sugestije in 
predlogi obravnavani na 
ustreznih mestih, saj so bili 
predlogi posameznikov iz 
večine naravnani k zmanj-
šanju predvidenega zadolže-
vanja za leto 2009, ki bi naj 
znašal nekaj čez pol milijo-
na za našo malo občino Haj-
dina. Zmanjševanje bolni-
kov pravic iz zdravstvenega 
zavarovanja tudi na račun 
zdravja ter na novo predla-
gano splošno varčevanje na 
vseh drugih nivojih v državi, 
naj bo vodilo županu občine 
Hajdina za spremembe.

Mertelj Franc
Skorba 56, 2288 Hajdina
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Dijaki smo sodelovali 
pri več dejavnostih. Prvi 
dan je podjetje CIVIS 
predstavilo področje var-
nosti in zdravja pri delu. 
Najprej so predavatelji 
dijakom pokazali, kako se 
pri delu ne sme ravnati, 
da ne ogrožajo svoje var-
nosti. V predavanju so nas 
še posebej opozorili na 
nevarnosti v delavnicah 
avtomobilske stroke. Se-
znanili so nas tudi z zako-
nodajo. Predavanje je bilo 
zelo poučno in dijaki smo 
mu z zanimanjem prisluh-
nili.

V drugem delu smo si po-
gledali filme o proizvodnji 
avtomobilov v tovarni REVOZ 
Novo mesto, o proizvodnji te-
renskega vozila Mercedes G v 
MAGNA STEYR v Gradcu in o 
tovarnarju in izumitelju Jane-
zu Puhu. 

Drugi dan smo šli na ek-
skurzijo. Ena skupina dijakov 
si je ogledala podjetje AGIS 
Zavore in AGIS Plastificir-
nica. Pokazali so nam, kako 
vlivajo, stružijo in sestavljajo 
zavorne dele. Spoznali smo 
izdelovanje različnih delov 
zračnih in hidravličnih zavor. 
Proizvodnjo nam je predsta-

vil g. Franc Ferčec.
Po plastificirnici nas je 

vodil g. Janez Vertič, ki nam 
je pojasnil namen in način 
elektrostatičnega lakiranja 
izdelkov. 

Druga skupina dijakov je 
v Mariboru obiskala tovarno 
TVM, v kateri smo si ogledali 
proizvodnjo avtobusov. Naj-
bolj nas je pritegnilo izdelo-
vanje velikih letaliških avto-
busov. Spoznali smo varjenje 

in barvanje šasije in karoseri-
je, vgrajevanje motorja in ele-
ktrične napeljave ter oblazi-
njenje notranjosti avtobusa.

Tretji dan smo v več sku-
pinah izdelovali projektne 
naloge, in sicer: Lakiranje in 
barvanje pločevine, Materiali 
v avtomobilu, Varnost avto-
mobila, Montaža avtomobi-
lov, Lakiranje karoserij v serij-
ski proizvodnji in Materiali v 
tujem jeziku.

V četrtek smo se sprostili s 
plavanjem v Termah Ptuj.

Zadnji dan smo sošolcem 
predstavili svoje projektne 
naloge.

Dijaki z veseljem sodeluje-
mo na projektnih tednih, saj 
je tak način dela zanimiv in 
sproščujoč, zato pridobimo 
veliko novega znanja.

Amadej Arnuš
Benjamin Marin

Denis Vučak
Sandi Zagoršek

Foto: arhiv šole

Krvodajalci
22. december – Sifet Še-

pić, Zamušani 8; Robert Keček, 
Hum 20; Bojan Kolednik, Pohor-
je 35; Metka Rašl, Žabjak 26/c; 
Šenkiš David, Žabjak 15; Nikola 
Catušić, Raičeva ul. 4, Ptuj; Ro-
bert Bračko, Ulica Heroja Lacka 
2, Ptuj; Milan Avguštin, Lešje 
37; Mitja Safošnik, Zgornje Ja-
blane 6; Marko Reš, CMD 10, 
Ptuj; Dušan Brumen, Zamuša-
ni 28; Franc Janžekovič, Slomi 
7/a; Jože Medved, Ul. 5. Preko-
morske 9, Ptuj; Damjan Modrić, 
Peršonova 25/a; Marjan Kunej, 
Kungota 106; Bogdan Gajser, 
Mezgovci 40; Branko Lenart, 
Maistrova 24, Ptuj; Sašo Bela, 
Koprivnik 6, Koprivnik v Bohi-
nju; Marko Bricelj, Cankarjeva 6, 
Ptuj; Anica Jus, Žetale 56; Jožef 
Zebec, Belski Vrh 102; Andrej 
Žuran, Mihovci 76; Andrej Malo-
vič, Placar 57/a; Tomica Indžič, 
Osojnikova 25, Ptuj; Branko Toš, 
Slavšina 8/b; Janko Munda, Tr-
novci 18; Marjan Šegula, Reševa 
7, Ptuj; Marija Belšak, Popovci 5; 
Miran Šic, Rogaška c. 36, Ptuj; 
Rajko Jaklin, Cesta ob ribniku 
39, Miklavž na Dravskem polju; 
Andrej Polanič, Dornavska cesta 
13, Ptuj; Drago Ritlop, Zagojiči 
19/a, Gorišnica; Marija Golen-
ko, Sp. Jablane 10/a; Martin 
Horvat, Dornavska c. 15, Ptuj; 
Boris Bohl, Grajenščak 45; Mitja 
Pauko, Jiršovci 50/a; Peter Ci-
gula, Ločki Vrh 4; Dušan Krajnc, 
Strejaci 14; Slavko Cvetko, Mala 
vas 8/a, Sveti Tomaž; Zdravko 
Borovčak, Mejna cesta 30, Ptuj; 
Aleksander Šeruga, Kajuhova 
5, Ptuj; Janko Kodrič, Bukovci 
92/a; Zlatko Gajšek, Podlehnik 
66/a; Tatjana Skoliber, Heroja 
Kerenčiča 15, Ormož.



Delta se je pojavila ko-
nec sedemdesetih let mi-
nulega stoletja, ko je Fiat 
začel tržiti model spo-
dnjega srednjega razreda 
s tekmovalnimi »geni«. 
Takratna delta je bila pri-
merna za dirkalno prede-
lavo, ko je tudi na veliko 
zmagovala v avtošportu, 
pisala zgodovino relija in 
zato danes velja za legen-
darni dirkalnik. Novo-
dobna različica tokrat ne 
obuja kockastih oblik iz 
tistih let, zagotovo se tudi 
ne bo vrnila na dirkališča, 
kjer se je v zgodovino za-
pisala z več uspehi kot ka-
teri koli dirkalnik doslej, 
a nekaj je treba priznati: 
oblikovalci so se potrudili 
in znova svoje delo odlič-
no opravili.

Avtomobilov, ki bi s svojo 
zunanjostjo tako močno iz-
ražali pripadnost neki znam-
ki, kot jo ta lancia, ni veliko. 
Že od daleč je prepoznavna, 
obrača glave in vzbuja spošto-
vanje. Brez dvoma je čustve-
nim Italijanom znova uspelo 
preliti svoja čustva najprej 
na papir in nato še izdelati 
izstopajoč avto nižjega sre-

dnjega razreda, ki vas lahko 
stane tudi 28.000 evrov, kar 
seveda ni malo. Za ta denar 
boste dobili skoraj popolno 
opremljen avto s prefinjeno 
in estetsko obliko, ki zaradi 
svoje drugačnosti daje vtis, 
da ni s tega planeta.

Za osnovo so si sposodili 
fiata brava, kolikor so mo-
gli, prikrili prednji del, ki je 
zaradi prijaznosti do pešcev 
precej spremenjen in dodali 
zašiljene žaromete, ki cesti-
šče osvetljujejo z linijo svetle-
čih diod. Oblikovalcem se je 
najbolj posrečila pri plovilih 
navdihnjena streha, za kate-
ro se zdi, da se ne dotika za-

dnjega stebrička! Avto deluje 
skladno z večine kotov, le ka-
ravanski zadek je bolj medel 
ter manj agresiven, na njem 
pa najdemo podolgovate 
ozke zadnje luči, opremljene 
s tehnologijo LED-diod.

Kdor pri nakupu avto-
mobila stavi na obliko in iz-
virnost, tudi ob pogledu na 
notranjost ne bo razočaran. 
Kombinacija črnega usnja in 
alkantare ter srebrne plasti-
ke relativno dobro zakriva 
sorodstvene vezi z bravom, 
ergonomsko zamero pa pri-
pisujem naslonu za roko, ki 
je potisnjen preveč nazaj, da 
bi lahko normalno služil svo-

jemu namenu. Materiali, iz 
katerih je izdelana armaturna 
plošča, kljub sintetičnemu 
izvoru delujejo dovolj kako-
vostno, to pa v kombinaciji 
s pravim usnjem na volanu 
in sedežih daje tisti potrebni 
pridih prestiža. Pogrešal sem 
več odlagališč, kamor bi lah-
ko spravil drobnarije in ka-
kšno torbico, saj je nova delta 
glavninsko namenjena pred-
stavnicam nežnejšega spola, 
a Italijani pač niso Američani, 
ki v vsakem vozilu zahtevajo 
vsaj dve držali za pločevinke.

Za avto spodnjega srednje-
ga razreda je bila preizku-
sna delta dobro opremljena, 
vključujoč z omenjenim 
usnjem na sedežih, področno 
klimatsko napravo, biksenon-
skimi žarometi, ogrevanjem 
sedežev, pa tudi z opozorilni-
kom nenamerne spremembe 
voznega pasu. 

Sedeži sicer imajo opazno 
bočno oporo, a je njihov 
osrednji sedalni del toliko 
izbočen, da le-ta ne pride 
več do izraza, ker so pač na-
ravnani na udobje, kot ga 
zasledimo v naših dnevnih 
sobah. Ozka vzglavnika imata 
predvsem estetsko funkcijo, 
ker glava hitro zdrsne z njiju, 
kar v primeru prometne ne-
sreče zagotovo ni zaželeno. 
Bolj priročen in pohvalen 
je 16-centimetrski vzdolžni 
pomik zadnje klopi, zaradi 
katerega je že tako ogromen 
in uporaben 380-litrski pr-

tljažni prostor še dodatno 
prilagodljiv. Tudi podiranje 
dvotretjinske klopi je prepro-
sto, a žal se za dodatno po-
večanje prostornine zgibata 
le naslonjali, kar pomeni, da 
nastane pri takšnem pove-
čanju stopnica, naslonjali pa 
tudi ostaneta nagnjeni, kar je 
zavoljo drsnega pomika klopi 
pač neizbežno.

Tudi brezskrbno prehiteva-
nje ob ugodni porabi goriva 
je del udobja, ki ga dobite za 
nekaj manj kot trideset tisoč 
evrov. 165 konjskih moči in 
360 Nm navora je na voljo že 
pri skromnih 1750 vrtljajih 
v minuti, 2,0-litrski dizelski 
stroj s temeljito očiščenim 
izpuhom pa že danes dose-
ga okoljski standard euro 5. 
Delta ima odličen motor z 
neposrednim vbrizgom gori-
va, v potniškem prostoru pa 
ni slišati trušča niti čutiti tre-
sljajev, kar je v tem razredu 
vozil redkost. S svojimi zmo-
gljivostmi je 2,0-litrska delta 
primerna za daljša potovanja; 
na avtomobilski cesti je lahko 

menjalnik pri normalnih po-
gojih ves čas v šesti prestavi, 
saj motor opazno pospešuje 
že z rahlim dodajanjem pli-
na. Ogromen navor v nižjih 
vrtljajih spodbuja k manjše-
mu priganjanju – predvsem 
v prid manjši porabi goriva 
in daljši življenjski dobi mo-
torja, zato ne preseneča po-
datek, da je nova lancia pri 
dinamičnem načinu vožnje 
porabila le 7,5 litra na 100 
prevoženih kilometrov.

Vozilo, ki so nam ga posodi-
li pri mariborskem Autocom-
mercu, je bilo opremljeno z 
doplačljivim opozorilnikom 
nenamerne menjave vozne-
ga pasu. Napreden sistem v 
praksi deluje dovolj zaneslji-
vo, saj avto samodejno in po 
potrebi zavije, tudi če se črti 
približa pod relativno ostrim 
kotom. In če bo ta varnostni 
dodatek potnike obvaroval 
pred prometno nesrečo, je 
seveda dosegel svoj namen.

Nova delta je začela pi-
sati zgodovino takorekoč z 
ničle, ker si s predhodnico 
zraven imena deli le še to, 
da je ostala kombilimuzina 
s prisekanim zadkom. Vsem 
okusom je seveda nemogoče 
ustreči, a s prefinjeno obliko, 
poudarjeno kromirano ma-
sko hladilnika, vedno črno 
streho in voznim udobjem je 
nekaj posebnega. V poplavi 
računalniško oblikovanih no-
vih avtomobilov se najdejo 
kupci, ki hočejo nekaj sve-
žega in izvirnega. In to delta 
vsekakor je.

Danilo Majcen

Avtomobilska stran

Foto: Danilo Majcen

Vozili smo � lancia delta 2,0 multijet oro

Športnost se je umaknila prefinjeni obliki
Lancia delta predstavlja pomembno spremembo za nekoč uspešno in prestižno avtomobilsko znamko. Lahko bi ji rekli karavan, športna kombilimuzi-
na za individualneže in avto, ki bo verjetno množično opremil italijanske vladne službe. Ne preseneča le pri obliki, ampak tudi pri tehniki, saj so vanjo 
vgradili vse, kar pri koncernu Fiat ta hip zmorejo in znajo.

Foto: Danilo Majcen

Foto: Danilo Majcen
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lancia delta 2,0 multijet 16v oro
gibna prostornina v ccm / največja moč v KM pri v/min 1956 / 165 pri 4000
največji navor v Nm pri v/min  360 pri 1750 
največja hitrost v km/h / pospešek 0–100 km/h v s 214 / 8,5
poraba goriva v l/100 km 6,9 / 4,3 / 5,3
splošno jamstvo v letih / jamstvo zoper prerjavenje v letih  2 / 8
izpušne emisije CO2

 (g/km) 139
vrednost osnovnega modela lancia delta 2,0 multijet 16v oro v evrih 24.790

dodatna oprema
 12-voltna vtičnica (v evrih) 100
 kit za hladno podnebje (v evrih) 40
aluminijasta platišča s pnevmatikami 225/45 R17 (v evrih) 200
opozorilnik nenamerne spremembe voznega pasu (v evrih) 500
tepihi (v evrih) 18
biksenonski žarometi s sistemom AFS (v evrih) 850
dvobarvna barva karoserije (v evrih) 750
kolenska varnostna blazina za voznika (v evrih) 100
obvezna oprema (v evrih) 35
ogrevanje prednjih sedežev (v evrih) 180
paket Techno 400
pranje žarometov (v evrih) 140
vrednost preizkusnega modela lancia delta 2,0 multijet 16v oro (v evrih) 28.103
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Mlada družinica ima z 
lastnico sicer sklenjeno ve-
ljavno pogodbo do leta 2014 
z možnostjo podaljšanja. V 
pogodbi se je lastnica tudi 
obvezala, da bo popravila 
streho, napeljavo centralne 
kurjave, elektroinstalacije, 
vodovodno napeljavo ter 
tudi poskrbela za zunanje 
vzdrževanje oken in vhodnih 
vrat. S pomočjo Centra za 
socialno delo Ptuj in Karita-
sa, pri tem se je še posebej 
angažiral Janez Rožmarin, so 
si stanovanje v izmeri 65 m2 
uredili za normalno življenje, 
menjali stavbno pohištvo, 
dozidali sobo in hodnik. V 
ureditev stanovanja so vložili 
nekaj tisoč evrov, ker so želeli 
kvalitetno zaživeti in ker jim 
je lastnica obljubila, da jim 
bo povrnila stroške vlaganj 
oziroma jih poračunala pri 
najemnini, ki znaša 115 evrov 
mesečno, zato imata Jožica in 
Josip tudi priče. Z opremo pa 
so jim pomagali tudi nekateri 
dobri ljudje.

Stanje stanovanja pred pre-
novo sta dokumentirala, hra-
nita pa tudi vse dokumente 
oziroma račune o vlaganjih. 
Lansko neurje s točo je prine-

slo nove probleme. Uničeno 
streho so sicer zakrpali s peno, 
plastično folijo, s katero so 
poškodovano streho najprej 
prekrili, so dobili pri ptujskih 
gasilcih, nekaj so je kupili tudi 
sami. Lastnica je obljubila, da 
bo streho sanirala, ko bo dobi-
la denar od zavarovalnice, to 
pa se še do danes ni zgodilo. 
Streha iz dneva v dan bolj za-
maka, kar je vidno na mavčnih 
oblogah, s katerimi je obložen 
strop stanovanja.

Za seboj ima mlada družini-
ca pravo najemniško kalvari-
jo, saj so se samo v Mariboru 
selili šestkrat, na Ptuj so prišli 
iz Žetal. Ker sta tako Jožica 
Ozvatič kot njen partner Jo-
sip Majcenovič brez zaposli-
tve, prijavljena sta na Zavodu 
za zaposlovanje, Josip je po 
poklicu pek, po prekvalifika-
ciji tudi kuhar, Jožica je kuha-
rica in tehnica zdravstvene 
nege, morajo preživeti s 740 
evri mesečno, kolikor znaša-
jo denarna pomoč in otroški 
dodatki. Starševski dodatek 
gre v celoti za pokrivanje dol-
gov, zaradi enega od starih 
dolgov pa naj bi te dni na nji-
hova vrata ponovno potrkal 
rubež. Tudi tega bi lahko že 

Ptuj � Mlada družinica išče pot iz stiske

Bodo končno lahko zaživeli mirno?
Mlada družinica s tremi otroki, od junija lani živijo na Zagrebški cesti 19 na Ptuju, je v hudi stiski, iz katere ne vidi izhoda. Najemno stanovanje so si 
vzorno uredili, od tega sta bila dva prostora (kuhinja in soba) v velikosti 40 m2 v grobem stanju, druga soba v izmeri 21 m2 pa potrebna prenove, zdaj 
pa jim grozi izselitev. Najemodajalka, ki živi v Nemčiji, naj bi jim sporočila, da se bodo morali aprila, ko se vrne, izseliti, na cesto jih bo poslala kot 
cigane, ker že ima kupca, je povedala.

(Iz pogrebnega govora)
Domovina, ti si ob zdravju
najdražje zatočišče človeka.
Kako je biti hlapec, služiti tujcu
najbolje ve preudarna glava sivolasa.
Danes imamo na žalost v naši sredi veliko 

srce, ki mu je že v rosni mladosti pomenilo 
slovenstvo brezmejno bogastvo. Ko je bila 
leta 1941 slovenska beseda poteptana, je 
morala tudi mlada Lojzka kot zavedna Slo-
venka za tri leta v nemško koncentracijsko 
taborišče smrti Auschwitz. Le zgodovina in 
tam preživeli vedo, kaj to pomeni. Niso vsi 
pomrli, redki so se vrnili in med njimi tudi 
Lojzka Kojc. Domovina je bila porušena, v 
mladenki pa je dozorelo hrepenenje poma-
gati jokajoči bolni materi Zemlji zopet oži-
veti.

Bili so časi iz krvi rojeni,
neizpetih želja, neiztrošenih moči.
S svojo jasnostjo je stopila med mlade in 

stare za človeku dostojno življenje. Zaradi 
svojega velikega prizadevanja je Lojzka po-
stala vodilna in odgovorna osebnost v svo-
jem ljubljenem ptujskem okraju, ki ga ni niti 
za trenutek zapustila.

Prizadevala si je za trdno gospodarstvo. 
Proizvodnja je bila njeno vodilo, v tem pa 
je videla uspešno šolstvo, zdravstvo, gradnjo 
stanovanj in vse, kar sodi k napredku kra-
ja. Veliko so ji pomenili uspehi v kmetijstvu, 
razcvet Haloz, iz katerih je izhajala in za ka-
tere je zavoljo zaostalosti gojila poseben čut. 
Najsrečnejša je bila, ko so se človeške pravice 
porazdelile tudi na malega brezpravnega 
človeka – viničarja.

Lojzka je imela rada ljudi, želela si je lep 
Ptuj, zanj se je razdajala v svoji vsakdanji 

aktivnosti in ob vsem tem 
je tudi vzorno skrbela za 
srečo svoje družine. In ta-
kšna je odšla v zasluženi 
pokoj.

Ko se življenje steče, žal 
prehitro, so zaznamova-
ne vse naše poti in viharji, 
med katerimi je plavala 
naša ladja. Šele takrat se ponavadi zaveda-
mo, kako krhek in minljiv je človek. Da bi 
omilili to grenko spoznanje, se mi, ki smo 
ostali začasno na tej strani, radi obsujemo 
s tolažilnimi besedami, ki morda koristijo le 
nam, ne njemu, ki je že daleč na drugi strani 
in nas več ne sliši. Vedno manj jih je, ki se 
takrat vprašajo, kaj je v resnici pomenilo to 
življenje, ki se je pred nami izteklo, ob kate-
rih virih se je napojilo in ob katerih skalah 
se je strlo.

Takrat priznanja in papirji povedo manj 
kot le en sam skrit vzdih ob pravem trenut-
ku.

Slovo na grobu malokaj pove. O človeku 
nikoli vsega ne vemo, ker so najgloblje resni-
ce vselej očem skrite. Vemo le to, da pot pelje 
tja, kjer trohljivost vse spone zgrudi, tja, kjer 
krivic človeških ne bo več z nami.

Draga Lojzka, za tvoje delo ti ostajamo ne-
skončno hvaležni in se te bomo spominjali 
ob vsem, kar si dobrega storila za Ptuj, dru-
žino in domovino.

V imenu Zveze borcev Ptuj, Društva iz-
gnancev Slovenije in v lastnem imenu izre-
kam vsem, ki sodijo k tvojemu srcu, iskreno 
sožalje ob tej težki uri.

Naj te rahlo pokriva slovenska zemlja.
Jože Križančič

V spomin Lojzki Stropnik

Foto: Črtomir Goznik

Jožica Ozvatič v pogovoru s socialno delavko Majdo Šerona, ki zelo dobro pozna stisko mlade druži-
nice s tremi otroki.

Foto: Črtomir Goznik

Jožica in Josip sta si lepo uredila stanovanje, za katerega sta upala, da bo njihov dom vsaj do leta 
2014, za kar imajo sklenjeno veljavno najemno pogodbo.

Foto: Črtomir Goznik

Ker jim je zaradi neurejenega dimnika grozila zadušitev, so se prisiljeni ogrevati z elektriko, kar pa 
je za mlado družino s tremi otroki brez stalnih prihodkov dodatna obremenitev.

poravnali, če bi le imeli od 
kod, hudo breme jim pred-
stavlja tudi nekaj tisoč evrov 
visok dolg na banki. Če bi 
dobili povrnjena vlaganja, bi 
ga lahko plačali. Tako pa se 
vrtijo v začaranem krogu.

Starejša hči obiskuje prvi 
razred, zaradi neurejenih bi-
valnih razmer je njeno zdra-
vstveno stanje že načeto, sin 
je star tri leta, dojenčica pa 
ima le dobra dva meseca. Pre-
hranjuje se z nadomestnim 
mlekom, ker je mlada mami-
ca zaradi vsega, kar družina 
doživlja, izgubila mleko. Ni 
dovolj, da jih mečejo na ce-
sto, tudi grozijo jim, samo 
da bi pospešili njihovo izse-
litev. Teh ljudi ne zadrži niti 
dejstvo, da s svojim početjem 
ogrožajo še zlasti otroke in 
doječo mater, ki je po sloven-
ski zakonodaji še posebej za-
ščitena. V Centru za socialno 
delo Ptuj so jim svetovali, naj 
ob vsaki novi grožnji pokliče-
jo policijo. Jožici, kljub mla-
dosti, stara še ni niti 26 let, 
počasi zmanjkuje moči, saj je 
težko živeti z vsemi temi bre-
meni, pa še to bi šlo, pravi, če 
bi le lahko mirno živeli, brez 

groženj, ki so jih deležni ob 
kateremkoli času. Čeprav ima 
stanovanje centralno ogreva-
nje, ga že nekaj časa ne more-
jo uporabljati. Dimnikarstvo 
Kamin je 10. februarja letos 
izdalo opozorilo o odpravi 
pomanjkljivosti na Zagreb-
ški 19 na Ptuju. Pri pregledu, 
opravili so ga 5. februarja, 
so ugotovili, da je potrebna 
nujna sanacija dimne tuljave, 
ker je ta v takem stanju, da se 
ne sme uporabljati zaradi ne-
varnosti požara in zadušitve. 
Zaradi tega trenutno za ogre-

vanje stanovanja uporabljajo 
elektriko. Jožica pravi, da si 
niti pomisliti ne upa, kakšen 
bo na koncu račun, vendar 
otroci ne morejo biti na mr-
zlem. Upajo, da bo že kmalu 
drugače, ker naj bi dimnik te 
dni dokončno sanirali.

Ko so že mislili, da bodo 
končno lahko zaživeli človeka 
vredno življenje v lepo ureje-
nem stanovanju, se vračajo na 
začetek, znova se bodo mora-
li seliti. Doslej so menjali že 
11 naslovov. Direktor Centra 
za socialno delo Ptuj mag. 

Miran Kerin v sodelovanju z 
MO Ptuj obljublja, da bodo za 
mlado družinico skušali najti 
rešitev v kratkem času. Jožica 
je v teh dneh potrkala na šte-
vilna vrata, z Josipom upata, 
da si bodo kmalu lahko od-
dahnili v stanovanju, ki bo si-
cer tudi najemno, a jih v njem 
ne bo nihče več ogrožal. Če 
bosta dobila tudi zaposlitev, 
Jožica je trenutno še na poro-
dniški, pa bo tudi za družino 
Majcenovič-Ozvatič na koncu 
le posijalo sonce.

MG
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STORITVE

36 LET SOBOSLIKARSTVA – PLE-
SKARSTVA Ivana Bezjaka, s. p., Vi-
tomarci. Brušenje parketa, fasade. 
Izkušnje, svetovanje, kvalitetno delo. 
Priporočamo se. Tel. 757 51 51, 
GSM 031 383 356; www.pleskar-
stvo-bezjak.si.

IZVAJAMO vsa gradbena dela: no-
vogradnje, adaptacije, ometi, ograje, 
polaganje tlakovcev, izdelava škarp 
ter manjši izkopi, ugodno. Priporo-
čamo se. Zidarstvo Hami, Milan Ha-
meršak, s. p., Jiršovci 7 a, Destrnik, 
telefon 051 415 490.

PVC-OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov 
in izdelava mansardnih stanovanj – 
ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, GSM 041 250 933.

UGODNA PRODAJA: stenski opaž: 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, bruna, 
rezan les, možna dostava. Informaci-
je 03 752 12 01, GSM 041 647 234, 
tinles@siol.net, www.tinles.si, TIN 
LES, d. o. o., Stranice.

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. 
Telefon 041 279 187, Prevozništvo 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
Podlehnik.

GRADBENIŠTVO in zaključna grad-
bena dela – Sekol, polaganje rob-
nikov in tlakovcev, zidanje škarp, 
splošna gradbena dela. Miran Sekol, 
s. p., Straže 30, Destrnik, GSM 031 
666 751.

Mali oglasi

FASADE iz stiropora, mineralne 
volne, barvanje fasad, zaključni 
ometi, vsa notranja slikopleskar-
ska dela. Jože Voglar, s. p., Za-
bovci 98, tel. 041 226 204.

KNAUF (stene in stropi), PARKE-
TARSTVO in KERAMIČARSTVO 
Branko Černesl, s. p., KPK, Mu-
retinci 65 a, Gorišnica. Tel. 041 
457 037.

Petek, 27. februar
10.00 do 12.00   Ptuj, CID, zimske počitnice za otroke, »gre spodbuja-

nja vseh petih čutov
18.00 Hajdina, gostišče Olga, 8. redni letni občni zbor Planinskega 

društva Hajdina
19.00 Maribor, 4. abonmajski koncert Orkestrskega cikla, Simfonični 

orkester RTV Slovenija, dvorana Union Maribor
20.00 CID Ptuj, Jazz koncert vrhunske glasbene zasedbe Samo Šala-

mon trio.
20.00 Draženci, v dvorani, KD Vitomarci, komedija Oblast
20.00 Maribor, SNG, drama, premiera Pornoskop ali kaj je videl 

Batler, StaDvo, za abonma Drama, premiera
- Makole, v razstavišču župnišča, na ogled je stalna razstava 

fotografij z motivi zime, avtorja Milana Sternada iz Makol 

Sobota, 28. februar
11.00 Slovenska Bistrica, Dom svobode, lutkovna predstava Krtek 

Zlatko, za lutkovni abonma
18.00 Lovrenc na Dravskem polju, dvorana, alko-komedija Klinika 

Kozarcky Šusteatra iz Dražencev
18.00 Kicar, prostori gasilskega društva, 36. redni letni občni zbor 

PGD Kicar
18.00 Spuhlja, večnamenska dvorana, predavanje Alenke Mihorič 

– Naši gorski vrtovi, v organizaciji DU Spuhlja
18.00 Pobrežje, dvorana: komedija Toneta Partljiča Čaj za dve v izved-

bi Gledališke skupine KD Videm
19.00 Gorišnica, dvorana, KD Vitomarci, komedija Oblast
19.00 Majšperk, dvorana AP-TVI Majšperk, komedija Partnerska 

poroka, v izvedbi dramske sekcije UD ustvarjalcev Majšperk
19.00 Banovci, v termah, 23. tradicionalni Kujski ples
19.00 Žetale, kulturna dvorana, 13. redni letni občni zbor strojnega 

krožka Žetalanec
19.00 Ormož, dvorana gasilskega doma, 123. redni letni občni zbor 

PGD Ormož
20.00 Videm, v občinski dvorani, gledališka predstava Čaj za dve, 

v izvedbi gledališke skupine KD Franceta Prešerna Videm, v 
okviru Območne revije odraslih gledaliških skupin

20.00 Maribor, SNG, drama Pornoskop ali kaj je videl Batler, StaDvo, 
za abonma Drama sobota in izven

20.00 Maribor, SNG, balet, premiera Vojček, VelDvo, za abonma 
Opera in Balet premiera in izven

Nedelja, 1. marec
15.00 Žetale, dvorana, KD Vitomarci, komedija Oblast
15.00 Grajena, Dom krajanov, komedija Moj ata, socialistični kulak, v 

izvedbi dramske sekcije KD Grajena, v okviru Območne revije 
odraslih gledaliških skupin

16.00 dvorana v Vidmu, komedija Toneta Partljiča Čaj za dve v izved-
bi Gledališke skupine KD Videm, odkupljena predstava za člane 
Društva upokojencev Videm

18.00 Skorba, Dom krajanov, komedija Niti tat ne more pošteno kra-
sti, v izvedbi gledališke skupine KD Skorba, v okviru Območne 
revije odraslih gledaliških skupin

18.00 Podlehnik, dvorana, KD Vitomarci, komedija Oblast

Kino Ptuj
27. in 28. februar ter 1. marec ob 17.00 Bolt (sinhronizirano v sloven-

ščino) – animirana komedija. Ob 19.00 Reci da – komedija. Ob 
21.00 Art program: Rokenroler – akcijska kriminalka.

Televizija Ptuj
sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: Mednaro-

dna pustna in karnevalska poroka; Pred 
Mestno hišo nastop etnografskih skupin; 
Karnevalske maske iz desetih držav; Kurenti navdušili gledalce; 
Otroška povorka učencev osnovnih šol; Povorka otrok vrtca 
Ptuj; Pustno rajanje najmlajših v karnevalski dvorani; Princ 
karnevala 2009 vrnil oblast ptujskemu županu; Pokop pusta ob 
plesu in glasbi.

Prireditvenik 

KAM NA PTUJU na kvalitetno 
masažo? V Studio za zdravje in 
dobro počutje MILUMED, d. o. o., 
Langusova ulica 8, tel. 02 745 
01 43, www.Milumed.si.

STROJNI ESTRIHI IN OMETI. 
Pero Popovič, s. p., Gajevci 26 a, 
Gorišnica, tel. 041 646 292.

NUDIM inštrukcije iz nemščine in an-
gleščine za osnovno in srednjo šolo. 
Janja Kogej, s. p., Placar 31, Destrnik. 
Pokličite na tel. 041 374 252.

KMETIJSTVO

NESNICE, MLADE, tik pred nesno-
stjo, rjave, grahaste in črne, opra-
vljena cepljena, prodajamo. Soršak, 
Podlože 1, Ptujska Gora.

KUPIM traktor in kiper prikolico. Tel. 
041 358 960.

PRODAM dva prašiča do 150 kilo-
gramov, domače reje. Telefon 740 
83 29.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, idared. Sadjarstvo 
Ber, Kočice 38, Žetale. Tel. 769 26 
91, možna dostava.

PRODAM drva, cepljena na 1 m, bu-
kova, in druge vrste lesa. Če kupec 
želi, mu jih z doplačilom razrežem. 
Tel. 041 375 282.

KUPIM traktor in kmetijske priključ-
ke. Tel. 041 679 937.

KROMPIR za sajenje ugodno pro-
dam. Pernat, Župečja vas 14, tel. 
790 02 81.

PRODAM enoletne kokoši nesnice 
po 1 € za kokoš, mlade nesnice, rja-
ve, v začetku nesnosti, in semenski 
krompir. Bauman, Župečja vas 48 a, 
tel. 790 03 51 ali 041 409 465.

PRODAM bikca in teličko. Tel. 769 
17 31.

KUPIM bikce simentalce, stare od 10 
do 14 dni, in dognojevalnik koruze 
– dvoredni. Tel. 041 875 779.

PRODAM samohodni triredni silažni 
kombajn Heston. Tel. 757 52 51.

PRODAM plug IMT, 10-colski. Tel. 
051 335 017.

PRODAM vakuumsod za gnojevko, 
3200 l, zelo lepo ohranjen, z novimi 
gumami. Tel. 040 316 558.

PRODAM dve svinji domače reje, tež-
ki okrog 160 kg. Tel. 031 589 395.

V HALOZAH, Mali Okič, damo brez-
plačno v najem vinograd, terasni na-
sad z 2300 trsi. Tel. 031 676 092.

PRODAM ZAJČNIK železne konstruk-
cije z napajalniki in cirkularko z žele-
zno konstrukcijo z eno- ali dvofaznim 
motorjem. Tel. 041 223 329.

PRODAM dva dvobrazdna pluga 
IMT, 12 col, in OLT, 10 col. Tel. 740 
25 90

DOM-STANOVANJE

VIR, ZADAR – dvosobni apartma za 
4 osebe, oddam v predsezoni, sezoni 
in za prvomajske praznike. Apartma 
je v pritličju, terasa, dvorišče za parki-
ranje in SAT TV prog. Do morja 150 
m. Tel. 031 742 714.

NA PTUJU prodam 5-sobno stanova-
nje. Tel. 051305 130

PRODAMO 1,5-sobno stanovanje na 
Ptuju, Gregorčičev drevored 6, 45 
m2, cena 55.000 EUR. Prenovljeno 
2008, prosto bremen, vpisana etažna 
lastnina. Stanovanje je takoj vseljivo. 
Lastna nepremičnina, brez provizije. 
Več informacij: BH VARPREM, d. o. o., 
www.davki-finace.com/nepremicni-
ne ali 031 602 396.

PRODAM dvosobno stanovanje v 
Kidričevem. Cena po dogovoru. Tele-
fon 040 320 114.

MOTORNA VOZILA

PRODAM avto VW golf, letnik 2000, 
prevoženih 177 000 km. Tel. 040 
316 558.

NEPREMIČNINE

V PTUJU ali okolici vzamem v najem 
stanovanje ali hišo za delavce. Tel. 
781 15 41 ali 041 976 733.

PO ZELO UGODNIH CENAH 
odkupujemo vse vrste hlodovi-
ne. Možnost odkupa na panjih. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina. Ostale 
informacije dobite na tel. 041 
326 006.

IZPOSOJA OBLEK: krst, obhajilo, 
birma, poroka, valeta … Šiviljstvo 
Neja, 031 258 704. Šešerko Sil-
vester, s. p., Senešci 2 a, Velika 
Nedelja.

UGODNO: nerjaveče inox ograje 
– elementi, dimniki, okovja za 
kabine, cevi, pločevina, profili, 
vijaki. Ramainoks, d. o. o., Kidri-
čevo, Kopališka 3, 02 780 99 
26, www.ramainox.si.

IZVAJAMO mansarde, pregra-
dne stene, stropove, armstrong 
ter panele. Ulica heroja Lacka 1, 
2250 Ptuj, GSM 031 501 550.

IZPOSOJA IN PRODAJA poroč-
nih, birmanskih, obhajilnih in 
svečanih oblek. HARMONIJA, 
Ivica Jauk, s. p. Minoritski trg 4, 
Ptuj, od 9. do 18. ure. Tel. 041 
317 361.

RAZNO

UGODNA IZPOSOJA IN PRO-
DAJA ženskih oblek za poroko, 
birmo, obhajilo, svečane prilo-
žnosti in krst. Modni dodatki za-
stonj. SALON BARBI, Mala vas 1 
b, Gorišnica. Tel. 031 887 281 in 
031 812 580.

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

OBVESTILO! Občina Markovci 
prodaja nepremičnine – parcele 
v obrtni coni Novi jork – III. faza. 
Javni razpis s prodajnimi pogoji 
je objavljen na spletni strani 
občine Markovci, www.mar-
kovci.org, in v uradnem listu RS. 
Občinska uprava.

ZAHVALA - Zahvaljujem se spe-
cialistu ortopedije dr. Tomažiču 
in vsem v njegovem timu iz mari-
borske bolnišnice za uspešno 
operacijo tep kolka, opravljeno 
v ptujski bolnišnici. Po večletnih 
bolečinah mi je omogočil živeti 
zopet brez bolečin. Pri njegovem 
strokovnem delu mu želim še 
vnaprej mnogo uspeha za vse 
tiste paciente, ki ga še nestrpno 
čakajo. Zahvala tudi ptujski 
bolnišnici in zdravnikom kirur-
gije ter vsem, ki so omogočili 
pogoje za takšne posege. Ve-
lika zahvala gre tudi za nego 
medicinskim sestram ptujske 
bolnišnice kurirškega oddelka za 
njihovo potrpežljivost, trud in pri-
jaznost. Vsem še enkrat prisrčna 
hvala, želi vaša pacientka Marija 
Brezinšek.

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce in drobnarije. 
Plačam takoj. Telefon 041 897 675.

DELO

IMATE VESELJE DO DELA Z LJUD-
MI, ste komunikativni, vztrajni, 
zanesljivi? Postanite dobro plačan 
honorarni zastopnik in se pridružite 
skupini sodelavcev za pridobivanje 
novih naročil za DELO IN SLOVEN-
SKE NOVICE. Vabljeni tudi študentje 
in mlajši upokojenci! Pisne prijave 
pošljite v 8 dneh a ČZP Delo, d. d., 
Strossmayerjeva 26 a, 2000 Mari-
bor, NAROČNINA.

29. december – Srečko Zadravec, 
Podgorci 1/b; Tadej Lukman, Obrež 
117; Petra Plemenič, Kolodvorska 
c. 2, Ormož; Marjan Anderlič, Tr-
govišče 25/b; Ivan Lukman, Obrež 
117; Darko Vaupotič, Loperšice 
12; Vlado Gregorec, Podgorci 41; 
Branko Spolenak, Mejna c. 2, Ptuj; 
Janez Pulko, Marjeta na Dravskem 
polju 7; Ivan Kukovič, Suha veja 7, 
Ptuj; Marko Planinšek, Dornavska 
25, Ptuj; Miran Krajnc, Koračice 
30; Zlatko Intiher, Vlahovičeva 7, 
Kidričevo; Mario Kuret, Kajuhova 
9, Kidričevo; Milan Drevenšek, Lo-
vrenc na Dravskem polju 6; Fran-
čiška Černel, Slavšina 42; Branko 
Mohorko, Apače 284; Mateja Ko-
drič, Bukovci 92/a; Rajko Kolarič, 
Podvinci 109/a; Ivan Šegula, Jur-
šinci 48; Renata Čuček, Gubčeva 
8, Lenart v Slovenskih Goricah; 
Milena Čuš, Dornava 91/b; Ivan 
Milošič, Jablovec 56/a; Rudolf Mu-
hič, Formin 40; Radko Hojak, Volk-
merjeva c. 28, Ptuj; Roman Krajnc, 
Kajuhova 1, Ptuj; Gregor Zečević, 
Nad izviri 44, Miklavž na Dravskem 
polju; Janko Zamuda, Tibolci 55; 
Alojz Janžekovič, Strelci 5; Jože 
Kozel, Zg. Gruškovje 18; Milorad 
Lazić, Ormoška 50/a, Ptuj; Branko 
Drevenšek, Mihovce 48; Vojko Šo-
har, Zgornja Hajdina 202; Romana 
Horvat, Mestni Vrh 54/b; Janez 
Muhič, Bukovci 63; Leon Turk, Ge-
rečja vas 32; Tomi Lendero, Apače 
297; Drago Furek, Draženci 87/a; 
Mirko Strmšek, Zg. Jablane 24; 
Lidija Medved, Podlože 69; Dušan 
Krajnc, Zamušani 25; Bojan Merc, 
Soviče 12; Slavko Krajnc, Lovrenc 
na Dravskem polju 5; Miran Gajser, 
Stogovci 43; Vanja Leva, Zg. Lo-
žnica 77; Daniel Bec, Sakušak 24; 
Damir Sajič, Gregorčičev drevored, 
Ptuj; Milan Prapotnik, Mali Okič 
43; Maks Kostanjevec, Pobrežje 
98/b; Evgen Muhič, Gorišnica 46; 
Silva Rimele, Biš 58/a; Božena 
Bedenik, Ptujska Gora 56; Nata-
lija Paternost, Mestni Vrh 17/b; 
Branko Sitar, Kungota 158; David 
Vrečko, Čermožiše 29; Slavko Bur-
jan, Hajdoše 53/a; Janez Selinšek, 
Stogovci 5/a; Dušan Bedenik, Ko-
čice 25; Majda Paternost, Stojnci 
140/a; Anton Mohorko, Trnovec 
11; Damjan Ferš, Hajdoše 6; Da-
mjan Rušnik, Radana vas 15, Slo-
venske Konjice; Martin Turk, Lešje 
7; Leon Kaučevič, Apače 177/a; 
Dejan Dokl, Orešje 15; Franc Zajc, 
Sela 34; Matevž Mohorko, Apače 
3; Uroš Paveo, Kungota pri Ptuju 
146; Janez Serdinšek, Lovrenc na 
Dravskem polju 6.
5. januar – Alojz Kosi, Veščica 30/
b, Ljutomer; Dejan Lukaček, Dol-
ga lesa 9, Ormož; Marija Haložan, 
Obrež 46; Bojan Cimerlajt, Sveti 
Tomaž 16; Franc Kokot, Tibolci 39; 
Natalija Kokot, Majšperk 32; Metka 
Bolcar, Ribiška pot 17, Ptuj; Simon 
Tomažič, Dolga lesa 10, Ormož; 
Franc Hrga, Juršinci 75; Dušanka 
Petrovič, Stojnci 92/a; Helena Šmi-
goc, Bukovci 9/a; Marjetka Potrč, 
Ločki Vrh 28; Srečko Krajnc, Muzej-
ski trg 2/a, Ptuj; Dušan Furek, Dra-
ženci 87; Marija Zelenik, Levanjci 
11; Ivan Črešnik, Anželova 20, Ptuj; 
Dušan Pšajd, Bišečki Vrh 16; Jernej 
Šenica, Spuhlja 107/a; Iztok Ko-
stanjevec, Sobetinci 38, Markovci; 
Miran Dominc, Hajdoše 74; Ivan 
Kokot, Hrastovec 29; Branko Pevec, 
Šalovci 9; Vida Gajzer, Grajenščak 
39/a; Franc Ljubša, Potrčeva cesta 
50/a; Ptuj; Stanislav Škrinjar, Turški 
Vrh 14.
8. januar – Marina Kodila, Ulica 
Jana Baukarta 4, Ljutomer; Andrej 
Zlatnik, Frankovci 42/a; Anita Me-
ško, Stanovno 17; Robert Munda, 
Strmec pri Ormožu 2/a; Janko 
Prapotnik, Breg 5, Ormož; Aleš 
Meznarič, Podgradje 10/g, Ljuto-
mer; Dušan Kosec, Vinski Vrh 84; 
Stanko Zebec, Šalovci 15; Miran 
Medved, Podgorci 1/a; Danica Pra-
potnik, Breg 5, Središče ob Dravi; 
Srečko Toplak, Vičanci 98; Marti-
na Peklar, Stojnci 64; Borut Plohl, 
Aškerčeva 23, Pragersko; Mihael 
Bohanec, Zagorci 53/a; Ivan Ko-
lenič, Sakušak 15/a; Janez Golob, 
Kicar 140/c; Tanja Plajnšek, Ulica 
25. maja 10, Ptuj; Janez Muršec, 
Ločki Vrh 52/a; Stanislav Čuš, Ža-
menci 12/a; Zvonko Letonja, Ulica 
5. prekomorske 19, Ptuj; Boris Kur-
bus, Prepolje 18/a; Marijan Mili-
nović, Cirkovce 49/a; Sandi Fras, 
Gibina 18; Branko Korez, Stogovci 
22; Majda Golob, Kicar 140/c; Dra-
go Živič, Sodinci 16, Ptuj; Branka 
Pergar, Jadranska 7, Ptuj; Martin 
Klep, Vinarski trg 7, Ptuj; Vladimir 
Fras, Hlaponci 25/a; Jerica Mla-
kar, Pobrežje 54/a; Franc Gornjec, 

Hlaponci 7; Franc Trafela, Tržec 45; 
Matija Letonja, Ulica 5. prekomor-
ske 19, Ptuj; Nataša Kolbl, Rimska 
ploščad 11, Ptuj; Andrej Vrabl, Pla-
car 57; Silva Kozel, Zakl 37.
12. januar – Jože Zamuda, Petanjci 
104/a; Andrej Cimerman, Petanjci 
108; Stanislav Kardoš, Andrejci 
4; Branko Godar, Grad 101; Mar-
tin Majcen, Melinci 48; Damjan 
Soršak, Ogljenšak 16/c, Zgornja 
Polskava; Janez Šel, Apače 186/
a; Mitja Anžel, Strmec 5, Destrnik; 
Damjan Bračič, Zabovci 15/a; Ma-
rija Žmauc, Dragovič 9; Aleksander 
Purg, Ul. 25. maja 4, Ptuj; Mar-
tin Novak, Cirkovce 49/a; Slavko 
Perko, Juršinci 76; Renata Plohl, 
Stojnci 57/a; Gorazd Koprivnik, 
Močna 5/a, Pernica; Stanislav Mi-
slovič, Dornava 35; Mojca Vrabič, 
Medvedce 14/a, Majšperk; Tonček 
Breg, Grajenščak 68; Frančišek 
Šoba, Ranca 1/c.
15. januar – Robert Štampar, Br-
cetova 2, Središče ob Dravi; Borut 
Megla, Osluševci 51; Renata Jupič, 
Mestni Vrh 6/a; Stanko Peter, Po-
brežje 6/a; Zvonka Zadravec, Zla-
toličje 113; Peter Caf, Gomila 11; 
Marija Kumer, Spodnji Ključarovci 
16; Branko Matjašič, Stojnci 51; 
Milan Šeliga, Tržec 6/a; Boštjan 
Gašparič, Arbaiterjeva 5, Ptuj; Eli-
zabeta Petrovič, Moškanjci 53/a; 
Martin Polak, Starše 55/b; Dragi-
ca Toš Majcen, Grlinci 37; Matjaž 
Princl, Podlože 39/a; Janko Muhič, 
Prvenci 5/e; Miran Fras, Cirkovce 
68; Bernarda Selinšek, Trubarjeva 
9, Ptuj; Franc Gabrovec, Gorca 69; 
Marjetka Vrabič, Vičava 107; Av-
gust Kodrič, Čermožiše 98; Dejan 
Vidovič, Gorenjski Vrh 7, Zavrč; Da-
nica Vaupotič, Jurovci 23/a, Dušan 
Potočnik, Popovci 2; Rajko Sok, 
Dornava 107; Ivan Pernat, Ul. 25. 
maja 8, Ptuj; Vinko Križanec, Sestr-
že 6; Marko Pogorevc, Vrhloga 3, 
Slovenska Bistrica; Milan Krajnc, 
Grajena 36; Uroš Flajs, Lancova 
vas 46/b; Milan Železnik, Kočice 
67; Franjo Bezjak, Trajanova 12, 
Ptuj; Jernej Šenica, Spuhlja 107/a.
19. januar – Drago Škvorc, Go-
deninci 28/a; Boris Vuk, Strmec 
16/a; Zvonko Gregorc, Zg. Jablane 
12; Marjan Hergan, Zg. Jablane 
21; Darko Kos, Praprotnikova 12, 
Ptuj; Sebastijan Žnidar, Cesta na 
Hajdino 24; Tomislav Korez, Spo-
dnje Jablane 51; Roman Skuber, 
Popovci 20; Peter Kancler, Spodnje 
Jablane 43/a; Bojan Mesarič, Ptuj-
ska 53, Spodnja Polskava; Denis 
Zajc, Njiverce 37/e; Mirko Dolenc, 
Dragonja vas 2/b; Jožica Kancler, 
Njiverce vas 11; Mitja Puklavec, 
Drakšl 35/b; Bernard Kotnik, Straž-
gonjca 25; Darja Potočnik, Spodnje 
Jablane 7; Robert Belca, Dragonja 
vas 22; Hermina Zajc, Mihovce 
54/a; Sergeja Krajnc, Cirkovce 48; 
Mitja Kovačič, Orešje 100; Branko 
Trčko, Spodnje Jablane 12; Stanko 
Lah, Pongrce 15; Danilo Jevšovar, 
Šikole 64/a; Jerica Lamberger, 
Dragonja vas 28; Olena Greifoner, 
Cirkovce 68/c; Matic Valentan, 
Starošince 13, Cirkovce; Peter Mla-
kar, CMD 5, Ptuj; Monika Možič, 
Skolibrova 8, Ormož; Tadej Strm-
šek, Zgornje Jablane 28; Stanko 
Rodošek, Cirkovce 30; Mitja Trop, 
Rimska ploščad 6, Ptuj; Matej Reš, 
Ulica Milke Volk 69; Jože Gerečnik, 
Stražgonjca 44; Tomaž Strmšek, 
Šikole 12; Matej Goljat, Cirkovce 
19; Anton Valentan, Starošince 
13; Franc Štih, Savinjsko 39; Jože 
Savinc, Gabrnik 27/a; Damijan 
Golenko, Spodnje Jablane 10/a; 
Bobomir Mandl, Spodnje Jablane 
43/e; Anton Lamberger, Cesta ob 
ribniku 25, Miklavž na Dravskem 
polju; Jože Novak, Cirkovce 61/b; 
Vinko Baklan, Zgornje Jablane 30; 
Dragan Posavec, Prepolje 105; 
Anton Strmšek, Zgornje Jablane 
28; Nejc Valentan, Starošince 13, 
Mario Štih, Savinjsko 39; Branko 
Mlinarič, Štoki 35; Željko Dovnik, 
Šikole 61/a; Milan Munda, Ul. Že-
talskega Jožeta, Ptuj; Betka Amer-
šek, Mestni Vrh 1, Sevnica; Franc 
Vaupotič, Keleminova 7, Maribor; 
Anton Sagadin, Gerečja vas 61; 
Branko Mlakar, Šikole 78; Bran-
ko Ferlež, Lackova 7, Kidričevo; 
Vojko Kopušar, Sedalšek 53/a; 
Martin Golenko, Spodnje Jablane 
10/a; Franc Šori, Mihovce 58; An-
drej Rodošek, Cirkovce 30; Janez 
Bombek, Ulica Nikole Tesla 21, Ki-
dričevo; Franc Trčko, Cirkovce 59/
a; Darjan Predikaka, Lovrenc na 
Dravskem polju 3; Matej Perkovič, 
Starošince 28; Srečko Baklan, Spo-
dnje Jablane 16; Dušan Emeršič, 
Hauptmaničeva ul. 1, Ptuj; Štefan 
Trčko, Spodnje Jablane 11.

Krvodajalci

Ste pripravljeni sedeti 8 ur na 
mesec ob telefonu in se popol-
noma posvetiti nekomu, ki se 
mu je nabralo malce preveč in 
vam želi o tem pripovedovati?
Če bi vam bilo te vrste prosto-
voljno delo blizu in stanujete v 
Mariboru, Ptuju ali okolici, nas 
ČIMPREJ pokličite na 041 928 
470 ali 080 11 13 in se prijavite 
na naše uvodno izobraževanje, 
ki se začenja v marcu.

www.tednik.si
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je zbirko osebnih podatkov posameznikov v skladu z Zakonom ravljalec vodi, vzdržuje in nadzorujkot uppStuddio Moderna d.o.o., 
atkov, obdeluje zbrane osebne podatke za namene: statistične v (ZVOP-1). Upravljalec zbirke pododatkovo vaarovanju osebnih po
vostih in ugodnostih, ter za pošiljanje drugega reklamnega trga, obveščanja o ponudbah, novziskavee obddelave podatkov, raz
o različnih komunikacijskih kanalov, kot npr.: telefon, osebna anja posameznik dovoljuje uporaboontaktirragraddiva. Za namene ko

tapoššta, elektronska pošt , ahko Studio Moderna d.o.o. obdeluje za lastne potrebe in bitel in drugo. Navedene podatke lamob
posameznika oz. do časa, ko podatki več ne bodo služili svojemu ebam do preklica pisne privolitve pnim ossepossreduje drugim pravn
možnost vpogleda in ažuriranja podatkov v zbirki podatkov, terosebnih podatkov ima posameznik ljanja oonammenu. V času upravl

rabe njegovih osebnih podatkov.trajno ali začasno prenehanje uporahteva tlahkko od upravljalca za
o.o. je podjetje Linea Directa d.o.o., kov za podjetje Studio Moderna d.c podaatPoggodbeni obdelovalec

Savi.orje obb Poddvine 36, 1410 Zago
ne 36, 1410 Zagorje ob SaviPodviinStuddio Moderna d.o.o., 

Izpolnjen kupon pošljite na: Revija Viva, Poljanska 6, 1000 Ljubljana

www.radio-tednik.si
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Ko pošle so ti moči,
zaprla trudne si oči.
Pet let že tiho, mirno spiš,
bolečin več ne trpiš,
a v naših srcih še živiš.

SPOMIN

Mariji Drevenšek
IZ JUROVCEV 3

Hvala vsem, ki ji namenite lep spomin.

Vsi njeni

V SPOMIN

Te dni mineva eno leto,
odkar je nenadno, v molku
in brez slovesa za vedno odšel

Jože Kodrič
(1929 - 2008)
učitelj slovenskega jezika

Prijatelji, spomnimo se ga!

Ko pošle so ti moči,
zaprl trudne si oči.
Zdaj mirno, tiho v grobu spiš,
bolečine ne trpiš,
a z nami še naprej živiš.

V SPOMIN
1. marca mineva žalostno leto, ko nas je 
utrujen od dela in bolezni za vedno zapu-
stil dragi mož, oče, tast in dedek

Stanislav Vincek
IZ TRGOVIŠČA 25

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu poklonite 
cvet in lepo misel in prižigate svečke.

Njegovi najdražji

ZAHVALA

Dne 8. februarja 2009 je umrl

Anton Korez
IZ JELOVIC 32

Od njega smo se poslovili 10. februarja na pokopališču pri sv. 
Bolfenku na Jelovicah. Vsem skupaj in vsakemu posebej, ki ste 
nam ob tem kakorkoli pomagali, se iskreno zahvaljujemo.
Posebej pa hvala družinama Holc iz Zagorcev 68, cerkvenemu 
pevskemu zboru iz Stoperc in gospodu župniku za opravljen 
obred.

Žalujoči: sinova Milan in Tone z družinama 
ter ostalo sorodstvo

Kje si, ljubi mož in oče, kje tvoj mili je obraz,
kje tvoja skrbna roka, ki skrbela je za nas?

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža, ateka in dedka

Stanislava 
Jurgca st.
po domače Malikovega 
Stanka
01. 02. 1933   †  20. 2. 2009

IZ HRASTOVCA 28
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za izrečene besede sožalja, darovano cvetje in 
sveče ter svete maše.
Posebna zahvala gospodu farnemu župniku za opravljen cer-
kveni obred in sv. mašo, govornici ge. Marti za poslovilne 
besede, pevcem, godbeniku, zastavonošema in nosilcema križa 
ter pogrebnemu podjetju Mir za opravljene storitve. Hvala 
tudi ge. Hedviki za molitev. Hvala vsem in vsakemu posebej, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Nežika, sin Stanko, hčerke Darinka, Minka 
in Brigita z družinami ter vnuki, vnukinje in pravnukinja

Celo svoje življenje si delal in garal,
za dom, družino, bližnje vse si dal.
Zvečer utrujen legel si k počitku
in za vedno nam zaspal.
Zdaj odšel si tja,
kamor le pred nekaj meseci
naša draga mama je odšla.
Pustila veliko sta spominov,
a v naših srcih močno bolečino.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadni izgubi našega dragega ata, dedka, tasta, 
brata, strica, botra ter bratranca

Franca Mlakarja
IZ ZAKLA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose-
dom in znancem, ki ste ga v tako lepem številu pospremili k 
večnemu počitku, darovali cvetje, sveče, veliko število svetih 
maš, izraženo sožalje ter vso ostalo pomoč.
Hvala p. Vitu za molitev, p. Janku in p. Benjaminu za lepo 
opravljen cerkveni obred ter mašo zadušnico, gospodu Stanku 
Vaupotiču za čutne besede slovesa, pevcem Feguš, godbe-
niku za odigrano Tišino, podjetju Mir ter nosilcem cerkvenih, 
državnih in društvenih simbolov.
Hvala tudi gospe Mariji Vaupotič za molitve na domu in 
gospodu Jožetu za vso pomoč.
Hvala vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani.

Žalujoči: hči Manica z možem Dragom, vnuki Andreja, 
Timi in Franci z Martino

www.radio-tednik.si

Razpored dežurstev 
zobozdravnikov

Petek, od 13.00 do 19.00 ure

Sobota, od 7.00 do 12.00 ure

Irena Tenčič, dr.dent. med.

v Podlehniku



dan posebej si je izračunala, 
koliko denarja lahko porabi - 
večinoma po 4 ali 5 evrov, in 
če je kak dan kaj prihranila, je 
lahko naslednji dan potrošila 
več. Kolikšno bo njeno nado-
mestilo za nezaposlene, še ne 
ve, vsekakor manjše od plače. 
Hčerka Ines obiskuje srednjo 
šolo v Celju in je v internatu. 
Čeprav je zelo skromna in ne-
zahtevna, potrebuje marsikaj. 
Že sam prevoz do Celja in na-
zaj pobere otroški dodatek in 
preživnino. In če se Vidoviče-
va odloči za enkratno pomoč 
na centru za socialno delo, 
se potem ta pomoč prišteje 
k skupnim dohodkom in se 
ji avtomatsko zniža znesek 
otroškega dodatka. In kakšen 
je potem efekt? Ne ve, kaj bi, 
če ne bi imela mame, ki ji 
pomaga. Odškodnine bo do-
bila okrog 800 evrov, čeprav 
meni, da bi ji pripadalo več, 
po ena plača na leto delovne 
dobe, te pa po njenem mne-
nju v Carreri nima le zadnjih 
pet, ampak vseh 15 let.

Podobna je tudi zgodba 
Ivanke Kolarič, ki je leta 
1999, potem ko je O Moda 
33 šla v stečaj, novo delo na-
šla v Carreri. Letos bi imela 
10 let delovne dobe pri tem 
delodajalcu. Od leta 2003 je 
zaposlena za nedoločen čas. 
Delala je na različnih oddel-
kih, kar je bilo pač potrebno. 

Zadnjih pet let so se ji začele 
pojavljati težave z vidom. Ne-
kaj minut za tem, ko je prišla 
z zadnjega zdravstvenega 
pregleda, so ji povedali, da 
je med odpuščenimi. Kolari-
čeva je prepričana, da je to v 
zvezi z njenim zdravstvenim 
stanjem, saj ima omejitve za 
oči pri delu in druge zdra-
vstvene težave. Delodajalec 
bi ji moral najti drugo delo, 
saj ni smela več delati kontro-
le, vendar ji ga niso našli. Ko 
jih je na to opozorila, so ji go-
vorili, naj malo potrpi. Tega 
je Ivanka Kolarič v svojem 
življenju vajena. Težave ima 
tudi z visokim pritiskom, zato 
ni smela delati nočnih izmen. 
Ima pa tudi obrabljen kolk. 
Ivanka Kolarič sama skrbi za 
dva srednješolca. Ali bo toži-
la, še ne ve. Pravi, da so ji nad-
rejeni ves čas zagotavljali, da 
ne more biti odpuščena, zato 
še vedno ne razume, kako se 
je to lahko zgodilo.

Viki Klemenčič Ivanuša

Napoved vremena za Slovenijo Danes bo na zahodu pre-
cej jasno, drugod spremen-
ljivo do pretežno oblačno 
in večinoma suho. Najnižje 
jutranje temperature bodo 
od -5 do 0, ob morju okoli 2, 
najvišje dnevne od 7 do 12 
stopinj C.

Obeti
V soboto bo sončno. V ne-

deljo bo zapihal jugozaho-
dnik, na zahodu se bo poo-
blačilo. Drugod bo še večino-
ma sončno. Toplo bo.

Ormož � Zgodba o Carreri se šele začenja

Pravico bodo iskale na sodišču
V sredo dopoldne se je 46 odpuščenih delavk Carrere Optyla posvetovalo s svojo odvetnico Heleno Polič Kosi. Veliko se jih 
je odločilo, da bodo svoj prav poiskale na sodišču. Med njimi je tudi Majda Vidovič, ki pravi, da nima več kaj izgubiti, zato je 
odločena iti do konca. Kaj ji bo to prineslo, ne ve, želi pa izvedeti, kdo jo je uvrstil na seznam za odpuščanje.

V Lenartu konopljin 
vrtiček

Policisti PP Lenart so 17. 
februarja v dveh stanovanj-
skih hišah v bližini Lenarta pri 
24-letnem moškem na pod-
lagi odredbe Okrožnega sodi-
šča v Mariboru opravili hišno 
preiskavo. V enem objektu 
so našli manjšo količino ko-
noplje, laboratorij za vzgojo 
konoplje, sušilnico, kovinski 
mlinček za mletje konoplje, 
večjo količino semen konoplje 
in neznane dele rjave rastline. 
V drugem objektu so našli 58 
rastlin konoplje, posajene v 
lončkih, v velikosti od 8 do 50 
cm, dve PVC vrečki, v katerih 
so se nahajali keksi (cookies), 
posušene delce konoplje v 
PVC vrečki in kartonski ška-
tli, teže okoli 1,5 kilograma, 
skupno 12 sadik posušene 
celotne rastline, teže okoli 
dva kilograma, pripomočke 
za gojenje (žarnice, časovni 
merilec, reflektor z dušilko, 
manjši namakalni sistem) in 
teleskopsko palico. Policisti 
bodo zoper osumljenca okro-
žnemu državnemu tožilstvu 
podali kazensko ovadbo za-
radi suma storitve kaznivega 
dejanja neupravičene proizvo-
dnje in prometa s prepoveda-
nimi drogami.

Vlomi, tatvine
Na Ptuju je neznani storilec 

v noči z 19. na 20. februar 
vlomil v skladiščni prostor tr-
govine. Iz notranjosti je odtujil 
48 zavitkov izolacije Isover. 
Premoženjska škoda znaša 
približno 1.400 evrov.

Neznani storilec je 20. fe-
bruarja popoldne v naselju v 
bližini Slovenske Bistrice vlo-
mil v tri stanovanjske hiše. V 
dveh ni našel ničesar vredne-
ga zase, iz ene pa je odtujil 
manjšo vsoto denarja in zlat 
nakit. Premoženjska škoda 
znaša več kot 2.000 evrov.

21. februarja v popoldan-
skih urah je neznani storilec 
v Markovcih pri Ptuju ukradel 
kolo z motorjem znamke Gi-
lera runer 50 sive barve, reg. 
št. MB A4-170. Vozilo je pre-
delano za potrebe invalidne 
osebe. Lastnik je oškodovan 
za 4.500 evrov.

22. februarja med 20. in 
21. uro je neznani storilec 
vlomil v stanovanjsko hiši na 
Ptuju. Iz notranjosti je odtujil 
več kosov zlatnine. Premo-
ženjska škoda znaša okrog 
2.000 evrov.

Neznani storilec je 25. fe-
bruarja ob 3. uri vlomil v trgo-
vino na Ptuju. Iz notranjosti je 
odtujil deset mobilnih telefo-
nov različnih znamk. Premo-
ženjska škoda znaša okrog 
3.000 evrov.

Vozil brez vozniške 
z ukradenimi 
tablicami

20. februarja malo pred 
14. uro so policisti Specializi-
rane enote za nadzor državne 
meje na avtocestnem počiva-
lišču Polskava ustavili osebni 
avtomobil, ki ga je upravljal 
28-letni moški iz bližine Šen-
tjurja. Ugotovili so, da je imel 
na avtomobilu nameščene 
registrske tablice mariborske-
ga registrskega območja, te 
pa so bile ukradene lansko 
leto v Mariboru. Voznika so 
predali policistom PP Sloven-
ska Bistrica, ti pa so mu izdali 
plačilni nalog zaradi vožnje 
brez vozniškega dovoljenja, 
zaradi neregistriranega vozila 
in zaradi uporabe neveljavnih 
registrskih tablic.

Črna kronika

Foto: vki

Milena Vidovič želi izvedeti, kako je mogoče, da je bila odpuščena.

Milena Vidovič iz Ormoža 
tvori s svojo hčerko Ines, ki 
obiskuje srednjo šolo, eno-
starševsko družino. Na Car-
reri je začela delati leta 1989, 
po štiriletni prekinitvi zapo-
slitve pa se je tam ponovno 
zaposlila leta 2003. Ni ji bilo 
težko delati, saj je večino 
opravil poznala in je delala 
na različnih delovnih mestih, 
nazadnje na lepljenju. Leta 
2006 je dobila pogodbo za 
nedoločen čas. To ji je bila 
dodatna spodbuda, še bolj se 
je trudila, še več delala.

»Šefi me poznajo in vedo, 
kako sem delala, norma je bila 
440 minut, jaz pa sem delala 
tudi po 1000 minut. Ostajala 
sem dalj časa. Pri lepljenju 
me nihče ni mogel dohajati, 
roke so mi kar letele. Drugi 
zaposleni so se meni in kole-
gici, ki sva delali več, smejali, 
češ kako neumni sva. Norma 
je bila namreč skupinska. De-
lali sva za tiste, ki niso delali, 
in tisti so sedaj obdržali zapo-
slitev,« z grenkobo začne svo-
jo zgodbo Milena Vidovič.

Na firmi so vsi pričakova-
li, da bodo odpoved dobili 
predvsem tisti, ki se vozijo 
na delo od drugod, ki še niso 
dolgo pri podjetju ali ki slab-
še delajo. Pa dolžina delov-
ne dobe v podjetju ni igrala 

vloge, nekateri so delali 15 
ali več let nepretrgoma in 
so bili odpuščeni. Odpušče-
ne so bile nosečnice, mate-
re, ki dojijo, matere z otroki 
s posebnimi potrebami. In 
večina odpuščenih je bila z 
območja upravne enote Or-
mož, čeprav se delavci v Car-
rero vozijo iz Maribora, Ptuja, 
Ljutomera, Lendave, Murske 
Sobote.

Delavke so odpoved zelo 
različno sprejele, nekatere so 
jokale, druge kričale, tretje 
besnele in preklinjale. Ko je 
Milena Vidovič dobila odpo-
ved, je bila v takem šoku, da 
preprosto ni mogla dojeti. 
Prepričana je, da njej nepo-
sredno nadrejenih delavcev 
ni nihče vprašal, kateri delav-
ci delajo dobro in dosegajo 
dobre rezultate, kajti sicer 
ne bi mogla biti na seznamu. 
Lani so jo namreč celo pre-
dlagali za napredovanje in je 
bila ena najboljših delavk na 
svojem področju. Po njenem 
mnenju bi dober gospodar 
pri odpuščanju moral gle-
dati predvsem na kvaliteto 
dela in pridnost delavke, pa 
tudi socialni status. Milena 
Vidovič pravi, da je oddala 
vsa potrebna potrdila o soci-
alnem stanju. Razmišlja, da bi 
ji dodatne točke prinesla sre-

dnješolska izobrazba. Ampak 
kako lahko pri njej sploh šte-
jejo izobrazbo kot kriterij, če 
pa za sprejem na to delovno 
mesto ni bila potrebna sre-
dnješolska izobrazba?

So se rešili bolnih 
in tistih, ki niso bili 
tiho?

Leta 1997 je Milena Vido-
vič prebolela meningitis. Od 
tega so ji ostale posledice, 
ima slabši sluh, težave z rav-
notežjem, začele so se kazati 
tudi težave z ledvicami. Zara-
di ledvic je bila pred leti dva 
meseca na bolniški. To jih je 
v službi zelo motilo. Zapo-
sleni na Carreri so namreč 
morali po vsaki odsotnosti 
zaradi bolniške iti na zagovor 
k predpostavljenim in pove-
dati, zakaj so bili tako dolgo 
odsotni. Vidovičeva meni, da 
sta bila ta dva meseca ves čas 
njena črna pika. Zato se je 
obiskom zdravnika izogibala, 
napotnice metala v koš ali si 
jemala dopust za preglede, da 
ne bi nihče opazil, da je šla k 
zdravniku.

Vidovičeva pravi, da jo je 
strah za zdravje, za vse njeno 
bodoče življenje. Ne ve, kako 
bosta s hčerko shajali. Že s 
plačo je bilo to težko. Potem 
ko je od prejetih okoli 500 
evrov odštela vse položnice, 
ji je ostalo okrog 120 evrov za 
hrano, obleko, ostalo. Za vsak 

Foto: vki

Ivanka Kolarič sama skrbi za dva sinova.
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